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Ε
δώ που έφτασαν τα πράγματα, ο πρόεδρος της Ου-
κρανίας δεν έχει άλλη διέξοδο για τη χώρα του πα-
ρά να εναποθέσει τις ελπίδες του στον νέο πρό-

εδρο των ΗΠΑ, ο οποίος έχει υποσχεθεί ότι θα σταματήσει
τον πόλεμο με τη Ρωσία. Βεβαίως το «κάθομαι στο τραπέζι
με τους Ρώσους» εκ των πραγμάτων σημαίνει αρκετά βή-
ματα πίσω… Ο Βλαντίμιρ Πούτιν δεν θα είναι μια εύκολη
περίπτωση διαπραγματευτή. Και βεβαίως το κρίσιμο ερώ-
τημα στο οποίο κανείς δεν μπορεί να απαντήσει με ευκο-
λία είναι το ακόλουθο: «Ο πόλεμος θα σταματήσει ή θα τε-
λειώσει;». Το Κίεβο ωστόσο δεν τρέφει αυταπάτες: γνωρί-
ζει πως το εμπόδιο για την ειρήνη δεν είναι ο νέος ένοικος
του Λευκού Οίκου αλλά ο ένοικος του Κρεμλίνου. Ξέρει
πολύ καλά ότι θα αναγκαστεί να κάνει παραχωρήσεις που
μέχρι πρόσφατα ίσως και να φάνταζαν αδιανόητες και πι-
θανότατα θα πρέπει να αποδεχτεί ότι η Ουκρανία δεν θα
μπορέσει να επιστρέψει στα προπολεμικά της σύνορα και
δεν θα ενταχτεί στο ΝΑΤΟ.

Αν αυτή την κρίσιμη περίοδο ο Ζελένσκι παίξει σωστά τα
χαρτιά του πέφτοντας στην αγκαλιά του Τραμπ, ενδέχεται να
εξασφαλίσει την έξοδο που χρειάζεται για να πείσει τους
εξαντλημένους και ταλαιπωρημένους Ουκρανούς να δε-
χτούν μια ειρηνευτική συμφωνία, καθώς οι δυνάμεις του
Κιέβου δεν έχουν το ανθρώπινο δυναμικό για να ανακατα-
λάβουν την κατεχόμενη Κριμαία ή την ανατολική περιοχή
του Ντονμπάς. Ο ίδιος ο Ζελένσκι πάντως αναγνώρισε πως ο
Τραμπ μπορεί τελικά να φέρει τη Μόσχα και το Κίεβο στο
τραπέζι των διαπραγματεύσεων. «Ο Τραμπ είναι επιχειρη-
ματίας. Ξέρει πώς να ασκεί πίεση», σχολίασε ο Ζελένσκι την
Τρίτη, αφού εκφώνησε μια πύρινη ομιλία στο πλήθος του
Νταβός, προσθέτοντας ότι είναι «αισιόδοξος» για τη νέα κυ-
βέρνηση των ΗΠΑ.

Ταυτόχρονα ο Ουκρανός πρόεδρος έκανε και στροφή 180

μοιρών εναντίον της Ευρώπης για να δείξει πόσο αφοσιω-
μένος είναι στο νέο καθεστώς των ΗΠΑ. Ο Ζελένσκι στην
ομιλία του στο Νταβός καταφέρθηκε κατά της Ευρώπης
στηλιτεύοντας τις ανεπαρκείς αμυντικές δαπάνες της, ρί-
χνοντας το βάρος του στον στόχο του Τραμπ για 5% των δα-
πανών του ΝΑΤΟ και κατακεραυνώνοντας την Ευρωπαϊκή
Ένωση επειδή «επικεντρώνεται περισσότερο στη ρύθμιση
παρά στην ελευθερία». «Ο Τραμπ μού είπε… ότι θα κάνει τα
πάντα για να τερματίσει τον πόλεμο φέτος. Και του είπα, “εί-
μαστε ο εταίρος σου”», δήλωσε ο Ζελένσκι. Οι Αμερικανοί
πάντως -όπως υποστηρίζουν αρκετοί αναλυτές- σε οποι-
αδήποτε συμφωνία ειρήνης είναι κοντά στο να δεχτούν ότι η
Ρωσία θα συνεχίσει να ελέγχει τουλάχιστον το 20% της επι-
κράτειας που διεκδικεί η Ουκρανία, καθώς οποιαδήποτε
απαίτηση αντίθετη σε αυτό θα ήταν χάσιμο χρόνου για τον
Πούτιν… Το πώς θα επικοινωνήσει κάτι τέτοιο στο εσωτερι-
κό της Ουκρανίας ο Ζελένσκι είναι το μεγάλο στοίχημα για
τον ίδιο. Άλλος δρόμος πάντως δεν υπάρχει.
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Το μέγα ερώτημα 
δεν είναι αν θα σταματήσει 

ο πόλεμος με τη Ρωσία, 
αλλά αν θα τελειώσει… 

Γράφει ο Κώστας Τσιτούνας
Διευθυντής της «Ρ»

Ο Ζελένσκι στην αγκαλιά του Τραμπ
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Τ ην αυτοδυναμία της ΝΔ θα διεκ-
δικήσει ο πρωθυπουργός στις
εκλογές του 2027, ακόμη και αν

απαιτηθεί να προσφύγουν οι πολίτες
στις κάλπες δύο συνεχείς φορές, όπως
συνέβη και το 2023.

Με φόντο τις δημοσκοπήσεις αλλά
και το κλίμα που του μεταφέρουν οι
βουλευτές, ο Κυριάκος Μητσοτάκης
είναι πεπεισμένος ότι στα επόμενα δύο
χρόνια δεν υπάρχει καμία πολιτική δύ-
ναμη ικανή να ανατρέψει την κυριαρ-
χία της κυβερνητικής παράταξης. Αντι-
θέτως, όπως εκτιμά ο πρωθυπουργός,
στο διάστημα που απομένει έως τις
εθνικές κάλπες η κυβερνητική παρά-
ταξη θα κατορθώσει να διεκδικήσει με
αξιώσεις την αυτοδυναμία.

Στο Μέγαρο Μαξίμου γνωρίζουν πολύ
καλά ότι όσο ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Νί-
κος Ανδρουλάκης θα ξεκόβει δημοσίως
κάθε πιθανότητα κυβερνητικής συνερ-
γασίας με τη ΝΔ, τόσο θα αυξάνονται οι
πιέσεις προς την κυβερνητική παράτα-
ξη για πιθανή κυβερνητική συγκατοί-
κηση με τα κόμματα στα δεξιά και ακρο-
δεξιά της κυβερνητικής πλειοψηφίας.
Οι συνεργάτες του πρωθυπουργού θεω-
ρούν ότι η κατηγορηματικότητα του κ.
Ανδρουλάκη και το κλείσιμο των σχετι-
κών σεναρίων από τον πρωθυπουργό
διευκολύνουν σημαντικά την προσπά-
θεια της ΝΔ να πετύχει μια ακόμη αυτο-
δυναμία στις εθνικές εκλογές του 2027.

Αναλύοντας τις δημοσκοπήσεις
Επιπρόσθετα, αναλύοντας τα ευρήμα-

τα όλων των τελευταίων δημοσκοπήσε-
ων, διαπιστώνουν ότι η ΝΔ έχει ξεκινή-
σει την αντιστροφή της εικόνας που
αποτυπώθηκε στην κάλπη των ευρωε-
κλογών, με τα ποσοστά της να έχουν
πλέον υπερβεί το ψυχολογικό
όριο του 30%, ενώ όλοι οι ποι-
οτικοί δείκτες που σχετί-
ζονται με την εμπιστο-
σύνη των πολιτών και
την αποτελεσματικό-
τητα της κυβέρνη-
σης σε κρίσιμους
τομείς που άπτον-
ται των προβλη-
μάτων της κοινω-

νίας εμφανίζονται βελτιωμένοι.
Ταυτοχρόνως, το ΠΑΣΟΚ, το
οποίο επιδιώκει να καταγραφεί
ως ο δεύτερος πόλος, δεν έχει
πετύχει αύξηση των ποσοστών
του παρά τις επίμονες και επίπο-
νες προσπάθειες που καταβάλλει
για να εμπεδωθεί η αίσθηση ότι
διαθέτει εναλλακτική λύση
εξουσίας.

Μάχη με το ΠΑΣΟΚ
Η κυβέρνηση θα δώσει τη μάχη με το

ΠΑΣΟΚ τους επόμενους μήνες προκρί-
νοντας το διακύβευμα της πολιτικής
και οικονομικής σταθερότητας ως το
μείζον που θα επηρεάσει τη γνώμη των
πολιτών, κυρίως σε μια περίοδο ρευ-
στότητας στον διεθνή περίγυρο. «Η ΝΔ
είναι η μόνη που μπορεί να διασφαλί-
σει την ομαλή πορεία της χώρας στο
μέλλον», είπε με νόημα ο πρω-
θυπουργός, επιμένοντας
στη γραμμή των μο-
νοκομματικών,
σταθερών κυ-
βερνήσεων σε
ένα περιβάλ-
λον ευρύτερης
αστάθειας, η
οποία, σύμφω-
να με τους συ-
νεργάτες του κ.
Μητσοτάκη, θα

αποτελέσει βασικό κριτήριο
των ψηφοφόρων, ιδιαίτερα αυ-
τών του λεγόμενου πολιτικού
Κέντρου, τους οποίους επιχει-
ρεί να προσεγγίσει ο Νίκος Αν-
δρουλάκης.

Ταυτοχρόνως η ανάγνωση των
δημοσκοπήσεων από τους «γα-
λάζιους» επιτελείς έχει ένα

ακόμη θετικό στοιχείο για την κυβερ-
νητική παράταξη. Δείχνει μια πτώση
των ποσοστών των κομμάτων που βρί-
σκονται στα δεξιά του πολιτικού φά-
σματος και κυρίως της Ελληνικής Λύ-
σης του Κυριάκου Βελόπουλου, που
δεν έχει κατορθώσει να αυξήσει τις δυ-
νάμεις της παρά το γεγονός ότι, θεωρη-
τικά τουλάχιστον, ευνοείται από την
επανεκλογή του Ντόναλντ Τραμπ στην
προεδρία των Ηνωμένων Πολιτειών. Ο
πρωθυπουργός, όπως απέδειξε με την

επιλογή του Κώστα Τασούλα για
την Προεδρία της Δημο-

κρατίας και του Νική-
τα Κακλαμάνη για
την προεδρία της
Βουλής, δεν είναι
διατεθειμένος να
αφήσει ζωτικό χώ-

ρο στις δεξιές και
ακροδεξιές δυνά-
μεις. Για αυτό και
σε κεντρικά θέματα

που βρίσκονται στην

αιχμή του ενδιαφέροντος φροντίζει να
τοποθετείται άμεσα και με σαφήνεια.

«Πιστεύω ότι υπάρχουν 
μόνο δύο φύλα»

Σε αυτήν τη λογική, στην προχθεσινή
συζήτηση που είχε με τον πρώην πρω-
θυπουργό της Ιταλίας Ενρίκο Λέτα στο
δείπνο του Ελληνοαμερικανικού Επι-
μελητηρίου, ο πρωθυπουργός πήρε θέ-
ση στα όσα είπε την προηγούμενη μέρα
μετά την ορκωμοσία του ως προέδρου
των ΗΠΑ ο Ντόναλντ Τραμπ για την
ύπαρξη μόνο δύο φύλων, καταργώντας
ουσιαστικά τη λεγόμενη woke agenda.
«Ναι, τυχαίνει να πιστεύω ότι υπάρ-
χουν δύο φύλα, το αρσενικό και το θη-
λυκό. Αυτή είναι η προσωπική μου άπο-
ψη, αυτό υπαγορεύει η βιολογία»,
απάντησε ο πρωθυπουργός και συμ-
πλήρωσε ότι «κάθε χώρα ωστόσο είναι
διαφορετική».

« Έχουν δοθεί διάφορες εξηγήσεις
σχετικά με την ηχηρή επιστροφή του
Ντόναλντ Τραμπ στην προεδρία. Σίγου-
ρα, το έχω σχολιάσει αυτό, οι ακραίες
θέσεις του ρεύματος woke (wokism)
στις ΗΠΑ είχαν ως αποτέλεσμα το εκ-
κρεμές να ταλαντεύεται προς την αντί-
θετη κατεύθυνση. Θα ήθελα να επιση-
μάνω ότι αυτές οι ακραίες θέσεις, οι
οποίες είναι, πιστεύω, ευρέως διαδε-
δομένες στις φιλελεύθερες πανεπι-
στημιουπόλεις των κορυφαίων αμερι-
κανικών πανεπιστημίων, δεν έχουν εμ-
φανιστεί στην Ευρώπη. Δεν πιστεύω ότι
έχουμε αυτό το πρόβλημα στην Ευρώπη
για να δικαιολογήσουμε μια αντίδραση
εναντίον αυτής της συγκεκριμένης
ατζέντας. Αυτό ήταν πρωτίστως ένα
φαινόμενο στις ΗΠΑ», πρόσθεσε ο κ.
Μητσοτάκης.

Με το βλέμμα στην αυτοδυναμία

της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Δεν υπάρχει καμία
πολιτική δύναμη ικανή 

να ανατρέψει 
την κυριαρχία

της κυβερνητικής 
παράταξης
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Συγκινημένος μέσα σε παρατεταμένο χειροκρότημα o Νι-
κήτας Κακλαμάνης ανέλαβε τη θέση του νέου προέδρου της
Βουλής, καθώς εκλέχτηκε με ευρεία πλειοψηφία, λαμβά-
νοντας συνολικά 247 θετικές ψήφους σε σύνολο 297, ενώ 50
βουλευτές ψήφισαν «παρών». Τη στήριξή τους εξέφρασαν,
εκτός από τη ΝΔ, το ΠΑΣΟΚ, ο ΣΥΡΙΖΑ, η Ελληνική Λύση και
οι Σπαρτιάτες, καθώς και 18 από τους 23 ανεξάρτητους.

Στην πρώτη ομιλία του ως πρόεδρος της Βουλής ανέφερε
ότι «θα κάνω ό,τι μπορώ για να μη μετανιώσει κανείς για την
ψήφο που μου έδωσε», ενώ ευχαρίστησε τόσο τον Κυριάκο
Μητσοτάκη που τον πρότεινε όσο και τους συναδέλφους του
βουλευτές από όλες τις πτέρυγες για την εκτίμηση και τη
στήριξη, όπως και τους Αθηναίους που τον εκλέγουν βου-
λευτή εδώ και τρεις δεκαετίες. Μάλιστα περιέγραψε πως ο
ίδιος δεν θα μπορούσε ποτέ να διανοηθεί ως μικρό παιδί που
κάποτε έπαιρνε το πλοίο από την Άνδρο για να σπουδάσει και να
γίνει γιατρός ότι θα ζούσε σήμερα μια τέτοια κορυφαία στιγμή.

«Μεγάλη τιμή και ευθύνη»
Στη συνέχεια σημείωσε με νόημα πως είναι μια στιγμή που

σηματοδοτεί τον τερματισμό ενός πολιτικού μαραθώνιου δρό-
μου: «Είναι μεγάλη τιμή, χαρά και ευθύνη να αναλαμβάνω σήμε-
ρα τα καθήκοντα του προέδρου της Βουλής των Ελλήνων. Αν

γυρνούσα τον χρόνο πίσω, στο 1990, όταν εξελέγην για πρώτη
φορά βουλευτής, δεν θα μπορούσα να φανταστώ αυτά που ζω
σήμερα. Μία κορυφαία στιγμή, που αποτελεί τον τερματισμό
ενός μαραθώνιου δρόμου. Όλη η μακρά μου διαδρομή επισφρα-
γίζεται σήμερα, για να ολοκληρώσει έναν κύκλο που έκανα με
έναν ακλόνητο κώδικα αξιών».

Τέλος, έστειλε μήνυμα ενότητας και κάλεσε τους βουλευτές
να μείνουν μακριά από στεγανά και μικροπολιτικές λέγοντας

πως «κάποτε ο Κωνσταντίνος Καραμανλής είπε πως “η Ιστο-
ρία διδάσκει ότι οι Έλληνες ό,τι κερδίζουν στον πόλεμο το
χάνουν στην ειρήνη. Παράδειγμα το 1920, το 1940 και τόσα
άλλα. Και το χάνουμε γιατί έχουμε την κακή συνήθεια να κα-
θιστούμε τα εθνικά μας θέματα αντικείμενο έντονων πολιτι-
κών ανταγωνισμών, οι οποίοι πολλές φορές παίρνουν τη μορ-
φή της πατριδοκαπηλίας και καταλήγουν σε διχασμούς”. Σή-
μερα λοιπόν, από τη θέση αυτή, σας προκαλώ ανοιχτά να τον
διαψεύσουμε όλοι μαζί. Γιατί αν βλέπατε σε αυτή την αίθου-
σα αυτό που βλέπω εγώ, θα ήσασταν σίγουροι ότι μπορούμε.
Στην αίθουσα αυτή λοιπόν δεν υπάρχουν νικητές και ηττημέ-
νοι, μικροί ή μεγάλοι, γαλάζιοι, πράσινοι, ή κόκκινοι… Υπάρ-
χουν απλώς 300 πρόσωπα που μπορούν να αποτελέσουν
πρότυπα για τον ελληνικό λαό. Αρκεί να το θέλουν. Αρκεί να
συνομολογήσουν την πίστη τους στα γνήσια δημοκρατικά

ιδεώδη, στην ανθρωπιά, την ακεραιότητα και τη φιλοπατρία».
Αμέσως μετά την παρθενική του ομιλία, ο Νικήτας Κακλαμά-

νης δέχτηκε τα θερμά συγχαρητήρια όχι μόνο των βουλευτών
της ΝΔ, αλλά και αρκετών βουλευτών της αντιπολίτευσης, μετα-
ξύ των οποίων η Όλγα Γεροβασίλη, ο Πάρις Κουκουλόπουλος, ο
Παύλος Χρηστίδης και ο Θεόφιλος Ξανθόπουλος, που έσπευσαν
να τον αγκαλιάσουν και να του ευχηθούν «καλή δύναμη».

Στέλλα Παπαμιχαήλ

Τα 3 πρώτα μέτρα 
που βάζουν τέλος στις 
ουρές και ενισχύουν
τα φαρμακεία ΕΟΠΥΥ

Τ
ο πρώτο μέρος των παρεμβάσεων που
θα βάλουν τέλος στην ταλαιπωρία των
ασφαλισμένων στα φαρμακεία του

ΕΟΠΥΥ ανακοίνωσε χθες το απόγευμα ο
υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης μετά το
τέλος της σύσκεψης που είχε συγκαλέσει με
τους αρμόδιους φορείς.

Άμεση πρόσληψη 20 φαρμακοποιών, με-
τακίνηση διάθεσης κάποιων φαρμάκων σε
νοσοκομεία και ιδιωτικές κλινικές και με-
ταφορά μέρους εκτελούμενων συνταγών
από τα φαρμακεία του ΕΟΠΥΥ σε ιδιωτικά
φαρμακεία είναι τα τρία μέτρα που ανακοι-
νώθηκαν.

Μετά το προχθεσινό φιάσκο με το φαρμα-
κείο του ΕΟΠΥΥ στη λεωφόρο Αλεξάνδρας,
το οποίο έμεινε κλειστό επειδή ασθένησαν
ταυτόχρονα τρεις φαρμακοποιοί, ο υπουργός
Υγείας συγκάλεσε έκτακτη σύσκεψη χθες το
μεσημέρι στο υπουργείο Υγείας για τα φάρ-
μακα υψηλού κόστους, παρουσία της διοίκη-
σης του ΕΟΠΥΥ στην οποία συμμετείχαν ο
Πανελλήνιος Φαρμακευτικός Σύλλογος, ο
Σύνδεσμος Φαρμακευτικών Επιχειρήσεων
Ελλάδος (ΣΦΕΕ) και η Πανελλήνια Ένωση
Φαρμακοβιομηχανίας (ΠΕΦ).

Σε 10 μέρες οι αλλαγές
Σύμφωνα με τον υπουργό, τα μέτρα θα ξε-

κινήσουν σε δέκα ημέρες, αφού προηγηθεί
κυβερνητική συνεννόηση για τη μέτρηση του
κόστους. Επίσης, ο κ. Γεωργιάδης ανέφερε

ότι υπάρχει κοινός κώδικας επικοινωνίας με
τους αρμόδιους φορείς, καθιστώντας σαφές
ότι τα φαρμακεία του ΕΟΠΠΥ «δεν θα κλεί-
σουν», καθώς στόχος είναι «πώς θα μει-
ώσουμε τον κόσμο που πηγαίνει σε αυτά τα
φαρμακεία, ώστε να μην περιμένουν τόσοι
στην ουρά».

Συγκεκριμένα, οι τρεις πρώτες παρεμβά-
σεις που ανακοινώθηκαν είναι οι εξής:

1. Άμεση πρόσληψη με μπλοκ παροχής
υπηρεσιών 20 φαρμακοποιών στα φαρμα-
κεία του ΕΟΠΥΥ τα επόμενα 24ωρα, έτσι ώστε
να ενισχυθούν τα φαρμακεία και να επιτα-
χυνθεί η εξυπηρέτηση του κοινού.

2. Μετακίνηση -ήδη από χθες- σε άλλους
κόμβους (πχ, νοσοκομεία, ιδιωτικές κλινι-
κές) των φαρμάκων του καταλόγου Α1, δηλα-
δή νοσοκομειακών φαρμάκων, ώστε να μην
περιμένουν στις ουρές των φαρμακείων του
ΕΟΠΥΥ οι ασθενείς που χρειάζονται τα συγ-
κεκριμένα σκευάσματα. Με αυτή την παρέμ-
βαση αναμένεται να μειωθεί η καθημερινή
κίνηση στα φαρμακεία του ΕΟΠΥΥ κατά 10%,
σύμφωνα με τον υπουργό Υγείας.

3 . Σε συμφωνία με τους εκπροσώπους
των φαρμακευτικών εταιρειών και τους φαρ-
μακοποιούς θα υπάρξει ένα γενικό περί-
γραμμα, ώστε ένα μέρος των εκτελούμενων
συνταγών από τα φαρμακεία του ΕΟΠΥΥ να
μεταφέρεται σε ιδιωτικά φαρμακεία, από τα
οποία -εφόσον το επιθυμεί ο ασθενής- θα
αποστέλλονται στην οικία του. 

ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ

Ο υπουργός Υγείας ανακοίνωσε μετά τη χθεσινή έκτακτη 
σύσκεψη τις παρεμβάσεις που θα σταματήσουν 

την ταλαιπωρία των ασφαλισμένων 

Νικήτας Κακλαμάνης: Νέος πρόεδρος της Βουλής με χειροκροτήματα, συγκίνηση 
και 247 «ναι» - Πρώτη ομιλία με μηνύματα για ενότητα
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Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 
political.karamanlis@

gmail.com

Ποιον ήθελε για γραμματέα του ΠΑΣΟΚ ο Ανδρουλάκης;
Την είδηση την αλίευσα από σπόντα πάνω σε

μια πολιτική συζήτηση με έναν άνθρωπο που
γνωρίζει όσο κανείς άλλος την ανθρωπογεω-
γραφία του ΠΑΣΟΚ. Μετά τις τελευταίες εκλογές
στη Χαριλάου Τρικούπη όπου επανεκλέχτηκε ο

κ. Ανδρουλάκης, υπήρξε ένας προβληματισμός
για το αν θα μείνει ή θα αποχωρήσει από γραμ-
ματέας της ΚΠΕ ο Ανδρέας Σπυρόπουλος (ο
οποίος παραμένει μέχρι σήμερα). Εκείνη την πε-
ρίοδο, όπως μου είπαν, ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ

ποιον νομίζετε ότι σκέφτηκε να προτείνει
για τη θέση; Δεν μπορώ να κρατηθώ… Θα το
αποκαλύψω: τον Γιάννη Βαρδακαστάνη, τον
πρόεδρο της Εθνικής Συνομοσπονδίας Ατό-
μων με Αναπηρία! Είπατε κάτι;

Από τον Βαρουφάκη
στο ΠΑΣΟΚ

Τελικά το ΠΑΣΟΚ τούς χωράει
όλους… Ακούω κάτι φήμες από τα

ανατολικά της Αττικής ότι προαλείφεται
για το ψηφοδέλτιο του ΠΑΣΟΚ πρώην

ακτιβίστρια βουλευτής του ΜέΡΑ25. Αφού
πέρασε και από τις αυτοδιοικητικές εκλογές με

συνδυασμό που δεν είχε καμία σχέση με την Αριστερά, τώρα
φαίνεται πως επιστρέφει στη «μαμά Κεντροαριστερά» της Χαρι-
λάου Τρικούπη. Για να δούμε…

Πριν από μερικές ημέρες σάς έγραφα για τη «συνάντηση» που είχε φίλος μου στον
Άλιμο με τον κουλ Γεραπετρίτη, χωρίς κοστούμι, μοδάτο και με γυαλιά «Τοπ Γκαν».
Χθες, σε μια συζήτηση με κάποιους φίλους μου πουξέρουν πολλά, και έχει αποδει-
χτεί, όταν τους είπα για τον Γεραπετρίτη, τότε άκουσα έναν να μου λέει: «Νίκο, ο
ΥΠΕΞ θα γυρίσει στο Μαξίμου». Καλώντας τον να μου πει περισσότερα, μου τόνισε:

«Τον θέλει ο Κυριάκος, κάποιοι άλλοι όχι εκεί μέσα και δεν αναφέρομαι στον Πίνατ,
αλλά αφού τον θέλει ο Μητσοτάκης, αυτό θα γίνει». Ίδωμεν…

Ωραίες παρέες, πρόεδρε Προκόπιε…
Έμπειρο κοινοβουλευτικό στέλεχος μου έστει-
λε χθες το πρωί στο κινητό μου μια φωτογρα-

φία του Προκόπιου Παυλόπουλου με τον αρ-
χηγό κόμματος που ούτε το όνομά του δεν
θέλω να λέω, διότι με πιάνει αλλεργία…
Και διαπίστωσα τις χαρές του ακατονόμα-
στου για τον πρώην Πρόεδροόταν τον αγκά-

λιασε θερμά και τον αποθέωσε, λες και
ήταν… κολλητάρια. Θα σας μεταφέρω και τον

επίμαχο διάλογο: « Ήσουν ο καλύτερος Πρό-
εδρος», του φώναξε ο τηλεπλασιέ όταν τον είδε μέσα στην αίθουσα των
κοινοβουλευτικών συντακτών μετά την ψηφοφορία για την εκλογή του
νέου προέδρου της Βουλής. Μίλησε μάλιστα με τέτοιο θάρρος που εξέ-
πληξε τους δημοσιογράφους, λέγοντας στον κύριο Παυλόπουλο «έλα
δω», για να του απαντήσει εκείνος με απορία «τι με πέρασες;». Θου, Κύ-
ριε, φυλακήν τω στόματί μου και θύραν περιοχής περί τα χείλη μου.

Η επιστροφή… Γεραπετρίτη

Ποιος υπουργός κυκλοφο-
ρεί με αυτή τη θήκη στο τη-
λέφωνο; (Πάντως πληρώνει
άμεσα τις υποχρεώσεις του,
όπως έμαθα…)

Έπεσαν οι υπογραφές για τη Chevron 
και τη HELLENiQ UPSTREAM

Το project με τους υδρογονάνθρακες προχωράει πολύ γρήγορα. Όπως βλέπετε
από τη Διαύγεια η απόφαση για τη Chevron αφορά την παραχώρηση του δικαιώματος
έρευνας και εκμετάλλευσης υδρογονανθράκων σε θαλάσσιες περιοχές νοτίως της
Πελοποννήσου και έχουν πέσει και οι υπογραφές Σκυλακάκηκαι Σδούκου. 

Χαρακτηριστικό το απόσπασμα: «Αποφασίζουμε την αποδοχή της από
23.08.2024 αίτησης της εταιρείας Chevron Balkans Exploration BV, κατόπιν των
θετικών εισηγήσεων της ΕΔΕΥΕΠ ΑΕ, του σημείου 12 των έχοντας υπόψη, καθώς
και την έναρξη της διαδικασίας που προβλέπεται στην περίπτωση (β) της παραγράφου 17 του άρθρου 2
του ν. 2289/1995, για παραχώρηση του δικαιώματος έρευνας και εκμετάλλευσης υδρογονανθράκων σε
θαλάσσιες περιοχές νοτίως της Πελοποννήσου».

Επίσης, στην ίδια απόφαση αναφέρεται και η «…αποδοχή της από 12.09.2024 αίτησης της εταιρείας
HELLENiQ UPSTREAM, κατόπιν της θετικής εισήγησης της ΕΔΕΥΕΠ ΑΕ, του σημείου 14 των έχοντας υπό-
ψη, καθώς και την έναρξη της διαδικασίας που προβλέπεται στην περίπτωση (β) της παραγράφου 17 του
άρθρου 2 του ν. 2289/1995, για παραχώρηση του δικαιώματος έρευνας και εκμετάλλευσης υδρογοναν-
θράκων στη θαλάσσια περιοχή “Α2”, νοτίως του Κυπαρισσιακού Κόλπου».

Αντιμέτωποι με φυλακή για το δώρο
Κι όμως υπάρχουν ακόμη και σήμερα επιχειρήσεις που δεν καταβάλλουν

εγκαίρως (ή και καθόλου) το δώρο Χριστουγέννων, παρά το γεγονός ότι πρό-
κειται για ποινικό αδίκημα. Σύμφωνα με τα στοιχεία της Ανεξάρτητης Αρχής
Επιθεώρησης Εργασίας, οι παρεμβάσεις που έκανε μετά την περίοδο των
εορτών είχαν ως αποτέλεσμα να πάρουν το δώρο τους 1.968 εργαζόμενοι
και το συνολικό ποσό ξεπέρασε τα 1.300.000 ευρώ. Οι καταγγελίες όμως
ήταν πολύ περισσότερες. Αφορούσαν 3.790 εργαζόμενους και μετά την πα-
ρέμβαση της Αρχής, 453 επιχειρήσεις επέδειξαν συμμόρφωση, ενώ σε 34
περιπτώσεις μη καταβολής υποβλήθηκε μηνυτήρια αναφορά στην Εισαγγε-
λία και στα Αστυνομικά Τμήματα και έχει ξεκινήσει η διαδικασία του αυτο-
φώρου, που σημαίνει ότι οι συγκεκριμένοι 34 επιχειρηματίες αυτή τη στιγμή
αντιμετωπίζουν το φάσμα της σύλληψης και της φυλάκισης. Την ίδια στιγμή
94 έλεγχοι είναι σε εξέλιξη.

Το ανέκδοτο με τον Ζέρβα
Μόνο ως ανέκδοτο μπορώ να εκλάβω μια ανεπιβεβαίωτη φήμη που κυκλοφορεί ότι ο πρώην
τοπάρχης Θεσσαλονίκης Κώστας Ζέρβας σκέφτεται να κατέλθει υποψήφιος στις επόμενες
αυτοδιοικητικές εκλογές. Θα σκάσω από τα γέλια, ρε αθεόφοβοι… Κωστάκη, σε περιμένω με
αγωνία, ξέρεις ότι σου έχω αδυναμία και σ’ αγαπάω…

Ο Κακλαμάνης αποθέωσε… Κακλαμάνη
Ωραίο… Η πανηγυρική εκλογή του Νικήτα Κακλαμάνη στην προεδρία της Βου-

λής και η καθολική στήριξη προς το πρόσωπό του από 247 βουλευτές έφερε την
αντίδραση πρώην προέδρου της Βουλής, με το ίδιο… επίθετο. Του Απόστο-
λου Κακλαμάνη (του ΠΑΣΟΚ), ο οποίος σε δήλωσή του ανέφερε μεταξύ άλ-
λων τα εξής: «…Η άψογη κοινοβουλευτική θητεία του κ. Κακλαμάνη και οι
εξετάσεις που έδωσε προσφάτως ως Α’ αντιπρόεδρος αποτελούν εγγύηση
ότι θα ανταποκριθεί και με το παραπάνω στις προσδοκίες των συναδέλφων
του των κομμάτων της αντιπολίτευσης, που τον τίμησαν με την ψήφο τους ελ-
πίζοντας ότι αυτή τη φορά δεν θα διαψευστούν».

Τι θυμήθηκα με τον Άδωνι
Κοιτάξτε, μου αρέσει πάντα να λέω τα πράγματα όπως τα αντιλαμβάνομαι, όχι

όπως μας τα σερβίρουν κάποιοι. Τις τελευταίες ημέρες βλέπω δημοσιογραφι-
κά να απαξιώνεται ο Άδωνις Γεωργιάδης από έναν συγκεκριμένο όμιλο. Προ-
σέξτε! Τον ίδιο όμιλο που τον είχε κάποτε στα ώπα-ώπα, μάλιστα και η σύζυ-
γός του εργαζόταν εκεί, δίνοντας τον καλύτερο εαυτό της. Ξέρω τι γράφω,
ξέρω τι λέω, μου έχουν πει πολλά διάφοροι που ήταν εκεί και τα έζησαν από
κοντά. Πολύ κοντά! Όλα θα τα βγάζω σιγά σιγά. Τώρα, για πολλούς και διά-
φορους λόγους, που τους θεωρώ ως… πίεση, τον βάζουν στο στόχαστρο, φι-
λοξενώντας τον -προσέξτε- σε light εκπομπές. Αλλά διαπιστώνεται η δημοσιο-
γραφική… τάπα τους, όπως συνέβη και χθες, με δημοσιογράφους άσχετους με το
αντικείμενο να τον ρωτάνε διάφορα και να παίρνουν απαντήσεις για όλους και για όλα. Κάνει
μπαμ και στον κόσμο, αδέρφια…
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Τα δώρα των δημοσιογράφων
στον Κώστα Τασούλα

Οι κοινοβουλευτικοί συντάκτες αποχαιρέτησαν
τον Κώστα Τασούλα και του έδωσαν και δύο αναμνη-
στικά δώρα: μία κούπα με τα ονόματα όλων των δη-
μοσιογράφων που καλύπτουν το ρεπορτάζ της Βου-
λής αλλά και ένα σκίτσο με ένα καπέλο που έγραφε
«Tasoulas for President 2025»! Ο κ. Τασούλας δεν
έκρυψε τη συγκίνηση του και δεσμεύτηκε ότι δεν
πρόκειται να χαθεί η επαφή με το κοινοβουλευτικό
ρεπορτάζ...

Πότε και γιατί συναντήθηκαν για τελευταία
φορά Τασούλας - Κακλαμάνης στη Βουλή

Μαθαίνω ότι ο Κώστας Τασούλας την περασμένη Τρίτη μίλησε θεσμικά

σε υπαλλήλους της Βουλής. Ο ίδιος άλλωστε έχει υποβάλει την παραίτησή

του, εκτός από την προεδρία, και από τη θέση του ως βουλευτή. Στη συγκε-

κριμένη συνάντηση κλήθηκε και ο Νικήτας Κακλαμάνης, ο οποίος επρό-

κειτο να ψηφιστεί με ευρεία πλειοψηφία από τη Βουλή, όπως κι έγινε

χθες. Όπως πληροφορούμαι, το κλίμα ήταν ζεστό καθώς οι δύο άνδρες εί-

ναι χρόνια φίλοι και συνοδοιπόροι. Για την ιστορία, και οι δύο είναι πολιτι-

κά παιδιά του Ευάγγελου Αβέρωφ.

Φαίνεται πως έφτασαν στα αυτιά του εκ-
δότη Κώστα Βαξεβάνη κουβέντες του Αλέ-
ξη Τσίπρα που δεν τον... εξυμνούν, για αυτό
και αντέδρασε με υπονοούμενα σε ανάρ-
τησή του. «Με αυτά που λες για όσους αν-
θρώπους σε στήριξαν και σε πήραν στην
πλάτη τους για να καλύψουν το θάρρος
που δεν είχες και τις υποχωρήσεις που
έκανες, δεν φοβάσαι μήπως ανοίξουν το
στόμα τους; Ή είσαι σίγουρος ότι δεν θα το

κάνουν επειδή αυτοί έχουν ηθική;», ανέ-
φερε σε ανάρτησή του ο Κώστας Βαξεβά-

νης και το «για ποιον χτυπά η καμπάνα;»
είναι, πιστεύουμε, σαφές.

Ρήξη και υπονοούμενα Βαξεβάνη για Τσίπρα;

Αν και ο Κουτσούμπας δεν τον
ψήφισε, ωστόσο τον συνεχάρη.
Πρόκειται για ένδειξη πολιτι-
κού πολιτισμού. Ο Νικήτας Κα-
κλαμάνης χαιρέτησε όλους
τους πολιτικούς αρχηγούς και
είχε και μια σύντομη συνομιλία

με τον γγ του ΚΚΕ. 

Ικανοποίηση στο ΠΑΣΟΚ
Ικανοποιημένοι δήλωναν χθες στα πηγα-

δάκια της Βουλής οι βουλευτές του ΠΑΣΟΚ
για την απόφαση του κομματικού τους οργά-
νου να υπερψηφιστεί η υποψηφιότητα του
Νικήτα Κακλαμάνη για την προεδρία της
Βουλής. Οι αρχικές σκέψεις ορισμένων για
«παρών» στην ψηφοφορία είχαν θορυβήσει
τους βουλευτές του κόμματος, οι οποίοι αφε-
νός έχουν πολύ καλή προσωπική σχέση με
τον Νικήτα Κακλαμάνη, αφετέρου θεωρού-
σαν λάθος πολιτικά να μην υπερψηφίσουν
την υποψηφιότητά του. «Ευτυχώς το καταλά-
βαμε έγκαιρα», έλεγε εις εξ αυτών χθες...

Προεδρικά «πηγαδάκια» στη Βουλή

Α ν χθες στη Βουλή φώναζες «πρόεδρε!», θα γυρ-
νούσαν οι μισοί παρευρισκόμενοι… Τρεις γνώ-
ριμες φιγούρες της πολιτικής σκηνής, ένας

πρώην ένοικος της Ηρώδου Αττικού, ένας μελλοντικός
και ένας πρώην πρωθυπουργός της ΝΔ, αντάμωσαν τυ-
χαία στους διαδρόμους της Βουλής. Το σύντομο πηγαδά-
κι τους είχε έντονο «γαλάζιο» χρώμα: Προκόπης Παυλό-
πουλος, Κώστας Τασούλας και Αντώνης Σαμαράς αντάλ-
λαξαν λίγες κουβέντες. Με ιδιαίτερη προσοχή παρακο-

λουθούσε και ο βουλευτής της ΝΔ Μίλτος Χρυσομάλλης.
Θα πρέπει να θεωρείται βέβαιο ότι ο πρώην ΠτΔ Προκό-
πης Παυλόπουλος έδωσε πολύτιμες οδηγίες στον νυν
Πρόεδρο -οσονούπω- Κώστα Τασούλα. Μόλις είχε τελει-
ώσει η εκλογή του Νικήτα Κακλαμάνη στην προεδρία της
Βουλής και τα χαμόγελα περίσσευαν. Οι συνηθισμένες
προσφωνήσεις «κύριε πρόεδρε» πήγαιναν κι έρχονταν,
προτού ο καθένας τους πάρει τον δρόμο του, ενώ οι sel-
fies πήραν φωτιά.
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Η «Political»
είναι παντού!

Ο
νέος πρόεδρος της Βουλής Νικήτας Κα-
κλαμάνης εμφανώς συγκινημένος δέ-
χτηκε τις ευχές όλης της Βουλής και των

δημοσιογράφων. Εκεί και ο δικός μας πολιτικός
συντάκτης Αντώνης Αντωνόπουλος, από τους πιο
παλιούς στο ρεπορτάζ, του ευχήθηκε τα καλύτερα
για το νέο κοινοβουλευτικό του ταξίδι!

Σκεπτικός ο Σαμαράς,
ξεκαρδισμένος ο Τσίπρας
Από τα πηγαδάκια που ξεχώρισαν στην Ολο-
μέλεια ήταν αυτό του υφυπουργού Εργασίας
Κώστα Καραγκούνη με τον Αντώνη Σαμαρά
στα πίσω έδρανα, που συζητούσαν χαμηλό-
φωνα και με ύφος σκεπτικό. Για την ακρίβεια,
ο Σαμαράς μόνο άκουγε. Το άλλο πηγαδάκι
ήταν η… μελωδία της ευτυχίας. Ο Αλέξης Τσί-
πρας ήταν μες στην τρελή χαρά και δίπλα του
φρόντισε να καθίσει ο Γιώργος Καραμέρος, οι
οποίοι δεν σταμάτησαν να χαμογελούν…
Προφανώς θα έλεγαν ανέκδοτα για το παιδί
από το Μαϊάμι. 

Ο «ξεχασιάρης»
πρόεδρος 
Ο Δημήτρης Νατσιός δεν κατάφερε χθες να

είναι στην Ολομέλεια για την ψηφοφορία της

εκλογής του Νικήτα Κακλαμάνη και ψήφισε

με επιστολική. Ο πρόεδρος της Νίκης είχε

προγραμματίσει επίσκεψη στις μειονοτικές

περιοχές της Αλβανίας και για αυτό απου-

σίαζε. Όμως ούτε αυτό το ταξίδι κατάφερε να

πραγματοποιήσει, διότι είχε ξεχάσει να πά-

ρει μαζί του την αστυνομική του ταυτότητα

ενώ δεν διέθετε ούτε διαβατήριο. Ήταν εφο-

διασμένος μόνο με τη βουλευτική ταυτότητα,

η οποία ωστόσο δεν ήταν αρκετή για να του

επιτραπεί η διέλευση. Έτσι αναγκαστικά

έμεινε για μια μέρα στα σύνορα μέχρι να του

φέρουν τα απαραίτητα έγγραφα.

Γιατί βρέθηκε στο
Μαξίμου ο Μεϊμαράκης;
Ο Κυριάκος Μητσοτάκης συναντήθηκε χθες

στο Μέγαρο Μαξίμου με τον Βαγγέλη Μεϊμα-

ράκη, έναν εκ των αγαπημένων των «γαλά-

ζιων» κομματικών που ξέρει καλά την αν-

θρωπογεωγραφία της παράταξης και πώς να

κινητοποιεί τη βάση της. Ο έμπειρος ευρω-

βουλευτής θεωρείται από πολλούς ο πιο πε-

τυχημένος γραμματέας που είχε η Νέα Δη-

μοκρατία, την οποία μάλιστα εκπροσωπεί

στην Task Force του ΕΛΚ. Τι συζητήθηκε;

Θέματα ευρωπαϊκής πολιτικής. Το κλίμα στη

συνάντηση, μάθαμε, ήταν πολύ καλό και τα

χαμόγελα περίσσευαν.

Το… άγχος 
του Χριστοδουλάκη  
Μαθαίνω ότι ο Μανώλης Χριστοδουλάκης

έχει αγχωθεί πάρα πολύ με την ανέλιξη

του Κώστα Τσουκαλά, του εκπροσώπου

Τύπου του ΠΑΣΟΚ. Ο λόγος, ότι προεκλο-

γικά των εσωκομματικών, ο Μανώλης τάχ-

θηκε υπερβολικά ανοιχτά υπέρ Δούκα,

κάτι που του έχει κοστίσει στην Ανατολική

Αττική ακόμα και σε δικούς του υποψηφί-

ους. Το άγχος όμως είναι ακόμα μεγαλύ-

τερο, καθώς το επικρατέστερο σενάριο εί-

ναι ο νυν εκπρόσωπος Τύπου του κόμμα-

τος να είναι υποψήφιος στην ίδια περιοχή

(προέρχεται από τη Βούλα).
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Πάμε για νέες επιδοτήσεις
στο ρεύμα… 

Ανοιχτό το ενδεχόμενο για νέες
επιδοτήσεις ρεύματος τον Φε-
βρουάριο άφησε ο υπουργός
Ενέργειας και Περιβάλλοντος Θε-
όδωρος Σκυλακάκης, ωστόσο μέ-
σα στο επόμενο διάστημα αναμέ-
νονται αυξήσεις στις ρυθμιζόμε-
νες χρεώσεις που υπάρχουν
στους λογαριασμούς ρεύματος.
Μιλώντας στο ραδιόφωνο της ΕΡΤ, ο υπουργός επανέλαβε ότι αν
χρειαστεί θα δοθούν επιδοτήσεις στους λογαριασμούς ρεύματος
των νοικοκυριών και τον Φεβρουάριο. Μάλιστα, σημείωσε πως
αυτό είναι ένα πολύ πιθανό σενάριο.

Το Κέντρο ανοίγει
πληγές στο ΠΑΣΟΚ

Ο Νίκος Ανδρουλάκης, κατά τη διάρκεια
της συνεδρίασης της Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας, έριξε την επισήμανση ότι το ΠΑΣΟΚ πρέπει
να στραφεί πιο έντονα προς το Κέντρο. Και αυτό
ήταν αρκετό για να ξεκινήσουν οι παρασκηνιακές συζητήσεις. Η επι-
κρατούσα άποψη είναι πως η Άννα Διαμαντοπούλου έχει παίξει καθο-
ριστικό ρόλο στην αλλαγή κατεύθυνσης, ενώ δεν λείπουν οι διαφω-
νίες από όσους θεωρούν ότι αυτή η πορεία είναι λάθος. Το πιο εντυπω-
σιακό; Κανένας βουλευτής δεν εξέφρασε ανοιχτά διαφορετική άποψη
στη συνεδρίαση. Ωστόσο, όπως φαίνεται, δεν θα κρατήσει πολύ αυτό.
Ακούω μάλιστα ότι σύντομα θα υπάρξει δημόσια τοποθέτηση από
βουλευτή που θα διαφοροποιείται.
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ΑΑνάρπαστα τα έντοκα
Χαμός με τα έντοκα γραμμάτια που έβγαλε χθες η χώρα μας. Ανα-
ζητούσαμε 500 εκατομμύρια, τελικά πήραμε 600, ενώ οι προσφο-
ρές έφτασαν το 1,18 δισ. ευρώ υπερκαλύπτοντας 2,36 φορές το
ποσό που ζητούσαμε. Την προηγούμενη φορά (τον Δεκέμβριο) η
κάλυψη ήταν 1,68 φορές, ενώ τώρα η απόδοση που θα επιστρέ-
ψει η χώρα μας είναι χαμηλότερη, γεγονός που δείχνει την εμπι-
στοσύνη της αγοράς. Έτσι, σε έξι μήνες το οικονομικό επιτελείο
θα επιστρέψει τα χρήματα στους δικαιούχους προσαυξημένα
κατά 2,45%, όταν στην ανάλογη προηγούμενη έκδοση το επιτόκιο
ήταν 2,61%. Τρέμε, Γαλλία… Ερχόμαστε!Τo

..
. 
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Καρφί Ντόρας για Τραμπ

Ο Θανάσης Νέζης, εξ απορρήτων του πρωθυπουργού και με
βεβαιότητα η «παλιοσειρά» του Μεγάρου Μαξίμου, συνεχί-
ζει από τις αρχές του χρόνου την προσπάθεια για τη διατή-
ρηση της ηρεμίας στην Κοινοβουλευτική Ομάδα της ΝΔ. Οι
βουλευτές είναι ικανοποιημένοι μετά τον προϋπολογισμό,
την επιλογή Τασούλα για την Προεδρία της Δημοκρατίας και
Κακλαμάνη για την προεδρία της Βουλής και έχουν πάψει
να γκρινιάζουν. Ακόμα και οι… συνήθεις ύποπτοι είναι σιω-
πηλοί. Επειδή, όμως, τα θαύματα κρατούν τρεις μέρες, ο κ.
Νέζης συναντά καθημερινά «γαλάζιους» βουλευτές, συζη-
τά μαζί τους για ό,τι τους απασχολεί και απορροφά τους
όποιους κραδασμούς.

Ο
Κώστας Τασούλας (πίσω του διακρίνεται ο
πιο στενός του συνεργάτης Βασίλης Ντα-
βώνης) μιλά με δημοσιογράφους κρα-

τώντας την κούπα που του έκαναν δώρο. Σε αυτή,
εκτός από τα ονόματα όλων των δημοσιογράφων
που καλύπτουν το ρεπορτάζ της Βουλής, γράφει
«σαν έτοιμος από καιρό, σαν θαρραλέος!».

Ο κρίσιμος ρόλος του Νέζη 

Έρχεται καυτό πολιτικό
καλοκαίρι… 

Όταν υπουργός της κυβέρνησης κόβοντας την πρωτοχρο-
νιάτικη πίτα του πολιτικού του γραφείου λέει στον κόσμο που
έδωσε το «παρών» πως το καλοκαίρι θα γυρίσει τα νότια απ’
άκρη σ’ άκρη, το λες και μήνυμα ότι από το φθινόπωρο μπο-
ρεί να συμβούν πολλά. Αν αναλογιστούμε ότι η Ελλάδα το β’
εξάμηνο του 2027 θα αναλάβει την προεδρία της ΕΕ, τότε η
κάλπη πρέπει να έχει στηθεί νωρίτερα και έως την ανάληψη
της προεδρίας πρέπει να έχει σχηματιστεί κυβέρνηση. Αν βέ-
βαια δεν καταστεί δυνατή η επίτευξη αυτοδυναμίας. 

Το «γαλάζιο σιωπητήριο» 
για Ντόναλντ Τραμπ

Για δεύτερη φορά έπεσε «σιωπητήριο» στα «γαλάζια» στε-
λέχη, άτυπα και αθόρυβα, περί της ορκωμοσίας του Ντόναλντ
Τραμπ. Το πρώτο «μην ανοίγεστε πολύ» στους «γαλάζιους»
βουλευτές ήρθε με την εκλογή του και ό,τι αυτή επέφερε.
Από τη συντριβή της woke ατζέντας μέχρι την αυστηροποί-
ηση πολιτικών ασφαλείας και μετανάστευσης. Και τώρα,
έστω και άτυπα, φάνηκε πως δεν σχολιάστηκε αρνητικά η
ορκωμοσία Τραμπ, εκτός από τον απαράδεκτο ναζιστικό χαι-
ρετισμό του Ίλον Μασκ που είναι καταδικαστέος. Η γραμμή
είναι ούτε αποθέωση ούτε χτυπήματα για τις ΗΠΑ και τον
πρόεδρο. Ψύχραιμα πράγματα… 

«Σαρώνει» 
η Δικαστική Αστυνομία 

Η Δικαστική Αστυνομία κάθε μέρα που περνά δείχνει πό-

σο πολύτιμη είναι η συμβολή της, δικαιώνοντας την ηγεσία

του υπουργείου Δικαιοσύνης που υλοποίησε αυτή την πρω-

τοβουλία. Μέσα στην εβδομάδα έπιασαν έναν 46χρονο στρα-

τιωτικό στο Δικαστικό Μέγαρο Θεσσαλονίκης που λάμβανε

παράνομα ηχητικό υλικό με το κινητό του τηλέφωνο. Πρόκει-

ται για νέα παιδιά που αν μη τι άλλο έχουν μπει με μεράκι στα

καθήκοντά τους. Μακάρι να συνεχίσουν έτσι…

Σαν έτοιμος 
από καιρό

Συνωστισμός
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«Έχω την αίσθηση ότι, με την ορκω-
μοσία Τραμπ, μια περίοδος 80 ετών
έκλεισε», είπε η Ντόρα Μπακογιάννη
μιλώντας στην εκδήλωση του Ινστιτού-
του Δημοκρατίας Κωνσταντίνος Καρα-
μανλής με θέμα «Donald Trump 2 - Οι-
κονομία και γεωπολιτική στη νέα επο-
χή», στην Ελληνοαμερικανική Ένωση.
Και επισήμανε με νόημα ότι στην ομι-
λία του Τραμπ δεν ακούστηκε η λέξη
«σύμμαχος».

Συνωστισμός «γαλάζιων» και όχι μόνο επικράτησε στο γραφείο του
προέδρου της Βουλής κατά την τελετή παράδοσης-παραλαβής, καθώς
δεκάδες βουλευτές, αλλά και υπάλληλοι, θέλησαν να συγχαρούν τον
Νικήτα Κακλαμάνη. Άκουσα και μια πολύ εύστοχη τοποθέτηση για το
πρόσωπο του προέδρου της Βουλής από τον Προκόπη Παυλόπουλο:
«Είναι αυθεντικός άνθρωπος. Ο Νικήτας φοράει παντελόνια». 
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Ο
Τραμπ είπε, λέει, στον Πούτιν «σταμάτα τον πόλεμο στην Ουκρανία, αλλιώς θα επιβάλω

κυρώσεις στη Ρωσία». Αν σας πω ότι δεν πιστεύω τίποτε από αυτά; Μάλλον για στημένο το

κόβω το καβγαδάκι… Και στο τέλος θα βγουν και οι δύο ειρηνιστές!

Τελεσίγραφο ή μπλόφα;
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E χω μια φίλη που είναι από την Κάσο. Μα, από την Κάσο βρήκε κι
αυτή, θα πείτε. Τι να κάνει η κοπέλα, υποθέτω ότι κι εκείνη θα
προτιμούσε πατρικό στη Νέα Υόρκη, αλλά από εκεί είναι η μαμά

της. Πάνε τα καλοκαίρια, λοιπόν, κάποιες ημέρες, με τον άντρα της, τα δύο
τους -ανήλικα- παιδιά και το αυτοκίνητό τους. Σας νιώθω που ανατριχιάζε-
τε και ορθώς. «Πόσο;», τη ρώτησα πέρυσι. Κάτι ανάμεσα σε 700 και 800 ευ-
ρώ μου απάντησε, δεν συγκράτησα το ακριβές νούμερο, διότι είχα πάθει
ζαλάδα. Και τα είχαν κλείσει και αρκετό καιρό πριν. 

Φέτος δεν ξέρω εάν θα πάνε στην Κάσο, διότι με τις αυξήσεις στα ακτο-
πλοϊκά, ίσως κάποιος από τους δύο θα πρέπει να δώσει ένα νεφρό και είναι
κρίμα, νέοι άνθρωποι. 

Ποιες αυξήσεις 
«μας αναλογούν»;

Κι αν αυτοί δεν επιλέξουν να
πάνε στην Κάσο, υπάρχουν οι
Κασιώτες. Πες ότι είσαι Κασιώ-
της ή Λέσβιος -άλλα κολοσσιαία
κόστη μετακίνησης εκεί- και
για κάποιον λόγο, υγείας ας
πούμε, πρέπει να πηγαινοέρχε-
σαι με κάποια συχνότητα στην
Αθήνα. Πάει, πέθανες. Ή δου-
λεύεις για να πληρώνεις τον κά-
θε εφοπλιστή. 

«Υπάρχει καλή διάθεση. Εί-
μαστε σε καλό σημείο και είμα-
στε κοντά στο να βρεθεί μία λύ-
ση, ούτως ώστε να μην πληρώ-
σουν οι πολίτες αυξήσεις που
δεν τους αναλογούν», είπε χτες
ο κυβερνητικός εκπρόσωπος
για το θέμα σε τηλεοπτική συ-
νέντευξη, κι εγώ αρχικά θέλω
να ρωτήσω τον κύριο Μαρινάκη
ποιες ακριβώς αυξήσεις πι-
στεύει ότι μας αναλογούν, γιατί
μας αναλογούν και με ποια λο-
γική; 

Μου αναλογεί που ο άλλος από πλούσιος θέλει να γίνει υπερπλού-
σιος; Μου αναλογεί που ο καθένας κερδοσκοπεί; Μου αναλογεί ότι
αυξάνονται τα πάντα πλην του μισθού μου; Μου αναλογεί, σε τελική
ανάλυση, που ο Πούτιν την έπεσε στην Ουκρανία κι εμείς στην Ευρώ-
πη κοιμόμασταν όρθιοι; Και συνεχίζει να μου αναλογεί, τρία χρόνια
αργότερα; 

Μου αναλογεί που έχει πάει η φέτα πιο ακριβά κι από το μοσχάρι
κόμπε;

Τι είδους μαθηματικές αναλογίες είναι αυτές; Πού τις διδάσκουν; 
Πάμε τώρα σε εκείνες τις αυξήσεις που κατά τη λογική της κυβέρνη-

σης «δεν μου αναλογούν». Τα ακτοπλοϊκά, εν προκειμένω. Έχω πολλές
ερωτήσεις ακόμη. Τα θεωρούμε πολυτέλεια τα ακτοπλοϊκά εισιτήρια σε
μια χώρα που η μισή είναι στη θάλασσα; Σε μια χώρα που μπαίνουν και
θέματα εθνικής κυριαρχίας γι’ αυτήν τη θάλασσα από τους απέναντι; Σε

μια χώρα που η επαρχία ερημώνει και γερνάει και σε λίγο θα ζούμε όλοι
στην Αθήνα, σαν αυτούς στην Αλάσκα που μια ολόκληρη πόλη ζει μέσα
σε μια πολυκατοικία; 

Επίσης, θεωρούμε πολυτέλεια για τον κάτοικο αυτής της χώρας να πάει
να κάνει τρία ρημαδομπάνια σε ένα νησί; Όχι στη Μύκονο, άσ’ την τη Μύκο-
νο, ποιος θέλει να πάει έτσι κι αλλιώς; Για τα άλλα νησιά λέω, του Ανατολι-
κού Αιγαίου, τα Δωδεκάνησα, τέτοια. Δεν έχω καταλάβει, θέλουμε ή δεν
θέλουμε, τελικά, να έχουν αυτά τα νησιά επισκέπτες και κατοίκους; 

Ας σκεφτεί κάποιος τους κατοίκους
Οι εφοπλιστές (πλοιοκτήτες προς το κομψότερο) λένε ότι θα ανεβάσουν

τα εισιτήρια, διότι θα βάζουν
ένα καινούριο, καλύτερο και
πιο καθαρό καύσιμο. Και εν
ολίγοις λένε στο κράτος, άκου,
κράτος, ή θα επιδοτήσεις το
καύσιμο ή θα ακριβύνω τα εισι-
τήρια και ο κόσμος θα θυμώσει
μαζί σου. Εμμέσως ζήτησαν και
επιδότηση του ναύλου, όπως
γίνεται με τα εισιτήρια του
ΚΤΕΛ. 

Ναι, τα καράβια είναι ιδιωτι-
κές επιχειρήσεις και οι ιδιωτι-
κές επιχειρήσεις δουλεύουν
για το κέρδος. Όμως, η μετακί-
νηση από και προς έναν νησιω-
τικό προορισμό της χώρας δεν
μπορεί να εξαρτάται σχεδόν
ανεξέλεγκτα από μια ιδιωτική
επιχείρηση, η οποία ίσως και
να κερδοσκοπεί επάνω στη
(ζωτική εν προκειμένω) ανάγ-
κη των ανθρώπων.

Ήδη, η Επιτροπή Ανταγωνι-
σμού εξετάζει το «ενδεχόμε-
νο» κάποιες εταιρείες να χρη-
σιμοποιούν τη θέση τους στην
αγορά αυξάνοντας τις τιμές.
Αποκλείεται, δεν το πιστεύω.

Εγώ πιστεύω ότι όλες αυτές οι καλές εταιρείες έχουν βασικά κατά
νου το δημόσιο συμφέρον και λειτουργούν με απόλυτα ηθικό τρόπο.
Ντροπή στην Επιτροπή Ανταγωνισμού που το σκέφτηκε καν. Για τις
δε συνθήκες εργασίας πάνω σε πολλά καράβια, δεν θέλω να επεκτα-
θώ εδώ, διότι πήγε πρόσφατα μια φίλη να δουλέψει και μου έχει πει
ανατριχιαστικά πράγματα. Άλλη φορά αυτά, όμως. 

Τι να κάνει το κράτος; Ξέρω ’γώ; Εγώ δεν είμαι κράτος, ο πελάτης
είμαι. Και ούτε καν ο πελάτης με ανάγκη, μπορώ και να μην ξαναπα-
τήσω σε νησί ποτέ στη ζωή μου κι αυτή δεν θα χειροτερέψει στο ελά-

χιστο. Μ’ αυτά που βλέπω και ακούω τα τελευταία χρόνια για τα νησιά, μάλ-
λον καλύτερη θα είναι. 

Υπάρχουν πολλοί άνθρωποι, όμως, που εξαρτώνται από τα πλοία, εξαρτά-
ται η ζωή τους από αυτά.

Ας τους σκεφτεί κάποιος, ή έστω ας προσποιηθεί ότι τους σκέφτεται. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Η «καλή διάθεση»
και τα ακτοπλοϊκά
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του ειδικού συνεργάτη

Τ
ο έργο του Ελληνικού, διαφημιζό-

μενο ως το μεγαλύτερο αναπτυξια-

κό εγχείρημα στην ιστορία της

σύγχρονης Ελλάδας, συνεχίζει να αντιμε-

τωπίζει προκλήσεις που εγείρουν σοβαρά

ερωτήματα για τη βιωσιμότητά του. Η πρό-

σφατη αποχώρηση της ιταλικής κατα-

σκευαστικής εταιρείας Rizzani de Eccher

από την κοινοπραξία κατασκευής του The

Ellinikon Mall αποτελεί ακόμη μια ένδειξη

των δυσκολιών που συνοδεύουν το έργο.

Παρά τις υποσχέσεις για ριζική αλλαγή

στην οικονομική και κοινωνική ζωή της

περιοχής, το Ελληνικό φαίνεται να βαδίζει

σε ασταθή βάση.

Η σημασία της αποχώρησης
Η Rizzani de Eccher, εταιρεία με μακρά

ιστορία και παγκόσμια παρουσία, αντιμε-

τώπισε οικονομικά προβλήματα που την

οδήγησαν σε αναδιάρθρωση και στη λήψη

χρηματοδότησης ύψους 70 εκατ. ευρώ.

Ωστόσο, παρά την εξασφάλιση κεφαλαίων,

αποφάσισε να αποχωρήσει από το έργο

του Ελληνικού. Αυτή η απόφαση δεν αντι-

κατοπτρίζει μόνο τις εσωτερικές της δυ-

σκολίες αλλά και τους προβληματισμούς

που συνδέονται με τη συμμετοχή της σε

αυτό το φιλόδοξο σχέδιο. Αυτή η αποχώ-

ρηση αναδεικνύει μια σειρά από ερωτήμα-

τα για το μέλλον του Ελληνικού. Αν το έργο

ήταν πράγματι τόσο ελκυστικό, γιατί μια

διεθνούς φήμης εταιρεία να αποσύρει τη

συμμετοχή της; Η απάντηση σε αυτό το

ερώτημα δεν είναι εύκολη, αλλά οι ενδεί-

ξεις υποδεικνύουν ότι οι προκλήσεις που

συνοδεύουν το εγχείρημα είναι περισσό-

τερες απ’ όσες παραδέχονται οι εμπλεκό-

μενοι φορείς.

Ο ρόλος του Ομίλου ΑΒΑΞ
Μετά την αποχώρηση της Rizzani de Ec-

cher, ο Όμιλος ΑΒΑΞ καλείται να προχω-

ρήσει μόνος του στην υλοποίηση του The

Ellinikon Mall. Ωστόσο, προκύπτουν ερω-

τήματα για το κατά πόσο διαθέτει τους

απαιτούμενους πόρους και την τεχνογνω-

σία για να ανταποκριθεί στις ανάγκες ενός

τέτοιου κολοσσιαίου έργου. Το εμπορικό

κέντρο των 280 καταστημάτων, που υπο-

λογίζεται ότι θα προσελκύει εκατομμύρια

επισκέπτες ετησίως, αποτελεί ένα ιδιαίτε-

ρα φιλόδοξο σχέδιο που απαιτεί εμπειρία,

συνεργασίες και συνεχή χρηματοδότηση.

Οι δυνατότητες του ΑΒΑΞ, όσο αξιόλογες

και αν είναι, δεν μπορούν εύκολα να υπο-

καταστήσουν τη συνεισφορά μιας διε-

θνούς εταιρείας με εμπειρία σε παρόμοια

έργα. Επιπλέον, η έλλειψη συνεργατών

υπογραμμίζει τον κίνδυνο περαιτέρω κα-

θυστερήσεων και επιπλοκών, κάτι που θα

μπορούσε να επηρεάσει όχι μόνο την ολο-

κλήρωση του έργου αλλά και την ευρύτερη

οικονομική εικόνα της περιοχής.

Υποσχέσεις και πραγματικότητα
Το Ελληνικό παρουσιάστηκε ως μια

χρυσή ευκαιρία για την οικονομική ανα-

γέννηση της χώρας. Με υποσχέσεις για τη

δημιουργία χιλιάδων θέσεων εργασίας και

την προσέλκυση επενδύσεων, το έργο

συμβολίζει μια ελπίδα για την αναβάθμιση

της Αθήνας. Ωστόσο, η αποχώρηση εται-

ρειών και οι δυσκολίες χρηματοδότησης

δείχνουν ότι η πραγματικότητα μπορεί να

απέχει σημαντικά από τις υποσχέσεις. Η

αποτυχία μεγάλων εταιρειών να διατηρή-

σουν τη συμμετοχή τους στο έργο υπο-

γραμμίζει προβλήματα εμπιστοσύνης. Πα-

ρά τις εντυπωσιακές παρουσιάσεις και τις

υποσχέσεις για μακροπρόθεσμα οφέλη,

το Ελληνικό φαίνεται να είναι ένα εγχείρη-

μα που δυσκολεύεται να διατηρήσει τη δυ-

ναμική του.

Προβληματικές βάσεις και ανησυχίες
Η αποχώρηση της Rizzani de Eccher δεν

είναι το μοναδικό ανησυχητικό σημάδι για

το Ελληνικό. Τα τελευταία χρόνια έχουν

αναφερθεί προβλήματα που σχετίζονται

με τη χρηματοδότηση, την πολυπλοκότητα

του σχεδιασμού και την έλλειψη συντονι-

σμού μεταξύ των εμπλεκομένων. Η αρχική

αισιοδοξία έχει αρχίσει να δίνει τη θέση

της σε αμφιβολίες για το κατά πόσο το έργο

μπορεί να προχωρήσει απρόσκοπτα. Η

Lamda Development, που έχει την ευθύ-

νη της υλοποίησης, συνεχίζει να διαβεβαι-

ώνει για τη σταθερότητα του έργου. Ωστό-

σο, οι εξελίξεις δείχνουν ότι η εταιρεία αν-

τιμετωπίζει σημαντικές προκλήσεις. Αν το

έργο αποτύχει να τηρήσει τα χρονοδια-

γράμματα και τις προδιαγραφές του, οι

επιπτώσεις μπορεί να είναι σοβαρές τόσο

για την εταιρεία όσο και για την εικόνα της

χώρας ως επενδυτικού προορισμού.

Το μέλλον του έργου
Το Ελληνικό εξακολουθεί να αποτελεί

μια αμφιλεγόμενη επένδυση. Παρά τις

διακηρύξεις για τη δημιουργία ενός έργου

που θα αλλάξει τη φυσιογνωμία της Αθή-

νας, οι καθυστερήσεις και οι αποχωρήσεις

θέτουν υπό αμφισβήτηση την αποτελε-

σματικότητα του εγχειρήματος. Αν οι τά-

σεις αυτές συνεχιστούν, κινδυνεύουμε να

δούμε ένα ακόμη φιλόδοξο σχέδιο να μέ-

νει ημιτελές.

ΘΕΜΑ

Το Ελληνικό σε κρίση: Η αποχώρηση 
της Rizzani de Eccher και οι προκλήσεις του έργου

Η φυγή της ιταλικής κατασκευαστικής εταιρείας από
την κοινοπραξία κατασκευής του The Ellinikon Mall αποτελεί

ακόμη μια ένδειξη των δυσκολιών που υπάρχουν
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Μ
πορεί τα κόμματα της Βουλής να μην καταφέρ-
νουν μέχρι στιγμής να συναινέσουν σε πρόσωπο
ευρείας αποδοχής για το αξίωμα του Προέδρου

της Δημοκρατίας, όμως η εθνική συναίνεση φαίνεται να
διαμορφώνεται σε επίπεδο πολιτών στην υποψηφιότητα
του Κωνσταντίνου Τασούλα.

Σε έρευνα κοινού που διενήργησε η
«Political» από την Παρασκευή 17 Ιανουα-
ρίου μέχρι την Τρίτη 21 Ιανουαρίου μέσω
ερωτηματολογίου που αναρτήθηκε στην
ιστοσελίδα της εφημερίδας www.politi-
cal.gr συμμετείχαν 1.173 αναγνώστες όλων

των ηλικιών και όλων των φύλων (923 άν-
δρες, 244 γυναίκες, 6 άλλο…), διαπιστώνε-

ται ευρεία διείσδυση του προσώπου του σε ψηφοφόρους
πέραν της ΝΔ, αποδεικνύοντας τελικά ότι η επιλογή του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη έχει απήχηση σε
ευρύτερους πολιτικούς χώρους.

Τα ευρήματα
Η ερώτηση στην οποία κλήθηκαν να απαντήσουν ήταν

απλή. Αφορούσε τη γνώμη τους για την υποψηφιότητα του
Κωνσταντίνου Τασούλα, με μόνη υποχρέωση των συμμε-
τεχόντων να υποβάλουν το email τους, το φύλο, την ηλικία
και την περιφέρεια στην οποία ανήκουν.

Τα ευρήματα της έρευνας κατέγραψαν ποσοστό αποδο-
χής που ξεπερνά το 62%, γεγονός που απορρίπτει τη θεώ-
ρηση περί «κομματικής υποψηφιότητας» και εστιάζει
προφανώς στην προσωπικότητα του υποψηφίου. 

Την προσωπικότητα του κ. Τασούλα κρίνουν θετικά με
«καλή» γνώμη, 731 συμμετέχοντες (62,3%) και έναντι 362
που έχουν «κακή» γνώμη (30,9%), ενώ αδιάφοροι είναι 77
συμμετέχοντες (6,6%) με 3 να μη γνωρίζουν/να μην απαν-
τούν (0,3%).

Καλή γνώμη για τον υποψήφιο που προτείνεται από τη
ΝΔ έχουν όλες οι ηλικιακές ομάδες 35-45: 52,3%, 46-64:
63,4% και 65+: 85,4%, ενώ μόνο για τις ηλικίες 18-34 η καλή
γνώμη περιορίζεται στο 38,9% με την κακή να πλειοψηφεί

54,5%. Η καλή γνώμη για τον κ. Τασούλα πλειοψηφεί κατά
66% στους άνδρες, ενώ στις γυναίκες φτάνει στο 50%. 

Ενδιαφέρον παρουσιάζει επίσης η αποδοχή των ψηφο-

φόρων ανά περιφέρεια, με την Ήπειρο, τόπο καταγωγής
του κ. Τασούλα, να ακολουθεί με 74,1% την Πελοπόννησο
όπου προπορεύεται με ποσοστό 77,8%, επιβεβαιώνοντας
την πολιτική συγγένεια και προσωπική φιλία του πρώην
προέδρου της Βουλής με τον πρώην πρωθυπουργό κ. Αν-
τώνη Σαμαρά. Για την Αττική οι θετικές γνώμες προσεγγί-
ζουν το γενικό ποσοστό (64,2%) και της Κεντρικής Μακε-
δονίας να το ξεπερνά σε ποσοστό 68,9%.

Η έρευνα κοινού προσφέρει μια αίσθηση για το αίσθημα
αποδοχής ή απόρριψης του κ. Τασούλα, χωρίς όμως να
προσφέρει επιστημονικά δεδομένα για την εξαγωγή
ασφαλών πολιτικών συμπερασμάτων. Εξάλλου, την ίδια
περίοδο έτρεχαν πληρέστερες δημοσκοπήσεις που επι-
τρέπουν ενδελεχή διερεύνηση των τάσεων που καταγρά-
φονται στο εκλογικό σώμα. Ωστόσο, η εκλογή Προέδρου
της Δημοκρατίας είναι υπόθεση των κομμάτων της Βουλής
και ελάχιστα επηρεάζουν τις εκλογικές τάσεις, πόσω μάλ-
λον να αποτελέσουν ασφαλές εργαλείο πρόβλεψης εκλο-
γικού αποτελέσματος. Η πρόθεση της «Ρ» ήταν να δώσει
στους αναγνώστες της λόγο και… δικαίωμα ψήφου. 
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Ο
υφυπουργός Δικαιοσύνης Ιωάννης Μπού-

γας έπειτα από τέσσερις μήνες εφαρμογής

του Δικαστικού Χάρτη κάνει την πρώτη αξιο-

λόγηση αυτής της σημαντικής μεταρρύθμισης. Ανα-

φέρεται στο νέο τοπίο που θα δημιουργηθεί για τους

πολίτες μετά τις αλλαγές στο κληρονομικό δίκαιο, αλ-

λά και στη δυνατότητα επίλυσης διαφορών χωρίς την

προσφυγή στη διαδικασία ενώπιον των δικαστηρίων.

Έμφαση δίνεται στην ενίσχυση του νομοθετικού πλαισίου κατά

της ενδοοικογενειακής βίας αλλά και στην αυστηροποίηση του

νομικού πλαισίου που θα αφορά την αντιμετώπιση της βίας

των ανηλίκων.

Ο Δικαστικός Χάρτης έχει μπει πλέον σε ράγες
σταθερής τροχιάς. Πώς αξιολογείτε μέχρι τώρα
την εφαρμογή του και ποια μηνύματα λαμβάνετε
από τον νομικό κόσμο;

Πράγματι έπειτα από τέσσερις μήνες μπορούμε να πούμε ότι η

εφαρμογή του Δικαστικού Χάρτη εξελίσσεται σταθερά και ομαλά

σε όλα τα δικαστήρια της χώρας. Καθ’ όλη τη διάρκεια

εφαρμογής του βρισκόμαστε σε άμεση και συνεχή συνερ-

γασία με τους δικαστές, τους δικηγόρους και τους δικαστι-

κούς υπαλλήλους και μπορώ να πω ότι από τις επισκέψεις

που πραγματοποιώ συχνά με κλιμάκιο του υπουργείου Δι-

καιοσύνης σε όλες τις πρωτοδικειακές περιφέρειες της

χώρας, οι περισσότεροι ανταποκρίνονται θετικά και εκ-

φράζουν την ικανοποίησή τους. Ειδικότερα, δεν έχουν

υπάρξει αναφορές για σημαντικά προβλήματα ή δυσλειτουργίες

των δικαστηρίων στην ελληνική περιφέρεια, στον Πειραιά και στη

Θεσσαλονίκη. Ακόμη και στο Πρωτοδικείο Αθηνών όσα ζητήματα

ανέκυψαν το πρώτο διάστημα έχουν πλέον επιλυθεί σε μεγάλο

βαθμό. Μάλιστα, μετά τον διαχωρισμό του πρωτοδικείου σε πολι-

τικό και ποινικό τμήμα, παρατηρούμε ότι στα ποινικά ακροατήρια

καθημερινά μπορεί να εκδικάζονται τουλάχιστον πενήντα περισ-

σότερες υποθέσεις συγκριτικά με το προηγούμενο έτος. Στο δε

πολιτικό τμήμα περιορίστηκαν σημαντικά οι υπηρεσίες των υπη-

ρετούντων δικαστών, γεγονός που επιτρέπει την ταχύτερη μελέτη

και έκδοση αποφάσεων.

Παράλληλα, όσα ζητήματα είχαν ανακύψει από την ψηφιακή

μετάπτωση ως επί το πλείστον έχουν επιλυθεί. Μάλιστα, με

διάταξη του νόμου για τον Δικαστικό Χάρτη κατέστη εφικτή η

ηλεκτρονική κατάθεση δικογράφου στο Πρωτοδικείο Αθηνών

σε υποθέσεις που αφορούν τις γαμικές διαφορές, τις διαφο-

ρές γονέων και τέκνων και τις λοιπές οικογενειακές διαφορές.

Το μεταρρυθμιστικό έργο του υπουργείου Δικαιοσύνης

μοιάζει να είναι συνεχές. Οι νέες ρυθμίσεις που

διέπουν το κληρονομικό δίκαιο φαίνεται ότι θα

αλλάξουν όχι μόνο το ισχύον καθεστώς αλλά και βαθιά

ριζωμένες νοοτροπίες. Ποιες θα είναι οι άμεσες

αλλαγές κυρίως για τους πολίτες;

Η αναμόρφωση του κληρονομικού δικαίου αναμένεται να επι-

φέρει κοινωνικές, οικονομικές και δυνάμει δημογραφικές

συνέπειες. Οι αλλαγές αφορούν ως επί το πλείστον τους πολί-

τες και τη διασφάλιση του δικαιώματος της τελευταίας βούλη-

σης του διαθέτη. Οι υπό επεξεργασία ρυθμίσεις του κληρονο-

μικού δικαίου, ως συνέχεια του περιουσιακού δικαίου, είναι

Η αναμόρφωση 
του κληρονομικού δικαίου

αναμένεται να επιφέρει
κοινωνικές, οικονομικές

και δυνάμει
δημογραφικές συνέπειες.

Οι αλλαγές αφορούν 
ως επί το πλείστον 

τους πολίτες
και τη διασφάλιση 
του δικαιώματος

της τελευταίας βούλησης
του διαθέτη

«

«Το ζήτημα της βίας 
κατά γυναικών και ανηλίκων

είναι υψηλής προτεραιότητας»

στον Mάνο 
Πιτσιδιανάκη



αναγκαίο να συμβαδίζουν με τις σύγχρονες

συνθήκες και τις ανάγκες της ελληνικής κοι-

νωνίας, που θα εκτείνονται και θα αφορούν

και τις μέλλουσες γενεές. Για τον λόγο αυτόν

η συσταθείσα επιτροπή που επεξεργάζεται

την αναμόρφωσή του εξετάζει τις τροποποι-

ήσεις του δικαίου της διαθήκης, την παροχή

προστασίας προς ορισμένα πρόσωπα που δεν

συνδέονται με συγγενικό δεσμό με τον κλη-

ρονομούμενο, αλλά και ενδεχομένως τον πε-

ριορισμό των νόμιμων μεριδούχων που πε-

ριορίζουν την ελευθερία διάθεσης, την εισα-

γωγή στο ελληνικό δίκαιο των κληρονομικών

συμβάσεων και τη δημοσίευση των διαθηκών

μέσω πλατφόρμας που θα διαχειρίζονται οι

συμβολαιογραφικοί σύλλογοι.

Τι θα περιλαμβάνουν και πού θα

αποσκοπούν οι αλλαγές στον Κώδικα

Επίλυσης Διαφορών;

Το υπουργείο Δικαιοσύνης δίνει ιδιαίτερη

σημασία στη δυνατότητα επίλυσης διαφο-

ρών χωρίς την προσφυγή στη διαδικασία

ενώπιον των δικαστηρίων. Οι θεσμοί της Δια-

μεσολάβησης, της Δικαστικής Μεσολάβη-

σης και της Διαιτησίας θεωρώ ότι πρέπει να

αναμορφωθούν, αλλά κυρίως να χορηγη-

θούν κίνητρα σε πολίτες και δικηγόρους

ώστε οι υποθέσεις να επιλύονται ταχύτερα,

αποτελεσματικά και με λιγότερα έξοδα εκτός δικαστικών αι-

θουσών. Επειδή ακριβώς θέλουμε να τονίσουμε τη βούλησή

μας για την αναβάθμιση αυτών των διαδικασιών, εργαζόμα-

στε για πρώτη φορά προς τη δημιουργία ενός ενιαίου Κώδι-

κα Εναλλακτικής Επίλυσης Διαφορών για μια ολοκληρωμέ-

νη θεσμική προσέγγιση. Σημαντικό είναι επίσης να εξοι-

κειωθούν ακόμη περισσότερο με την εξωδικαστική επίλυση

των διαφορών οι νομικοί της πράξης ώστε να οδηγούν τους

διαδίκους προς αυτή την κατεύθυνση. Έτσι θα αλλάξει στα-

διακά και η νοοτροπία των πολιτών. 

Πρόσφατα στη Βουλή αναφερθήκατε στην ενίσχυση

του νομοθετικού πλαισίου κατά της ενδοοικογενειακής

βίας και σε ένα νέο εργαλείο που μπαίνει στο πεδίο, το

risk tool. Παράλληλα, επίκειται αυστηροποίηση του

νομικού πλαισίου που θα αφορά την αντιμετώπιση της

βίας των ανηλίκων. Τι ακριβώς θα προβλέπουν αυτές οι

ρυθμίσεις;

Το ζήτημα της βίας κατά των γυναικών και των ανηλίκων είναι

υψηλής προτεραιότητας για το υπουργείο και την κυβέρνηση.

Ήδη με την αναμόρφωση των ποινικών κωδίκων προωθήθη-

κε αρχικώς ένα πλέγμα διατάξεων που εξυπηρετούν την

ανάγκη εξορθολογισμού του νομικού πλαισίου που διέπει τον

νόμο για την ενδοοικογενειακή βία προκειμένου οι διατάξεις

να είναι προσαρμοσμένες στις παρούσες κοινωνικές συνθή-

κες και στη δικαιοπολιτική ανάγκη προστασίας του θεσμού

της οικογένειας, της ανηλικότητας και των θυμάτων, κυρίως

των γυναικών που πλήττονται με αυξανόμενη ένταση από

συμπεριφορές ενδοοικογενειακής βίας.

Το risk tool, που έχει επίσης θεσμοθετηθεί, δύναται με-

τρώντας τον κίνδυνο που διατρέχει το κάθε θύμα εξατομικευ-

μένα να ανταποκρίνεται αποτελεσματικά στην κάθε ιδιαίτερη

περίπτωση και συνθήκη εμφάνισης ενδοοικογενειακής βίας.

Λαμβάνοντας βέβαια υπόψη τις εξελίξεις στην κοινωνία

και κυρίως με στόχο την πολυεπίπεδη αντιμετώπιση των πε-

ριστατικών ενδοοικογενειακής βίας και την ουσιαστική συμ-

βολή στην εξάλειψή της, κρίνουμε αναγκαίο να προβούμε σε

περαιτέρω παρεμβάσεις. Η δημόσια διαβούλευση του σχεδί-

ου νόμου, που περιλαμβάνει πρόσθετες ρυθμίσεις για την αν-

τιμετώπιση νέων μορφών βίας κατά των γυναικών, ολοκλη-

ρώθηκε και ξεκίνησε η επεξεργασία του στην αρμόδια Κοινο-

βουλευτική Επιτροπή. Επίσης, με αυτό το σχέδιο νόμου η χώ-

ρα μας είναι από τις πρώτες ευρωπαϊκές που θα ενσωματώ-

σουν την οδηγία για την καταπολέμηση της βίας

κατά των γυναικών και της εξ οικείων βίας.
Παράλληλα, ως προς το ζήτημα της βίας των

ανηλίκων, με τις παρεμβάσεις στον Ποινικό Κώδι-
κα, προβλέπεται πλέον ότι, σε περίπτωση που ο
ανήλικος τελέσει αδίκημα, το δικαστήριο έχει τη
δυνατότητα να επιβάλει την παρακολούθηση ειδι-
κών εκπαιδευτικών, καλλιτεχνικών ή πολιτιστι-
κών προγραμμάτων σε κρατικούς, δημοτικούς ή
ιδιωτικούς φορείς, ή την παρακολούθηση προ-
γραμμάτων αθλητισμού και συμμετοχή σε αθλη-
τικά σωματεία.

Επίσης, στο σχέδιο νόμου που σας προανέφε-
ρα θα περιλαμβάνονται πρόσθετες ρυθμίσεις που
αφορούν τη βία των ανηλίκων. Ειδικότερα, αντι-
λαμβανόμενοι ότι μέρος της ευθύνης έχουν και οι
γονείς, στις περιπτώσεις που εκείνοι παραλεί-
πουν να ασκήσουν αποτελεσματικά την εποπτεία
στους ανηλίκους που διαπράττουν αδίκημα, θα
προβλέπεται αύξηση του πλαισίου επιβολής ποι-
νών σε αυτούς όταν, για παράδειγμα, η πράξη του
ανηλίκου ενέχει στοιχεία βίας, στρέφεται κατά
ανηλίκου θύματος ή ακόμη και στην περίπτωση
που η πράξη που τέλεσε, αν την τελούσε ενήλι-
κος, θα ήταν κακούργημα.

Τι σηματοδοτεί η πρόταση του πρωθυπουργού
για τον Κωνσταντίνο Τασούλα στην Προεδρία
της Δημοκρατίας;

Η πρόταση του πρωθυπουργού για τον Κωνσταν-

τίνο Τασούλα στην Προεδρία της Δημοκρατίας στέλνει ένα

μήνυμα ενότητας προς όλους τους Έλληνες. Πρόκειται για

μια προσωπικότητα που ξεχωρίζει για το υψηλό κύρος, τη θε-

σμική προσήλωση, το ήθος και τη φιλοπατρία του. Η μακρά

πολιτική και κοινοβουλευτική εμπειρία τον καθιστά ιδανικό

για το ύπατο πολιτειακό αξίωμα, που θα αποτελέσει σύμβολο

ενότητας του έθνους μας και θα εκφράσει τα συμφέροντα του

ελληνικού λαού πέρα και πάνω από κομματικές σκοπιμότητες

και συγκρούσεις.
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Η πρόταση του πρωθυπουργού για τον Κωνσταντίνο Τασούλα
στην Προεδρία της Δημοκρατίας στέλνει ένα μήνυμα 
ενότητας προς όλους τους Έλληνες. Πρόκειται 
για μια προσωπικότητα που ξεχωρίζει για το υψηλό κύρος, 
τη θεσμική προσήλωση, το ήθος και τη φιλοπατρία του

«

Δίνουμε ιδιαίτερη σημασία στη δυνατότητα επίλυσης διαφορών χωρίς την προσφυγή 
στη διαδικασία ενώπιον των δικαστηρίων. Οι θεσμοί της Διαμεσολάβησης, της Δικαστικής
Μεσολάβησης και της Διαιτησίας θεωρώ ότι πρέπει να αναμορφωθούν, αλλά κυρίως 
να χορηγηθούν κίνητρα σε πολίτες και δικηγόρους ώστε οι υποθέσεις να επιλύονται
ταχύτερα, αποτελεσματικά και με λιγότερα έξοδα εκτός των δικαστικών αιθουσών

«
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Σ
τη Χαριλάου Τρικούπη δεν λέει να
καταλαγιάσει η οργή προς την κυ-
βέρνηση για τις μεγάλες διαστάσεις

που έλαβαν οι δηλώσεις των κορυφαίων
στελεχών περί συνεργασιών, καθώς θεω-

ρούν ότι υπεύθυνη είναι η
ΝΔ και ο επικοινωνιακός μη-
χανισμός που διαθέτει. Το
κλίμα βέβαια είναι έντονα
φορτισμένο και από την από-
φαση του πρωθυπουργού να
κάνει μια παραταξιακή επι-
λογή για την Προεδρία της
Δημοκρατίας. Ωστόσο, σε μια

καθαρά πολιτική κίνηση με θεσμικό χαρα-
κτήρα πήραν ομόφωνα την απόφαση να στη-
ρίξουν την υποψηφιότητα του Νικήτα Κα-
κλαμάνη για πρόεδρο της Βουλής προκειμέ-
νου να μη βρεθούν και πάλι στα «σχοινιά του
ρινγκ» δεχόμενοι τα κυβερνητικά πυρά.

Αντεπίθεση
Την ίδια στιγμή όμως προχώρησαν σε

ανασύνταξη δυνάμεων και πέρασαν στην
αντεπίθεση. Στο στόχαστρό τους έβαλαν τον
Κώστα Τασούλα, σε μια προσπάθεια να κά-
νουν ρελάνς στη μάχη των εντυπώσεων.
Χθες το ΠΑΣΟΚ έβγαλε στη δημοσιότητα μια
σειρά αποφάσεων για επιχορηγήσεις της
Βουλής σε φορείς των Ιωαννίνων, που
υπήρξε εκλογική περιφέρεια του κ. Τασού-
λα (πλέον όμως δεν είναι βουλευτής), οι
οποίες υπεγράφησαν και βγήκαν στη Διαύ-
γεια στις 16/1/25, που ήταν και η τελευταία
μέρα προτού παραιτηθεί του αξιώματός του.

Όπως υποστηρίζει το ΠΑΣΟΚ στην ανα-
κοίνωσή του, «από μια σύντομη ανασκόπη-
ση της Κοινοβουλευτικής Διαφάνειας προ-
κύπτει ότι στις 16 Ιανουαρίου, τελευταία μέ-
ρα άσκησης των καθηκόντων του, ο τέως
πρόεδρος της Βουλής Κωνσταντίνος Τα-
σούλας υπέγραψε επιχορήγηση 125.000
ευρώ προς την Ιερά Μητρόπολη Ιωαννίνων,
επιχορήγηση 30.000 ευρώ προς τη Δημοτι-
κή Κοινωφελή Επιχείρηση Περιφερειακού
Θεάτρου Ιωαννίνων, επιχορήγηση 5.000 ευ-
ρώ προς το Σωματείο Ηπειρωτική Εστία και
τη δέσμευση 815.685 ευρώ από τον Ειδικό
Λογαριασμό που διαχειρίζεται η Υπηρεσία
Διάθεσης Ευρωπαϊκών και Λοιπών Πιστώ-
σεων της Βουλής για την κατασκευή του
Στρατιωτικού Ιστορικού Μουσείου Κόνι-
τσας, σε συνέχεια σχετικής απόφασης της
Διάσκεψης των Προέδρων» και προσθέτει:
«Ποιο είναι το κοινό σημείο των εν λόγω
αποφάσεων στην εκπνοή των καθηκόντων
του κ. Τασούλα; Όλες αφορούν χρηματοδό-
τηση φορέων της εκλογικής του περιφέρει-
ας και αποπνέουν μια βαθιά παλαιοκομμα-
τική αντίληψη και μια εξόχως αλαζονική
συμπεριφορά. Τα συμπεράσματα δικά σας».

Εξηγήσεις
Ο κ. Τασούλας δεν έκρυψε τη δυσφορία

αλλά και την απορία του για αυτήν τη σκο-
πιμότητα, διότι, όπως είπε, «είναι κάτι
σύνηθες για τη Βουλή και εντάσσεται στο
κοινωνικό και πνευματικό έργο που πα-
ράγει, είναι αποφάσεις που έχουν ληφθεί
πριν από αρκετό χρονικό διάστημα και το
βασικότερο ήταν σε γνώση των κομμά-
των».

«Η δέσμευση ποσού για την κατασκευή
Στρατιωτικού Μουσείου στην Κόνιτσα βα-
σίζεται σε απόφαση της Διάσκεψης των
Προέδρων της Βουλής από τον Φεβρουά-
ριο του 2024 και η οποία είχε ληφθεί χωρίς
καμία αντίρρηση», ανέφερε μιλώντας
στους κοινοβουλευτικούς συντάκτες ο τέ-
ως πρόεδρος της Βουλής. Όπως είπε ο κ.
Τασούλας, η απόφαση για να γίνει το Μου-
σείο στηρίχθηκε σε μια μουσειολογική με-
λέτη του Πολυτεχνείου, η οποία είχε χρη-
ματοδοτηθεί από τη Βουλή των Ελλήνων
τον Ιούλιο του 2022. Επεσήμανε μάλιστα
ότι με την πρόσφατη υπογραφή του δε-
σμεύτηκαν και δεν εκταμιεύτηκαν χρήματα
για την κατασκευή του Μουσείου. Μιλών-
τας για το Γηροκομείο Ιωαννίνων, σημεί-
ωσε ότι η τοπική Ιερά Μητρόπολη ζήτησε

τη βοήθεια της Βουλής για την κατασκευή
νέας πτέρυγας για υπερήλικες που αφορά
την ψυχική υγεία γερόντων, την άνοια και
το Αλτσχάιμερ με στόχο να λειτουργήσει το
2025. «Το υπέγραψα πράγματι την τελευ-
ταία μέρα, όταν έπαψα να είμαι και βου-
λευτής, οπότε δεν μπορεί να θεωρηθεί ότι
θα είχα πολιτικό όφελος», παρατήρησε ο κ.
Τασούλας.

Ανέβηκαν οι τόνοι
Το ΠΑΣΟΚ πάντως δεν ικανοποιήθηκε

από τις διευκρινίσεις του κ. Τασούλα και
επέμεινε στα υπονοούμενα για ρουσφέτια
της τελευταίας στιγμής. «Οι εξηγήσεις του
κ. Τασούλα δεν αναιρούν την παλαιοκομ-
ματική του νοοτροπία, την οποία και ομο-
λόγησε. Οι πρώτες ενδείξεις δεν δείχνουν
ενσυναίσθηση του μελλοντικού του ρόλου.
Έτυχε την τελευταία μέρα εκτέλεσης των
καθηκόντων του μόνο η Περιφέρεια Ηπεί-
ρου να έχει ανοιχτά ζητήματα;», απάντησε
η Χαριλάου Τρικούπη επιχειρώντας αυτήν
τη φορά να βάλει στο παιχνίδι και την κυ-
βέρνηση: «Όσο δε για τη σιωπή του Μεγά-
ρου Μαξίμου, προφανώς προκύπτει καθώς

εγκρίνει τέτοιες νοοτροπίες».
Εντωμεταξύ, το ΠΑΣΟΚ ανεβάζει στρο-

φές και επιχειρεί να στριμώξει την κυβέρ-
νηση σε θέματα που θεωρούν ότι έχουν
κοινωνικό αντίκτυπο. Χθες η Μιλένα Απο-
στολάκη κατέθεσε ερώτηση στη Βουλή
στηλιτεύοντας την αδυναμία της κυβέρνη-
σης να αντιμετωπίσει τα προβλήματα των
χιλιάδων δανειοληπτών με ελβετικό φράγ-
κο, ενώ αύριο αναμένεται μετωπική σύγ-
κρουση Μητσοτάκη - Ανδρουλάκη για τα
προβλήματα του αγροτικού κόσμου.

Την ίδια στιγμή πάντως η συζήτηση που
άνοιξε -άκαιρα όπως λένε- για τις μετε-
κλογικές συνεργασίες έχει αναγκάσει την
ηγεσία και τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ να δί-
νουν εξηγήσεις. Το θέμα μάλιστα δεν έχει
περάσει ανεκμετάλλευτο από τον ΣΥΡΙΖΑ
αλλά και από το Κίνημα Δημοκρατίας, που
δηλώνουν ανοιχτοί σε συνεργασίες με
σκοπό προφανώς να «βάλουν εμπόδια»
στην πορεία αυτονομίας που χαράζει ο Νί-
κος Ανδρουλάκης. 

Άλλωστε, η αναφορά που έκανε στη συ-
νεδρίαση της ΚΟ είναι ενδεικτική της πολι-
τικής στόχευσης που έχει. «Κάθε ψήφος
στο Κέντρο μετρά για δύο», φέρεται να είπε
χαρακτηριστικά και διευκρινίζοντας το
σκεπτικό του ανέφερε πως η ενίσχυση του
ΠΑΣΟΚ στον χώρο του Κέντρου φέρνει δύο
ψηφοφόρους από τη ΝΔ και έναν από τον
ΣΥΡΙΖΑ και τα κόμματα-δορυφόρους γύρω
από αυτόν.

Οργή ΠΑΣΟΚ για τον Τασούλα

Στη δημοσιότητα βγήκε μια σειρά αποφάσεων 
για επιχορηγήσεις της Βουλής σε φορείς των Ιωαννίνων

που υπήρξε εκλογική περιφέρειά του

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Τ
ην πατρότητα της τροπολογίας για
την επαναφορά του 13ου και 14ου
μισθού στο Δημόσιο διεκδικεί η

Νέα Αριστερά σε ένα ακόμη «συζυγικό κα-
βγαδάκι» με τον ΣΥΡΙΖΑ, για τον οποίο η
πορεία της επιστροφής ξεκίνησε με την
απόφαση του κόμματος να υπερψηφίσει
για Πρόεδρο της Δημοκρατίας τη Λούκα
Κατσέλη.

Η Νέα Αριστερά «ξορκίζει» το συγκεκρι-
μένο ενδεχόμενο μιλώντας για βαθύτατες,

ακόμη και αξιακές διαφο-
ρές, όμως στόχος αυτών
των τοποθετήσεων είναι να
κατευνάσουν τις αντιδρά-
σεις στο εσωτερικό της. Κα-
τά τα άλλα, πολύ σύντομα το
κόμμα των Χαρίτση -
Αχτσιόγλου θα κληθεί να
απαντήσει στο δίλημμα «ΣΥ-

ΡΙΖΑ ή εξαφάνιση» και το πιθανότερο είναι
τα άλλοτε ελπιδοφόρα στελέχη, που βρί-
σκονται σχεδόν όλα στα 40 τους χρόνια, να
μην επιλέξουν την ιδιώτευση, αλλά να επι-
στρέψουν -έστω και με σκυμμένο το κεφά-
λι- στην Κουμουνδούρου.

«Ένα σχήμα στις
επόμενες εκλογές»

Πηγές λοιπόν της Νέας Αριστεράς υπεν-
θύμιζαν πως την τροπολογία που προτάσ-
σει σήμερα ο ΣΥΡΙΖΑ το κόμμα τους την εί-
χε βάλει στον δημόσιο διάλογο από τις αρ-
χές του περασμένου Δεκέμβρη. «Τις τε-
λευταίες μέρες παρακολουθούμε την προ-
σπάθεια του ΣΥΡΙΖΑ να παρουσιαστεί ως
επισπεύδων της πρωτοβουλίας για την
επαναφορά του 13ου και 14ου μισθού στο
Δημόσιο, ζητώντας μάλιστα από τη Νέα
Αριστερά να τοποθετηθεί. Υπενθυμίζουμε
στον ΣΥΡΙΖΑ και στα στελέχη του, που κου-
νάνε το δάχτυλο στα τηλεοπτικά πάνελ, ότι
στις 4/12/2024 η Νέα Αριστερά είχε κατα-
θέσει τροπολογία για την αποκατάσταση
των συλλογικών συμβάσεων, για την αύξη-
ση του κατώτατου μισθού στα 1.000 ευρώ

και τον καθορισμό του με Εθνική Γενική
Συλλογική Σύμβαση Εργασίας, για την
προστασία του δικαιώματος στην απεργία
και για την επαναφορά του 13ου και 14ου
μισθού στο Δημόσιο».

Σε συνέντευξή του ο πρόεδρος του ΣΥΡΙ-
ΖΑ επέμεινε πάντως στον στόχο του κόμ-
ματός του για «ένα σχήμα, έναν σχηματι-
σμό συμμαχικό ή όχι στις επόμενες εθνι-
κές εκλογές», ανοίγοντας εκ νέου το θέμα

για ένα ψηφοδέλτιο ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ και
Νέας Αριστεράς που θα ανταγωνιστεί τον
Κυριάκο Μητσοτάκη, ο οποίος θα ψάχνει
την τρίτη του θητεία.

«Πάντως», συμπληρώνει ο Σωκράτης Φά-
μελλος, «πρέπει να υπάρχει ένα ψηφοδέλ-
τιο που να μπορεί όχι απλώς να είναι ο αντί-
παλος του κυρίου Μητσοτάκη, όχι απλώς να
τον κερδίσει, αλλά να εφαρμόσει ένα προ-
οδευτικό πρόγραμμα, άρα να εκφράζει την

κοινωνία και να συνομιλεί μαζί της».

«Οι συνεργασίες
δημιουργούν δυναμική»

Στη συνέχεια, ο κ. Φάμελλος τόνισε πως
«σε κάθε περίπτωση εγώ ξέρω ότι οι συ-
νεργασίες δημιουργούν και μια δυναμική.
Αυτή μπορεί να τη δούμε και στην περίπτω-
ση της υποψηφιότητας της κυρίας Κατσέ-
λη. Ακόμη και αν δεν είναι κοινοβουλευτι-
κές. Υπάρχουν και οι δυνάμεις που δεν εί-
ναι εκφρασμένες κοινοβουλευτικά, που
μπορεί να στηρίζουν μια πρόταση. Σε κάθε
περίπτωση, εμείς θέλουμε να επενδύσου-
με στην υπεραξία των συνεργασιών. Και το
λέω και από μια πραγματικά πολιτική άπο-
ψη. Στην κοινωνία μας κάνει ζημιά η ατομι-
κή λύση και πρέπει και εμείς, οι πολιτικοί,
τα κόμματα, να δώσουμε το καλό παρά-
δειγμα των συνεργασιών. Το λένε και οι πο-
λίτες όπου πηγαίνουμε: “Βρείτε τα γιατί θέ-
λουμε λύσεις, δεν τα βγάζουμε πέρα”.
Υπάρχει δηλαδή μια κοινωνική αντιπολί-
τευση που θέλει έκφραση. Ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ
λοιπόν είναι διατεθειμένος να μεγαλώσει,
να δυναμώσει, να γίνει καλύτερος και να
είναι ο καταλύτης αυτής της έκφρασης.
Δεν ξέρουμε πού θα πάνε οι συσχετισμοί.
Είναι πάρα πολύ νωρίς. Με υποθέσεις τώ-
ρα μιλάμε στα όρια του δημοσκοπικού μας
αποτυπώματος…».

«Να ξαναγίνουμε
αξιωματική αντιπολίτευση»

Τέλος, ο Σωκράτης Φάμελλος σημείωσε
πως στόχος του ΣΥΡΙΖΑ είναι «να ξαναγίνει
αξιωματική αντιπολίτευση, να γίνει και θε-
σμικά. Όμως, επειδή αυτό αφορά πλέον
βουλευτές που μπορεί να είναι ανεξάρτη-
τοι ή να ανήκουν σε άλλα κόμματα και δεν
πρέπει να έχουμε μια τέτοια ανάγνωση της
πολιτικής που προσβάλλει και την αυτονο-
μία κομμάτων και την αυτονομία προσώ-
πων, εμείς έχουμε καταθέσει αυτή την
πρόταση δημόσια. Έχουμε πει για όλους
και για όλες…».

«Συζυγικά καβγαδάκια»
μεταξύ ΣΥΡΙΖΑ

και Νέας Αριστεράς 

Το κόμμα των Χαρίτση - Αχτσιόγλου «ξορκίζει» το ενδεχόμενο
επιστροφής στην Κουμουνδούρου, ενώ διεκδικεί την πατρότητα 

της τροπολογίας που θα καταθέσει ο ΣΥΡΙΖΑ 
για επαναφορά 13ου και 14ου μισθού 

Άνοιγμα Κασσελάκη στο ΠΑΣΟΚ που μέχρι πρόσφατα λοιδορούσε
Η «Political» σάς ενημέρωσε από την Τρίτη ότι ο πρό-

εδρος του Κινήματος Δημοκρατίας, ο οποίος τα έχει βρει
σκούρα τον τελευταίο καιρό, «ψάχνεται» στην Ευρώπη
με τους μακρονιστές του Renew Europe, χωρίς βέβαια
να έχει κάποιον ευρωβουλευτή που θα ενταχθεί εκεί. Ο
Στέφανος Κασσελάκης έχει αποτύχει σε έναν προς έναν
τους στόχους που έθεσε βλέποντας το κόμμα του να κα-
τρακυλάει δημοσκοπικά στο όριο της εκπροσώπησης
στη Βουλή, με δύο και κάτι χρόνια να απομένουν μέχρι
τις επόμενες εκλογές. Ο εξ Αμερικής ορμώμενος επιχει-
ρηματίας δεν έχει καταφέρει να βρει ακόμη γραφεία για
το κόμμα του, το βιβλίο του όχι μόνο δεν κατάφερε να τον

ξαναβάλει στο πολιτικό παιχνίδι αλλά τελικά τον απομό-
νωσε, ενώ το ενδεχόμενο να φτιάξει δική του
Κοινοβουλευτική Ομάδα μοιάζει πια με όνει-
ρο θερινής νυκτός.

Κάπως έτσι ο Στέφανος Κασσελάκης κα-
τέληξε στο συμπέρασμα πως «με τα σημε-
ρινά δεδομένα μόνο με το ΠΑΣΟΚ μπορού-
με να συνεργαστούμε, με κανένα άλλο κόμ-
μα», ενώ κάποιοι του περιβάλλοντός του δεν
απέκλειαν να ψηφίσει τελικώς στην ψηφοφορία
για την Προεδρία της Δημοκρατίας τον Τάσο Γιαννίτση.
Και αυτό παρά το γεγονός πως ο Στέφανος Κασσελάκης

μόλις πριν από λίγο καιρό ανέφερε πως δεν θέλει να έχει
την παραμικρή σχέση με το σημιτικό ΠΑΣΟΚ, εκ-

πρόσωπος του οποίου είναι ο στενός φίλος
του εκλιπόντος Τάσος Γιαννίτσης.

Αν πάντως το Κίνημα Δημοκρατίας απο-
φασίσει να ψηφίσει υπέρ του Γιαννίτση, θα
είναι για να κρατήσει ανοιχτή την προοπτική

της δημιουργίας ΚΟ, συμβαδίζοντας με τους
βουλευτές που βολιδοσκοπεί σε περίπτωση

που δεν τα βρουν με το ΠΑΣΟΚ. Πρόκειται για τη
Ράνια Θρασκιά και τον Πέτρο Παππά. Και βέβαια ώστε η
επιλογή του... μισητού ΣΥΡΙΖΑ να καταλήξει τρίτη.

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Τ
ην οργή του πρώην ευρωβουλευτή της
ΝΔ Στέλιου Κυμπουρόπουλου προκά-
λεσαν οι δηλώσεις που έκανε ο Κυριά-

κος Βελόπουλος με αφορμή την επιστροφή του
Ντόναλντ Τραμπ στην προεδρία των ΗΠΑ. Ο κ.
Κυμπουρόπουλος δεν άφησε να πέσουν κάτω
όσα είπε ο πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης, κά-
νοντας λόγο για κυβιστήσεις και λαϊκισμό. Ο
Βελόπουλος, μη δεχόμενος την κριτική, απο-
φάσισε να τον μπλοκάρει στην πλατφόρμα X
προκαλώντας την έντονη αντίδραση του πρώην
ευρωβουλευτή.

Όλα ξεκίνησαν όταν ο Στέλιος Κυμπουρό-
πουλος σχολίασε ανάρτηση του Κυριάκου Βε-
λόπουλου στο X σχετικά με την ορκωμοσία του
Ντόναλντ Τραμπ. «Ο ΜΑΣΚ, ο Μαρκ Ζούκερμ-
περγκ (META), ο Σούνταρ Πιτσάι (GOOGLE), ο
Τιμ Κουκ (APPLE), ο Τζεφ Μπέζος (AMAZON),
όλοι στην ορκωμοσία Τραμπ... εκκλησιάζονται
και έχουμε στην Ελλάδα (από όπου ξεκίνησε ο
χριστιανισμός και λόγω γλώσσας), άθρησκους,
χριστιανοφοβικούς, ψευτοχριστιανούς ΠΟΛΙ-
ΤΙΚΟΥΣ να μισούν την ΕΚΚΛΗΣΙΑ ΚΑΙ ΤΗΝ ΟΡ-
ΘΟΔΟΞΙΑ», έγραψε στην ανάρτησή του ο πρό-
εδρος της Ελληνικής Λύσης.

«Καιροσκόπος»
«Κύριε πρόεδρε, εσείς δεν κατηγορείτε τους

εγχώριους ολιγάρχες; Έτσι δεν τους αποκαλεί-
τε; Ειλικρινά οι κυβιστήσεις σας είναι αξιοζή-
λευτες, ο λαϊκισμός απίστευτος», απάντησε ο
ευρωβουλευτής της ΝΔ, με τον Βελόπουλο να
«ξαναχτυπά» με νέα ανάρτηση στην οποία ανέ-
φερε ότι δεν γνωρίζει ποιος είναι ο κ. Κυμπου-
ρόπουλος.

Ο πρώην ευρωβουλευτής της ΝΔ, απαν-
τώντας στον κ. Βελόπουλο, παρέθεσε στοι-
χεία για το έργο του στο Ευρωπαϊκό Κοινο-

βούλιο και γενικότερα για τις δράσεις της
«γαλάζιας» παράταξης και της κυβέρνησης
σε ευρωπαϊκό επίπεδο, ενώ κατηγόρησε τον
πρόεδρο της Ελληνικής Λύσης ότι πετάει λά-
σπη στον ανεμιστήρα λέγοντας αήθη ψέματα
για τη ΝΔ και το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόμμα, τα

οποία και έχει διαγράψει. Μάλιστα, του
υπενθύμισε ότι ανήκει στην κεντροδεξιά πα-
ράταξη, όπου ο Κυριάκος Βελόπουλος «πέ-
ρασε και δεν ακούμπησε», και τον κατηγό-
ρησε ότι είδε ως καιροσκόπος, μετά από ΠΑ-
ΣΟΚ και ΛΑΟΣ, τη Νέα Δημοκρατία σε θέση

εξουσίας, ωστόσο δεν χωρούσε. «Και για να
μη μείνετε εκτός, με όπλο τον λαϊκισμό ιδρύ-
σατε κόμμα προσωποκεντρικό στο οποίο κα-
τά το παρελθόν έχουν ακουστεί πολλά και
διάφορα», σημείωσε ο πρώην ευρωβουλευ-
τής απαντώντας στον πρόεδρο της Ελληνι-
κής Λύσης.

«Προσωποκεντρικό κόμμα»
Μάλιστα, ο κ. Κυμπουρόπουλος δεν παρέ-
λειψε να αναφερθεί στην υπόθεση του ευ-

ρωβουλευτή της Ελληνικής Λύσης Εμ-
μανουήλ Φράγκου, ο οποίος είχε
χρησιμοποιήσει το όνομα «Φραγ-
κούλης» στις ευρωεκλογές, με απο-
τέλεσμα οι ψηφοφόροι να βάζουν
σταυρό νομίζοντας ότι ψηφίζουν τον

επίτιμο αρχηγό ΓΕΣ Φραγκούλη
Φράγκο. Μάλιστα, τότε ο ίδιος ο επίτιμος

αρχηγός ΓΕΣ είχε εκφράσει τη δυσαρέσκειά
του για το περιστατικό.

Τότε, το 2019, το πρώην στέλεχος της Ελληνι-
κής Λύσης Σάββας Γεωργιάδης είχε ζητήσει
την παρέμβαση της δικαιοσύνης για την υπο-
ψηφιότητα Φράγκου, που δεν ήταν ο επίτιμος
αρχηγός ΓΕΣ αλλά ένας νεαρός κτηνίατρος από
τη Χίο, ενώ είχε κατηγορήσει ευθέως τον Βελό-
πουλο και τους συνεργάτες για εξαπάτηση των
ψηφοφόρων του κόμματος.

Τέλος, ο ευρωβουλευτής της ΝΔ ανέφερε
στην τελευταία του ανάρτηση σχετικά με τον
Κυριάκο Βελόπουλο ότι η Ελληνική Λύση είναι
ένα καθαρά προσωποκεντρικό κόμμα που μο-
ναδικό γνώμονα έχει το συμφέρον ολίγων.
«Αυτό μαρτυρά άλλωστε η δράση της και τα όλα
όσα καταλογίζουν στην ηγεσία της όσοι πρώην
βουλευτές και στελέχη αποχωρούν», σημεί-
ωσε χαρακτηριστικά.

Οργή Κυμπουρόπουλου
για τα αήθη ψεύδη
του Βελόπουλου

Ο πρώην ευρωβουλευτής της ΝΔ, μετά την επίθεση που δέχτηκε
από τον πρόεδρο της Ελληνικής Λύσης γιατί σχολίασε 

ανάρτησή του για τον Τραμπ, τον κατηγόρησε 
για αξιοζήλευτες κυβιστήσεις και απίστευτο λαϊκισμό

Το ΚΕΔΙΒΙΜ (Κέντρο Επιμόρφωσης και Διά Βίου Μάθησης)
του ΕΚΠΑ πραγματοποιεί την εκδήλωση «Γεφυρώνοντας τη
γνώση με την εργασία» στην Αίθουσα Πολλαπλών Χρήσεων
στον σταθμό του μετρό στο Σύνταγμα την Παρασκευή 24 Ια-
νουαρίου, με αφορμή τη Διεθνή Ημέρα Εκπαίδευσης.

Από τις 10.00 έως τις 16.00 ο χώρος θα διαμορφωθεί κατά
τέτοιο τρόπο, ώστε ο επισκέπτης να μπορεί όχι μόνο να ενημε-
ρωθεί για τα περίπου 1.100 προγράμματα, που προσφέρει το
Κέντρο σε πάνω από 40 γνωστικά αντικείμενα, αλλά και να συ-
ζητήσει τα ενδιαφέροντά του και τις επαγγελματικές του ανάγ-
κες, με το εξειδικευμένο προσωπικό του Κέντρου. Παράλλη-
λα, ακαδημαϊκοί και επιστημονικοί υπεύθυνοι θα παρουσιά-
ζουν προγράμματα του ΚΕΔΙΒΙΜ σε ειδικό χώρο εντός της
ίδιας αίθουσας σε όσους επιθυμούν εξειδικευμένη ενημέρω-
ση και πληροφόρηση για τους τρόπους με τους οποίους μπο-
ρούν να αποκτήσουν νέες δεξιότητες ή να ενισχύσουν εκείνες
που ήδη διαθέτουν.

Οι επισκέπτες θα μπορούν, επίσης, να παρακολουθούν σε
συνεχή ροή, σε γιγαντοοθόνη, όλα τα διαθέσιμα προγράμματα

του ΚΕΔΙΒΙΜ, ενώ θα χορηγείται και η δυνατότητα αναζήτη-
σης των προγραμμάτων μέσω της ιστοσελίδας του Κέντρου,
με τη χρήση σχετικού QR Code, εντός και εκτός της Αίθουσας
Πολλαπλών Χρήσεων. Επίσης, εξειδικευμένο προσωπικό της
Δημόσιας Υπηρεσίας Απασχόλησης (ΔΥΠΑ) θα παρέχει κάθε
δυνατή πληροφορία για τα επιδοτούμενα και μη προγράμματα
επιμόρφωσης και κατάρτισης ανέργων και εργαζομένων σε
ειδικό χώρο εντός της Αίθουσας.

Το Κέντρο Επιμόρφωσης και Διά Βίου Μάθησης με αυτή του
την πρωτοβουλία γνωριμίας επιχειρεί το άνοιγμα στην κοινω-
νία και να φέρει όσο γίνεται πιο κοντά στους πολίτες τις ευκαι-
ρίες που προσφέρει για την απόκτηση γνώσεων και δεξιοτή-
των. Η είσοδος θα είναι ελεύθερη. Το Αθηναϊκό Πρακτορείο
Ειδήσεων - Μακεδονικό Πρακτορείο Ειδήσεων (ΑΠΕ-ΜΠΕ)
είναι χορηγός επικοινωνίας της εκδήλωσης.

Με 1.100 προγράμματα εκπαίδευσης
Το ΚΕΔΙΒΙΜ προσφέρει περισσότερα από 1.100 προγράμ-

ματα εκπαίδευσης, επιμόρφωσης και κατάρτισης, από τα

οποία τα 44 είναι ξενόγλωσσα, με στόχο τη γεφύρωση της εκ-
παίδευσης με την εργασία μέσω της αναβάθμισης των δεξιο-
τήτων και της γενικής εκπαίδευσης ενηλίκων.

Αποτελεί το μοναδικό Κέντρο Επιμόρφωσης στην Ελλάδα
που διαθέτει πιστοποίηση συνολικά πέντε ISO. Τα γνωστικά
αντικείμενα και οι θεματικές ενότητες, που διδάσκονται στα
προγράμματα είναι σύγχρονα και σχετίζονται, μεταξύ άλλων,
με τις ανθρωπιστικές σπουδές, τις κοινωνικές επιστήμες και
την οικονομία, τις θετικές επιστήμες και την τεχνολογία, τις
επιστήμες της υγείας, τη φυσική αγωγή και τον αθλητισμό, τη
διαχείριση πολιτιστικού και τουριστικού πλούτου, τις εικαστι-
κές τέχνες, τις θεολογικές σπουδές, τη γεωπονία και τις ορι-
ζόντιες δεξιότητες.

Η παρακολούθηση των περισσότερων προγραμμάτων γίνε-
ται με εξ αποστάσεως εκπαίδευση, ενώ περίπου 180 προ-
γράμματα προσφέρονται διά ζώσης ή η παρακολούθησή τους
γίνεται με μεικτό τρόπο. Για περισσότερες πληροφορίες σχε-
τικά με τα προγράμματα του ΚΕΔΙΒΙΜ και την κατάθεση της αί-
τησης επισκεφτείτε την ιστοσελίδα: https://cce.uoa.gr. 

«Γεφυρώνοντας τη γνώση με την εργασία»: Εκδήλωση-ενημέρωση από
το ΚΕΔΙΒΙΜ του ΕΚΠΑ στο Σύνταγμα με αφορμή τη Διεθνή Ημέρα Εκπαίδευσης
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Η κοπή της Αγιοβασιλόπιτας 
του Προξενικού Σώματος Ελλάδας
Μ

ε λαμπρότητα πραγματοποιήθηκαν η κοπή
της Αγιοβασιλόπιτας και το επίσημο δείπνο
του Προξενικού Σώματος της Ελλάδας. Πα-

ρόντες ήταν εκπρόσωποι της κυβέρνησης, όπως ο
υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης και ο νέος υφυ-
πουργός Εξωτερικών Τάσος Χατζηβασιλείου, αλλά και ο
πρόεδρος του Προξενικού Σώματος Χρήστος Βαρδίκος.

Σε ανάρτησή του ο αρχιμανδρίτης Αθηναγόρας, εκ-
πρόσωπος του Αρχιεπισκόπου Αθηνών
Ιερωνύμου, ανέφερε για την εκδήλωση:
«Μεταφέροντας ευσεβάστως τις ευχές
και ευλογίες του μακαριωτάτου Αρχιεπι-
σκόπου Αθηνών και Πάσης Ελλάδος Ιε-
ρωνύμου για ευλογημένο νέο έτος, ευ-
χήθηκα και προσωπικώς το 2025 να είναι
γεμάτο υγεία, πρόοδο, δύναμη και ευη-
μερία για όλους».

Αναφερόμενος στις σχέσεις των κρα-
τών υπογράμμισε πως «ευχήθηκα επίσης οι σχέσεις με-
ταξύ των κρατών που εκπροσωπούν οι πρόξενοι να ενι-
σχυθούν, προάγοντας πρωτίστως την ειρήνη στον τα-
ραγμένο κόσμο, καθώς και τη συνεργασία και την ευη-
μερία όλων. Τόνισα ότι η παρουσία και η καλή εργασία
όλων αποτελούν σημείο ενότητας και ελπίδας και προ-
σευχήθηκα για ένα ευλογημένο μέλλον των λαών που
εκπροσωπούν άπαντες οι πρόξενοι ανεξαιρέτως».

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Ο πρόξενος της
Ουρουγουάης στη
Θεσσαλονίκη και
δικηγόρος Χρήστος
Καζαντζής, 
ο πρόεδρος του
Προξενικού Σώματος,
πρόξενος της
Κοινοπολιτείας 
της Ντομινίκα στην
Ελλάδα και δικηγόρος
Χρήστος Βαρδίκος, 
ο αρχιμανδρίτης
Αθηναγόρας,
εκπρόσωπος του
Αρχιεπισκόπου
Αθηνών Ιερωνύμου,
και η Βίκυ
Πανταζοπούλου,
επίτιμη πρόξενος 
της Δημοκρατίας 
της Κένυας
στην Ελλάδα

Ο πρόεδρος του
Προξενικού Σώματος,
πρόξενος της
Κοινοπολιτείας της
Ντομινίκα στην Ελλάδα
και δικηγόρος Χρήστος
Βαρδίκος, ο επίτιμος
πρόξενος 
του Πριγκιπάτου 
του Μονακό Βασίλειος
Αποστολόπουλος 
και ο υπουργός Υγείας
Άδωνις Γεωργιάδης

Από αριστερά 
ο πρόεδρος του

Προξενικού Σώματος,
πρόξενος 

της Κοινοπολιτείας της
Ντομινίκα στην Ελλάδα
και δικηγόρος Χρήστος

Βαρδίκος, 
ο υφυπουργός

Εξωτερικών Τάσος
Χατζηβασιλείου 

και ο γενικός
γραμματέας 

της ΕΕΝΕ 
Παύλος Ευθυμίου

Ο πρόεδρος του Προξενικού
Σώματος, πρόξενος 
της Κοινοπολιτείας 
της Ντομινίκα στην 

Ελλάδα και δικηγόρος
Χρήστος Βαρδίκος και 

ο επίτιμος πρόξενος του
σουλτανάτου του Ομάν
Γεώργιος Μουνδρέας
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Τ
ο… σίριαλ της μετεγκατάστασης της 1ης
Ταξιαρχίας Αεροπορίας Στρατού δεν
λέει να ολοκληρωθεί, με τα τάγματα και

τα στελέχη της να παραμένουν διασκορπισμέ-
να σε στρατόπεδα της Θεσσαλίας και όλοι να
αναρωτιούνται ποιες θα είναι οι οριστικές απο-
φάσεις. 

Ο αρχηγός ΓΕΣ, αντιστράτηγος Γεώργιος
Κωστίδης, καταβάλλει κάθε δυνατή προσπά-
θεια, ώστε να μην επηρεαστεί στο ελάχιστο η

επιχειρησιακή ετοιμότητα
των ελικοπτέρων, ενώ παράλ-
ληλα αναζητά τρόπους για να
μη διαταραχθούν οι ζωές των
στελεχών, που είδαν μέσα σε
λίγες ώρες τη βάση της Αερο-
πορίας Στρατού στο Στεφανο-
βίκειο να βουλιάζει εξαιτίας
της θεομηνίας «Ντάνιελ». 

Το πού θα εγκατασταθεί οριστικά η 1η ΤΑΞΑΣ
παραμένει άγνωστο, με τα σχέδια να είναι πολ-
λά και τις συζητήσεις στη λεωφόρο Μεσογείων
ακόμα περισσότερες. Σε ορισμένα στρατόπεδα
όπου φιλοξενούνται τα τάγματα της Αεροπο-
ρίας Στρατού δημιουργείται αναπόφευκτα χω-
ροταξικό ζήτημα, ενώ η δημιουργία νέων διοι-
κήσεων, στο πλαίσιο της «Ατζέντας 2030»,
απαιτεί και τη δημιουργία νέων δομών. 

Το σήμα στον Τίρναβο
Αυτή τη στιγμή η Ταξιαρχία Αεροπορίας

Στρατού και το 1ο ΤΥΑΔ (Τάγμα Υποστηρίξεως
Αεροδρομίου) έχουν εγκατασταθεί στο στρα-
τόπεδο Σχοινά στον Τίρναβο, στις εγκαταστά-
σεις της πολυεθνικής Ταξιαρχίας ΝΑ Ευρώπης
SEEBRIG, ενώ το 1ο και 2ο ΤΕΕΠ, αλλά και το
πρώτο ΤΕΑΣ βρίσκονται στην 110 Πτέρυγα Μά-
χης στη Λάρισα.

Το 307 ΤΣΥΑΥ έχει μεταφερθεί στο 304 Ερ-
γοστάσιο Βάσης στο Βελεστίνο. Το ΣΕΣΑΥ, το
οποίο είναι υπεύθυνο για τη συντήρηση των
επιθετικών ελικοπτέρων Apache και Kiowa
Warrior, πηγαινοέρχεται καθημερινά από τη
Λάρισα ή τον Βόλο στην Αλεξάνδρεια Ημαθίας.

Τα τελευταία 24ωρα ωστόσο, σύμφωνα με
πληροφορίες της «Political», σήμα που έφτα-
σε στο στρατόπεδο Σχοινά στον Τίρναβο καλεί
την 1η Ταξιαρχία Αεροπορίας Στρατού και το
1ο Τάγμα Υποστηρίξεως Αεροδρομίου να εγ-
καταλείψουν το στρατόπεδο και να μετεγκα-
τασταθούν στο στρατόπεδο της 1ης Στρατιάς
στη Λάρισα. 

Οι ίδιες πηγές αναφέρουν πως εντός της
Στρατιάς υπάρχει χώρος για… φιλοξενία, ενώ
θα διαμορφωθούν χώροι και υποδομές, ώστε
να εξυπηρετηθούν οι ανάγκες της 1ης ΤΑΞΑΣ
και του ΤΥΑΔ. Το γεγονός ότι η Στρατιά είναι σε

πολύ κοντινή απόσταση από την 110 Πτέρυγα
Μάχης, όπου έχουν εγκατασταθεί το 1ο και το
2ο ΤΕΕΠ, αλλά και το πρώτο ΤΕΑΣ, βελτιώνει
σαφώς λειτουργικά το έργο των στελεχών,
όμως αυτό δεν σημαίνει πως δεν απαιτείται μια
μόνιμη λύση για την Αεροπορία Στρατού.

Ποια θα είναι αυτή; Με δεδομένο ότι τα 
Apache, τα Kiowa και UH-1H HUEY, εδώ και
τουλάχιστον ένα τρίμηνο, έχουν αρχίσει να
χρησιμοποιούν ξανά τον διάδρομο του Στε-

φανοβικείου, ο πύργος ελέγχου επαναλει-
τουργεί και το στρατόπεδο φυλάσσεται 24
ώρες το 24ωρο, υπάρχουν σκέψεις για επα-
ναλειτουργία. Όμως είναι προφανές πως μια
τέτοια απόφαση έχει τεράστιο οικονομικό κό-
στος, μιας και οι κτηριακές υποδομές είναι
διαλυμένες και θα πάρει καιρό για τη δημι-
ουργία νέων. Δεν παύει βεβαίως να είναι μια
λύση που εξυπηρετεί τις ανάγκες της Αερο-
πορίας Στρατού για μια βάση στην καρδιά της

Ελλάδας, με άμεση πρόσβαση στο Αιγαίο και
τα Βαλκάνια. 

Η ΔΙΚΑΦΚΑ στο στρατόπεδο Σχοινά 
Στις εγκαταστάσεις της πολυεθνικής Τα-

ξιαρχίας ΝΑ Ευρώπης SEEBRIG, ένα νατοϊκό
στρατηγείο, σχεδιάζεται να γίνει η έδρα της νε-
οσύστατης Διοίκησης Κατασκευών και Αντιμε-
τώπισης Φυσικών Καταστροφών (ΔΙΚΑΦΚΑ). 

Ο επικεφαλής της Διοίκησης, αντιστράτηγος
Μιχαήλ Κλούβας είναι θετικός στο να εγκατα-
σταθεί σε μια περιοχή που έχει δοκιμαστεί από
τις φυσικές καταστροφές, με την παρουσία των
οχημάτων του Μηχανικού στην πολύπαθη
Θεσσαλία να δημιουργεί ένα αίσθημα ασφά-
λειας στους κατοίκους. Επίσης, η γεωγραφική
θέση του Τιρνάβου προσφέρει πολλαπλά οφέ-
λη για τις επιχειρήσεις του ΔΙΚΑΦΚΑ. 

Επισημαίνουμε πως οι οριστικές αποφάσεις
δεν έχουν ανακοινωθεί, ωστόσο, είναι δεδομέ-
νο πως με το σήμα που έφτασε στο στρατόπεδο
Σχοινά στον Τίρναβο, η 1η Ταξιαρχία Αεροπο-
ρίας Στρατού πρέπει να αποχωρήσει άμεσα.
Όταν ολοκληρωθεί η μετεγκατάστασή της στην
1η Στρατιά, η ΔΙΚΑΦΚΑ θα αρχίσει να στήνει το
δικό της στρατηγείο στην καρδιά του θεσσαλι-
κού κάμπου. Αυτό που μένει, λοιπόν, είναι να
υπάρξει απόφαση για οριστική έδρα της 1ης
Ταξιαρχίας Αεροπορίας Στρατού, καθώς όσο
και αν καταφέρνουν τα στελέχη να λύνουν τα
επιχειρησιακά προβλήματα, είναι διαφορετικό
να είναι όλα μαζεμένα σε μια βάση. 

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Εντολή στην 1η ΤΑΞΑΣ και το 1ο Τάγμα Υποστηρίξεως Αεροδρομίου 
να εγκαταλείψουν το στρατόπεδο Σχοινά στον Τίρναβο και 

να μετεγκατασταθούν στο στρατόπεδο της 1ης Στρατιάς στη Λάρισα

«Έξωση» στην Αεροπορία Στρατού 
ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΑ ΣΤΗΝ «ΡOLITICAL»
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Ο... ειρηνόφιλος
Ερντογάν θέλει να βάλει

πλάτη στον Τραμπ
για την Ουκρανία

Ι
διαίτερη έμφαση στη δήλωση του νέου
προέδρου των ΗΠΑ Ντόναλντ Τραμπ
ότι θα τερματίσει τον πόλεμο της

Ουκρανίας έδωσε ο Ταγίπ Ερντογάν,
λέγοντας ότι η Τουρκία θα κάνει ό,τι
είναι απαραίτητο προς αυτή την κα-
τεύθυνση.

Είναι τόσο μεγάλη η ιδέα που έχει
για τον εαυτό του ο «σουλτάνος» που
πιστεύει ότι μόνο με τη δική του βοή-
θεια και μόνο αν βάλει… πλάτη στον νέο
πλανητάρχη θα τερματιστεί ο πόλεμος στην
Ουκρανία. Το πιο φαιδρό είναι ότι ο Τούρ-
κος πρόεδρος, o οποίος απειλεί με πόλεμο
όποιον θεωρεί εχθρό του, θέλει να σβήσει
τους Κούρδους από προσώπου Γης και
προκαλεί συνέχεια την Ελλάδα, το… παίζει
ειρηνόφιλος.

«Δεν είμαστε υπέρ των πολέμων»
Συγκεκριμένα, ο Ερντογάν δήλωσε πως

«είναι πολύ σημαντικό να διατηρήσουμε με
τον Ντόναλντ Τραμπ τη φιλία της πρώτης
περιόδου» και ευχήθηκε η δεύτερη προ-
εδρική θητεία του να είναι ευοίωνη για όλη
την ανθρωπότητα. «Δεδομένου ότι είπε εμ-
φατικά “θα τερματίσω τον πόλεμο Ρωσίας-
Ουκρανίας”, φυσικά εμείς ως Τουρκία θα
κάνουμε ό,τι είναι απαραίτητο από αυτή την
άποψη. Διότι δεν είμαστε υπέρ των πολέ-
μων στον κόσμο. Ως Τουρκία είμαστε υπέρ
της ειρήνης. Με αυτή την ειρήνη πιστεύου-
με ότι πρέπει να συνεχιστεί η αλληλεγγύη
των χωρών μεταξύ τους. Δεν μπορούμε να
πάμε πουθενά με πόλεμο και πρέπει να τον
αντιμετωπίσουμε το συντομότερο δυνατό.
Θα συζητήσουμε αυτά τα θέματα στις επα-
φές μας με τον κ. Τραμπ και θα λάβουμε τα
μέτρα μας αναλόγως». Αλήθεια, ποιος
μπορεί να βεβαιώσει ότι ο φιλοπόλεμος
Ερντογάν πιστεύει έστω και μία λέξη από
αυτά που λέει, ότι δηλαδή η Τουρκία είναι

υπέρ της ειρήνης;  Την ίδια ώρα, ο πρό-
εδρος της Τουρκίας προσπαθεί να ξεμπερ-

δέψει με τους «εχθρούς» του εντός
των συνόρων της χώρας του. Τουρ-
κικό δικαστήριο έδωσε εντολή να
προφυλακιστεί ο ηγέτης του ακρο-
δεξιού Κόμματος της Νίκης Ουμίτ
Οζντάγ, εν αναμονή της δίκης του για

δημόσια υποκίνηση μίσους από τα
μέσα κοινωνικής δικτύωσης, κάτι

που καταδικάστηκε από αντιπολιτευόμε-
νους ηγέτες. 

Σύλληψη για προσβολή
του «σουλτάνου»

Ο Οζντάγ συνελήφθη τη Δευτέρα επειδή
φέρεται να προσέβαλε τον Τούρκο πρό-
εδρο με σχόλιά του, στα οποία ισχυρίστηκε
πως «ακόμη και οι Σταυροφορίες δεν είχαν
κάνει τόση ζημιά στην Τουρκία όση έχει
κάνει ο Ερντογάν». Σε ανάρτησή του στον
λογαριασμό του στο X ο Οζντάγ υποστήριξε
πως η σύλληψή του σημαίνει πως συλλαμ-
βάνονται οι άνθρωποι που αντιτίθενται στις
τελευταίες εξελίξεις στη χώρα. «Εργάτες
που πρέπει να ζήσουν με τον κατώτατο μι-
σθό, συνταξιούχοι που ζουν κάτω από το
όριο της πείνας συνελήφθησαν! Μπορείτε
να με συλλάβετε, αλλά δεν μπορείτε να με
κάνετε να σωπάσω χωρίς να με σκοτώσε-
τε!», ανέφερε ο ηγέτης της Νίκης.

Ο Οζγκούρ Οζέλ, επικεφαλής του Ρε-
πουμπλικανικού Λαϊκού Κόμματος, του
μεγαλύτερου κόμματος της αντιπολίτευ-
σης, διαμαρτυρήθηκε και δήλωσε πως η
απόφαση για τη σύλληψη συνιστά δολοφο-
νία της δικαιοσύνης, καταστροφή τόσο της
δημοκρατίας όσο και της ανεξαρτησίας της
δικαιοσύνης.

Ο δήμαρχος Κωνσταντινούπολης Εκρέμ
Ιμάμογλου διαμαρτυρήθηκε επίσης για τη
σύλληψη του Οζντάγ και δήλωσε πως αυτή

ισοδυναμεί με επέμβαση του δικαστικού
σώματος στα πολιτικά πράγματα.

Μέσα σε αυτό το ασταθές σκηνικό η επι-
κεφαλής της ευρωπαϊκής διπλωματίας Κά-
για Κάλας θα επισκεφτεί την Τουρκία την
Παρασκευή και θα συναντηθεί με τον

υπουργό Εξωτερικών της Τουρκίας Χακάν
Φιντάν και τον πρόεδρο της Τουρκικής
Εθνοσυνέλευσης Νουμάν Κουρτουλμούς.
Οι ευρωτουρκικές σχέσεις και οι εξελίξεις
στη Μέση Ανατολή και τη Συρία θα βρεθούν
στο επίκεντρο των συζητήσεων.

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Ο Τούρκος πρόεδρος δήλωσε πως είναι έτοιμος 
να βοηθήσει τον νέο πλανητάρχη να τερματίσει 

τον πόλεμο μεταξύ Ουκρανών και Ρώσων



by
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Η
πρόσφατη, 10η Τριμερής Σύνοδος Κορυφής Ελλά-

δας - Αιγύπτου - Κύπρου στο Κάιρο ήταν μια πρω-

τοβουλία κρίσιμης στρατηγικής σημασίας, εν μέ-

σω γεωπολιτικών εντάσεων και προκλήσεων σε περιφε-

ρειακό αλλά και διεθνές επίπεδο. Επισφράγισε τη βούληση

των τριών χωρών να ενισχύσουν τη μεταξύ τους συνεργα-

σία, με γνώμονα την ευημερία και την ασφάλεια στην ευ-

ρύτερη περιοχή. 

Η κοινή δέσμευση, αλλά και οι προοπτικές για εμβά-

θυνση και διεύρυνση των τριμερών οικονομικών σχέσε-

ων επιβεβαιώθηκε και στη διάρκεια του

Επιχειρηματικού Φόρουμ, που διοργα-

νώθηκε από το Εμπορικό και Βιομηχανι-

κό Επιμελητήριο Αθηνών, τη Συνομο-

σπονδία Αιγυπτιακών Επιμελητηρίων

Εμπορίου, το Ελληνοαραβικό Επιμελη-

τήριο, την Κεντρική Ένωση Επιμελητη-

ρίων Ελλάδος και το Εμπορικό και Βιο-

μηχανικό Επιμελητήριο Κύπρου. Από

την ελληνική πλευρά συμμετείχαν 11 ελ-

ληνικές επιχειρήσεις, ενώ πραγματοποι-

ήθηκαν πάνω από 110 Β2Β και B2G συ-

ναντήσεις με αντίστοιχες αιγυπτιακές

επιχειρήσεις και αξιωματούχους. 

Σε ένα περιβάλλον έντονης γεωπολιτικής αστάθειας, οι

προκλήσεις για το εξαγωγικό εμπόριο και τις επενδύσεις εί-

ναι σαφώς υψηλές. Ωστόσο, ακριβώς υπό αυτές τις συνθή-

κες, η περιφερειακή οικονομική συνεργασία αποκτά ακόμα

μεγαλύτερη σημασία.

Η Αίγυπτος είναι μια ταχέως αναπτυσσόμενη οικονομία

που ήδη αποτελεί στρατηγικό εταίρο για την ελληνική επι-

χειρηματική κοινότητα. Τα τελευταία τρία χρόνια, ο όγκος

του συνολικού διμερούς εμπορίου ανέρχεται περίπου στα 2

δισ. ευρώ, ενώ υπάρχει και σημαντική παρουσία ελληνικών

επενδύσεων στην Αίγυπτο. Ισχυρές είναι και οι σχέσεις με

την Κύπρο, με την οποία μας συνδέουν δεσμοί αδελφικοί. Η

Ελλάδα συγκαταλέγεται μεταξύ των κορυφαίων εμπορικών

εταίρων της Κύπρου, ενώ πάνω από 1.500 ελληνικές επιχει-

ρήσεις δραστηριοποιούνται επιτυχώς στη χώρα.

Πάνω σε αυτές τις βάσεις, μπορούμε τώρα να αξιοποι-

ήσουμε νέες ευκαιρίες. Τα τελευταία χρόνια, η Αίγυπτος

προωθεί μια σειρά μεταρρυθμίσεων με στόχο μια πιο ανοι-

χτή και ανταγωνιστική οικονομία. Παρέχει σημαντικά πλε-

ονεκτήματα, όπως οι ενεργειακοί πόροι, το ανταγωνιστικό

κόστος λειτουργίας και εργασίας, καθώς και η γεωγραφι-

κή της θέση, που την καθιστά πύλη προς τη Μέση Ανατολή

και την Αφρική. Το επενδυτικό τοπίο ενισχύεται επίσης

από τη νέα Εταιρική Σχέση μεταξύ Αιγύπτου και Ευρωπαϊ-

κής Ένωσης, που παρέχει χρηματοδότηση για σημαντικά

έργα σε τομείς σχετικούς με τη βιώσιμη ανάπτυξη.

Στο πλαίσιο αυτό δημιουργούνται ευκαιρίες επιχειρημα-

τικών συμπράξεων σε ένα ευρύ φάσμα τομέων, όπως

η ενέργεια, οι κατασκευές, οι τεχνολογίες περιβαλ-

λοντικής προστασίας, η διαχείριση νερού και αποβλή-

των, η εφοδιαστική αλυσίδα, οι ψηφιακές υπηρεσίες,

οι τηλεπικοινωνίες. Σε ό,τι αφορά το διμερές εμπόριο,

εντοπίζονται σημαντικά περιθώρια για επέκταση της

συνεργασίας, σε κλάδους όπως τα κλωστοϋφαντουρ-

γικά, τα φαρμακευτικά προϊόντα, τα βιομηχανικά αγα-

θά, τα τρόφιμα και τα ενδύματα.

Πρόκειται για τομείς στους οποίους η Ελλάδα διαθέ-

τει δυναμικές επιχειρήσεις και ανθρώπινο δυναμικό

υψηλής ποιότητας. Η αξιοποίηση των ευκαιριών που

προκύπτουν στο πλαίσιο της τριμερούς συνεργασίας

Ελλάδας, Αιγύπτου και Κύπρου μπορεί να ανοίξει νέους δρό-

μους εξωστρέφειας και ανάπτυξης για τις ίδιες, αλλά και για

την ελληνική οικονομία. 

Το Εμπορικό και Βιομηχανικό Επιμελητήριο Αθηνών θα

συνεχίσει να συμβάλλει ουσιαστικά σε αυτόν τον στόχο. Συ-

νεχίζουμε να στηρίζουμε τις προσπάθειες των επιχειρημα-

τιών, παρέχοντάς τους πληροφόρηση, ευκαιρίες δικτύωσης

και καθοδήγηση, ώστε να διερευνήσουν και να δημιουργή-

σουν γόνιμες συμπράξεις. Συνεχίζουμε να επενδύουμε στην

εξωστρεφή επιχειρηματικότητα, ως κύριο μοχλό προώθη-

σης της ανάπτυξης, αλλά και της ειρήνης και της σταθερότη-

τας στην περιοχή μας.

* Α’ αντιπρόεδρος του Εμπορικού και Βιομηχανικού

Επιμελητηρίου Αθηνών, πρόεδρος του Εθνικού Επιμε-

λητηριακού Δικτύου Ελληνίδων Γυναικών Επιχειρημα-

τιών, εκτελεστική αντιπρόεδρος Ιδρύματος Μείζονος

Ελληνισμού

της
Σοφίας 

Κουνενάκη-
Εφραίμογλου *

Περιφερειακή οικονομική συνεργασία: 
Όχημα ανάπτυξης και σταθερότητας

Η
αφετηρία και η αιτία της αναφοράς μας στον
Ευάγγελο Αβέρωφ, που στις 2 Ιανουαρίου
2025 συμπληρώθηκαν 35 χρόνια από τον θά-

νατό του, δεν είναι πολιτική, αλλά αισθηματική, συγ-
κινητικά συναισθηματική, καθώς επί χρόνια υπήρξα-
με ως φοιτητές υπότροφοι της Φοιτητικής Εστίας Το-
σίτσα στην Κηφισιά, που ιδρύθηκε κατόπιν έμπνευ-
σης και παρότρυνσης του πολιτικού προς τον βαρόνο
Μιχαήλ Τοσίτσα.

Ο Ευάγγελος Αβέρωφ, που συμπληρώθηκαν 35 χρό-
νια από τον θάνατό του (2 Ιανουαρίου 1990), υπήρξε μια
ιδιότυπη όσο και σημαντική παρουσία στη δημόσια ζωή
της χώρας, ανεξάρτητα από το πώς προσδιορίζει και προ-
σεγγίζει κανείς ιδεολογικά τη στάση του και τη δράση του.

Έπαιξε καθοριστικό ρόλο, αν και δεν διετέλεσε πο-
τέ πρωθυπουργός, μόνο πρόεδρος της ΝΔ, στην εξέλι-
ξη κρίσιμων γεγονότων στην Ελλάδα, σε περιόδους
μάλιστα ιδιαίτερα δύσκολες, με τη συμμετοχή του σε
καίριες κυβερνητικές θέσεις (υπουργός Εξωτερικών
και Άμυνας).

Απέναντι στην καλλιέργεια του διχασμού, στη διαστρέ-

βλωση, και παραποίηση, εν γένει, της
πραγματικότητας, στις παραχαρακτικές
πρακτικές και αντιλήψεις, στον «σφαγια-
σμό» του υγιούς πατριωτισμού, αντέταξε
την εθνική ενότητα και αυτοσυνειδησία και
τη διεκδίκηση των δικαίων.

Ζητούσε και ποθούσε μια Ελλάδα που
δεν θα χάνεται στα Τάρταρα, αλλά θα πο-
ρεύεται, χωρίς ομιχλώδεις σκιάσεις, στο
μέλλον, έχοντας ως συστατικό στοιχείο
της το παρελθόν της. Και σωστά! Ποιος
έγινε λωτοφάγος και επέζησε; Ποιος
αποκόπηκε από τις ρίζες του και δεν πέ-
θανε;

Μοχλός της προσπάθειας και επιδίωξής του υπήρξε
από τη μια η διατήρηση των εσωτερικών δυνάμεων του
ανθρώπου-προσώπου και από την άλλη η ανάπτυξη των
εξωτερικών κοινωνικών δυνάμεων του ανθρώπου-πο-
λίτη, όχι μέσω ενός ανισόρροπου μετασχηματισμού, αλ-
λά μέσω μιας ισορροπημένης προόδου, ώστε το πνευ-
ματικό «είναι» του ανθρώπου να μείνει αδιατάρακτο.

Ο Ευάγγελος Αβέρωφ, με την αγρύπνια της
συνείδησής του, άφησε το φως να ζυμώσει τη
σκέψη και τη στάση ευθύνης του.

Τα ερεθίσματα του πνεύματός του μετατρά-
πηκαν σε μια πλούσια σε ποιότητα και ποσότη-
τα λογοτεχνική δημιουργία, μια δημιουργία
που διακρινόταν για το πρότυπο ήθος και ύφος.
Αν θα ήθελε κανείς να αποτιμήσει με κριτήρια
εντελώς απροκατάληπτα τη λογοτεχνική «κο-
σμογραφία» του Ευάγγελου Αβέρωφ, θα έβλε-
πε, στο μέτρο και στον βαθμό που θα μπορούσε
εμείς να την αξιολογήσουμε, ότι θέλησε να φέ-
ρει στο προσκήνιο το έκδοχο ενός απαραβία-

στου κόσμου. Αυτού των αρετών και των αξιών.
Με πρωτοβουλία του Ευάγγελου Αβέρωφ άνθησαν

πολλές κοινωφελείς, οικονομικές και κοινωνικές δρα-
στηριότητες, κυρίως στο Μέτσοβο, όπου συνεχώς εστία-
ζαν ο νους και η καρδιά του, αλλά και στην υπόλοιπη
Ήπειρο και στην Αθήνα. Μια από αυτές, καίριας σημα-
σίας, γιατί είχε να κάνει με τις σπουδές των νέων, ήταν
και η Φοιτητική Εστία Τοσίτσα, όπου νιώσαμε τη μεγα-

λοσύνη των έργων του Ευάγγελου Αβέρωφ, που δεν τον
είχαμε γνωρίσει προσωπικά, καθώς είχε πεθάνει, όταν
εμείς φιλοξενούμασταν εκεί.

Μια μεγαλοσύνη, που είχε να κάνει με τη θερμή ψυχή
του, που τη διέτρεχε και την έγνεφε η ανάγκη της προ-
σφοράς.

Τη δεκαετία του 1930 έμελλε να γνωρίσει εντελώς τυ-
χαίως τον βαρόνο Μιχαήλ Τοσίτσα, η δε συμβολή του
στη μεταστροφή των διαθέσεων του ευεργέτη προς την
πατρώα γη ήταν αποφασιστική. Το 1949 συστάθηκε το
ίδρυμα του βαρόνου Μιχαήλ Τοσίτσα, το οποίο χρηματο-
δότησε με τεράστια περιουσία, για τα δεδομένα των
χρόνων εκείνων, τη Φοιτητική Εστία.

Τα Ηπειρωτόπουλα βρήκαν βοήθεια, αγάπη και στορ-
γή και τους δόθηκε και τους δίδεται μέχρι και σήμερα η
ευκαιρία να αφοσιωθούν αμέριμνα στις σπουδές τους.

Ο Ευάγγελος Αβέρωφ εργάστηκε, οικοδόμησε και
άφησε έργο επίπονο, αλλά και έργο που η εικόνα του
έχει τα χαρακτηριστικά ως προς την ωφελιμότητά του
και το οποίο καταγράφεται στο μεγαλείο του άσματος
της ωραιότητας. 

35 χρόνια από τον θάνατο του Ευάγγελου Αβέρωφ

του
πατέρα 

Ηλία Μάκου

Η επιστροφή της κοινής λογικής: Το όραμα 
του Ντόναλντ Τραμπ για ένα φωτεινό μέλλον
Μια νέα εποχή για την Αμερική

Η ορκωμοσία του Ντόναλντ Τραμπ ως 47ου προέδρου των Ηνωμένων Πολιτειών σηματο-
δότησε την έναρξη μιας νέας εποχής, εστιάζοντας στην αποκατάσταση της κοινής λογικής
και την επιστροφή σε παραδοσιακές αξίες. Στην εναρκτήρια ομιλία του, ο Τραμπ έθεσε στο
επίκεντρο την ανάγκη εξάλειψης της «woke» ατζέντας, της αναχαίτισης της παγκοσμιοποί-
ησης, της μείωσης της ανεξέλεγκτης μετανάστευσης και της ανάκτησης της εθνικής υπε-
ρηφάνειας.

Τα πρώτα διατάγματα: Ένας νέος δρόμος
Με την ανάληψη των καθηκόντων του, ο Ντόναλντ Τραμπ υπέγραψε μια σειρά εκτελεστι-

κών διαταγμάτων που αντικατοπτρίζουν τη δέσμευσή του να φέρει άμεσα αλλαγές:
• Ενεργειακή αυτάρκεια: Κήρυξε εθνική ενεργειακή κατάσταση
έκτακτης ανάγκης, προωθώντας την αξιοποίηση των εγχώριων
πόρων και την αποχώρηση των ΗΠΑ από τη Συμφωνία του Παρι-
σιού για το Κλίμα.
• Κοινωνική πολιτική: Επανακαθόρισε τον νομικό ορισμό του φύ-
λου σε αρσενικό και θηλυκό, καταργώντας το «φύλο Χ» στα επί-
σημα έγγραφα, ενώ τερμάτισε τη χρηματοδότηση θεραπειών φυ-
λομετάβασης από ομοσπονδιακές υπηρεσίες.
• Έλεγχος της μετανάστευσης: Επανέφερε αυστηρά μέτρα για την
προστασία των συνόρων, προτάσσοντας την ασφάλεια των πολι-
τών.

Ανατροπές στη διεθνή σκηνή
Η επιστροφή του Τραμπ στη διακυβέρνηση έχει ήδη προκαλέ-

σει αλλαγές στις διεθνείς σχέσεις. Ηγέτες από όλο τον κόσμο, από
το Ισραήλ έως την Ουκρανία, προσαρμόζουν τις στρατηγικές τους
στις νέες αμερικανικές προτεραιότητες. Ο Τραμπ δεσμεύτηκε για
τον τερματισμό της κυβερνητικής λογοκρισίας και την αποκατά-
σταση της ελευθερίας του λόγου, προκαλώντας ερωτήματα για
την πορεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε αυτόν τον τομέα.

Η κοινή λογική ως καθοδηγητής
Η επιστροφή στις βασικές αξίες και η λήψη αποφάσεων με βάση την πραγματικότητα

αποτελούν τον πυρήνα του οράματος Τραμπ. «Από σήμερα, οι πολίτες ξανακερδίζουν τη
φωνή τους και τη δύναμή τους», δήλωσε ο νέος πρόεδρος, στέλνοντας μήνυμα αποφασιστι-
κότητας τόσο στην Αμερική όσο και στον υπόλοιπο κόσμο.

Ένα όραμα αναγέννησης
Με την ισχυρή λαϊκή εντολή που έλαβε, ο Τραμπ σηματοδοτεί την είσοδο των Ηνωμένων

Πολιτειών σε μια νέα εποχή. Η προσήλωσή του στην κοινή λογική, την ανάπτυξη και την
εθνική υπερηφάνεια δημιουργεί ελπίδα για ένα μέλλον γεμάτο ευκαιρίες, σταθερότητα και
δικαιοσύνη.

Με τον δυναμισμό και την αποφασιστικότητά του, ο Ντόναλντ Τραμπ επαναφέρει την πί-
στη ότι οι ηγέτες πρέπει να υπηρετούν τον λαό και όχι τις ελίτ, δείχνοντας ότι η επιστροφή
στην πραγματικότητα είναι το πρώτο βήμα για την αναγέννηση ενός έθνους.
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Πρόεδρος
Χριστιανοδημοκρατικού

Κόμματος
Ελλάδος, πρώην

υφυπουργός
Εργασίας, πρώην
βουλευτής Αχαΐας 



Μ
ε τη διεθνή κοινότητα να μελετά
τις πρώτες κινήσεις Τραμπ στο
πολιτικό και οικονομικό πεδίο, η

Ευρώπη πρέπει να είναι «προετοιμασμέ-
νη» και να περιμένει την επιβολή ενδεχο-
μένως δασμών από τον Ντόναλντ Τραμπ,
είπε η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Κεντρι-
κής Τράπεζας Κριστίν Λαγκάρντ. Σε συ-
νέντευξη που παραχώρησε, υποστήριξε
ότι το γεγονός ότι ο Τραμπ δεν επέβαλε
οριζόντιους δασμούς από την πρώτη ημέ-
ρα της προεδρίας του ήταν μια «πολύ έξυ-
πνη προσέγγιση, επειδή οι οριζόντιοι δα-
σμοί δεν δίνουν απαραίτητα τα αποτελέ-
σματα που περιμένεις». Ως εκ τούτου, η
πρόεδρος της ΕΚΤ είπε ότι αναμένει οι δα-
σμοί Τραμπ να είναι «πιο επιλεκτικοί και
εστιασμένοι». Και από πλευράς Ευρώπης,
«αυτό που πρέπει να κάνουμε εδώ είναι να
είμαστε προετοιμασμένοι και να προβλέ-
ψουμε τι πρόκειται να συμβεί, προκειμέ-
νου να ανταποκριθούμε», πρόσθετε στις
δηλώσεις που έκανε στο αμερικανικό δί-
κτυο στο περιθώριο της παρουσίας της στο
Παγκόσμιο Οικονομικό Φόρουμ στο Ντα-
βός. Ο Αμερικανός πρόεδρος έχει απειλή-
σει να επιβάλει δασμούς σε αγαθά που ει-
σάγονται στις ΗΠΑ από την ΕΕ, κάτι που
επανέλαβε και κατά την ορκωμοσία του
λέγοντας σε δημοσιογράφους ότι η Ευρω-
παϊκή Ένωση ήταν «πολύ, πολύ κακή μαζί
μας. Επομένως, θα επιβληθούν δασμοί». Ο
Τραμπ υποστήριξε ακόμα ότι οι δασμοί θα
προστατεύσουν τις αμερικανικές επιχει-
ρήσεις και θα στηρίξουν την οικονομία της
χώρας του. Η ισχυρή Ευρωπαία αξιωμα-
τούχος υποστήριξε ωστόσο ότι η θεωρία
της «υποκατάστασης» -η μείωση των ει-
σαγωγών από την Ευρώπη σε μια προσπά-
θεια να ενισχυθεί η μεταποίηση στις ΗΠΑ-
είναι «αμφισβητήσιμη, επειδή η αμερικα-
νική οικονομία τρέχει σχεδόν σε υπερθέρ-
μανση αυτή τη στιγμή».

Φον ντερ Λάιεν: Οι τρεις 
πυλώνες ανταγωνιστικότητας

«Αν κοιτάξετε την αγορά εργασίας των
ΗΠΑ, αυτή έχει πολύ χαμηλό ποσοστό ανερ-
γίας. Αν κοιτάξετε την παραγωγική ικανότη-
τα, τρέχει ήδη σχεδόν στην πλήρη δυναμική
της. Έτσι, η ιδέα αυτή ότι μπορείς να παρά-
γεις εσύ αυτό που δεν θα εισάγεις πλέον, ή
ότι θα εισάγεις σε πολύ υψηλότερες τιμές,
είναι… είναι κάτι που θα πάρει λίγο χρόνο»,
είπε.

Παράλληλα, οι Αμερικανοί εισαγωγείς πι-
θανότατα επίσης δεν θα μπορούσαν να λει-
τουργήσουν με χαμηλά περιθώρια κέρδους
για παρατεταμένο χρονικό διάστημα, πράγ-
μα που σημαίνει ότι τελικά οι δασμοί «θα πε-
ράσουν στον καταναλωτή», πρόσθεσε η Κρι-
στίν Λαγκάρντ.

Παράλληλα, η Κριστίν Λαγκάρντ ανέφερε
στο CNBC ότι η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπε-
ζα «δεν ανησυχεί ιδιαίτερα» για τις επιπτώ-
σεις του πληθωρισμού από το εξωτερικό
στην ευρωζώνη.

Σε ό,τι αφορά τις πιθανές επιπτώσεις στην
Ευρώπη εάν ο πληθωρισμός αναζωπυρωθεί
στις ΗΠΑ, η Λαγκάρντ είπε: «Εάν αναζωπυ-
ρωθεί ο πληθωρισμός στις Ηνωμένες Πολι-
τείες, θα είναι σίγουρα ένα ζήτημα για τις
ΗΠΑ, εκεί θα είναι οι πρώτες και κύριες συ-
νέπειες». Και πρόσθεσε: «Δεν μας ανησυχεί
ιδιαίτερα η εξαγωγή του πληθωρισμού στην
Ευρώπη».

Αλλά και η πρόεδρος της Κομισιόν Ούρ-
σουλα φον ντερ Λάιεν ανακοίνωσε πως θέ-
λει να παρουσιάσει την επόμενη εβδομάδα
την πυξίδα ανταγωνιστικότητας, έναν οδικό
χάρτη για τα επόμενα πέντε χρόνια που βα-
σίζεται σε τρεις πυλώνες: Πρώτον, την ένω-
ση των κεφαλαιαγορών για να αποτρέψει τις
ευρωπαϊκές αποταμιεύσεις να επενδύονται
στο εξωτερικό. Δεύτερον, ένα ενιαίο πλαίσιο
κανόνων που θα ισχύει για ολόκληρη την
Ευρωπαϊκή Ένωση, ώστε να είναι ευκολό-
τερη η επιχειρηματική δραστηριότητα. Τρί-
τον, μια νέα στρατηγική για τον ενεργειακό
εφοδιασμό.
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Ημέρα εθνικού πένθους ήταν η χθεσινή για την Τουρκία
με τις τουρκικές σημαίες να κυματίζουν μεσίστιες σε όλη
την επικράτεια και στα γραφεία της χώρας στο εξωτερικό,
έως τη δύση του ηλίου. Απαγορεύτηκε η μετάδοση ειδήσε-
ων για τη φοβερή πυρκαγιά που κατέστρεψε δωδεκαώροφο
ξύλινο ξενοδοχείο στο χειμερινό θέρετρο Καρτάλκαγια στην
περιοχή Μπόλου βορειοδυτικά της Άγκυρας, όπου είχαν
καταλύσει 237 άτομα. Ο υπουργός Εσωτερικών της χώρας
Αλί Γερλίκαγια ανακοίνωσε ότι ο αριθμός των θυμάτων

ανέρχεται σε 76, υπάρχουν όμως και τραυματίες. Η επόμενη
ημέρα της τραγωδίας αποκάλυψε την έλλειψη συντονισμού
μεταξύ των αρμόδιων υπηρεσιών. Ο υπουργός Πολιτισμού
και Τουρισμού δήλωσε ότι η ευθύνη ανήκει στην πυροσβε-
στική που υπάγεται στον δήμο, ενώ ο δήμαρχος του Μπόλου
δήλωσε ότι το υπουργείο Πολιτισμού και Τουρισμού είναι
υπεύθυνο για τις επιθεωρήσεις και την άδεια λειτουργίας.

Εννέα άτομα συνελήφθησαν, μεταξύ αυτών ο ιδιοκτήτης
του ξενοδοχείου. Ο αριθμός των εργαζομένων δεν ανακοι-

νώθηκε. Ο Γερλίκαγια ανακοίνωσε επίσης ότι οι σοροί 45
θυμάτων παραδόθηκαν στις οικογένειές τους, ενώ πραγμα-
τοποιούνται εξετάσεις DNA για την ταυτοποίηση των υπό-
λοιπων θυμάτων.

Η φωτιά εκδηλώθηκε στο εστιατόριο γύρω στις 3.30 τα
ξημερώματα της Τρίτης. Σύμφωνα με τους επιζώντες, δεν
λειτούργησε το σύστημα συναγερμού για πυρκαγιά, ενώ δεν
υπήρχαν έξοδοι κινδύνου. Κάποιοι προσπάθησαν να δέσουν
τις κουβέρτες και να πηδήξουν από τα παράθυρα.

Τουρκία: Παίζουν πινγκ πονγκ με τις ευθύνες για τη φωτιά σε ξενοδοχείο με 76 νεκρούς
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Οι φόροι του Τραμπ στα εισαγόμενα 
αγαθά και η αντίδραση της Ευρώπης

Γιατί παραιτήθηκε
ο αρχηγός των ενόπλων
δυνάμεων του Ισραήλ 
Χέρτσι Χαλεβί

Ο αρχηγός του γενικού επιτελεί-
ου του ισραηλινού στρατού, ο στρα-
τηγός Χέρτσι Χαλεβί, υπέβαλε την
παραίτησή του επικαλούμενος τις
ευθύνες του στην «αποτυχία της
7ης Οκτωβρίου», σύμφωνα με την
επιστολή παραίτησης. «Αναγνωρί-
ζοντας την ευθύνη μου στην αποτυ-
χία του στρατού στις 7 Οκτωβρίου
2024 και τη στιγμή που ο στρατός
κατάγει σημαντικές νίκες σε όλα τα
μέτωπα και μια νέα συμφωνία απε-
λευθέρωσης ομήρων εφαρμόζε-
ται, ζητώ τον τερματισμό των καθη-
κόντων μου στις 6 Μαρτίου 2025»,
έγραψε. Ο αρχηγός του IDF ανα-
γνώρισε ότι οι πολεμικοί στόχοι της
χώρας είναι ακόμη ανοιχτοί, συμ-
περιλαμβανομένης της εξάλειψης
του πολιτικού ελέγχου της Χαμάς
στη Γάζα και της επιστροφής των
υπόλοιπων 94 ομήρων.

Οι άνθρωποι στη Γάζα περιμέ-
νουν να δουν αν η συμφωνία θα
εφαρμοστεί πλήρως, αν οι μάχες
πραγματικά δεν θα ξαναρχίσουν
και αν ο ρυθμός της ανθρωπιστικής
βοήθειας που εισέρχεται στη Γάζα
αυξηθεί πραγματικά τις επόμενες
ημέρες. Ακόμα και αν ο πόλεμος
έχει πραγματικά τελειώσει, ο δρό-
μος για την ανοικοδόμηση της Γά-
ζας θα είναι μακρύς. 

Η Κριστίν Λαγκάρντ δήλωσε πως περιμένει οι δασμοί  του νέου
προέδρου να είναι «πιο επιλεκτικοί, και εστιασμένοι»
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«Λαβράκια» έβγαλε η έρευνα των αστυνομικών που επι-
χείρησαν έφοδο χθες το πρωί στις φυλακές Κορυδαλλού. Η
επιχείρηση οργανώθηκε από την Υποδιεύθυνση Δίωξης
Ναρκωτικών και τη Διεύθυνση Αντιμετώπισης Οργανωμένου
Εγκλήματος.  

Οι αστυνομικοί του ελληνικού FBΙ εδώ και μέρες είχαν
πληροφορίες για συγκεκριμένους κρατούμενους που συμ-
μετείχαν σε κύκλωμα κατοχής και διακίνησης ναρκωτικών
ουσιών εντός των φυλακών και οι οποίοι είχαν στη διάθεσή
τους αυτοσχέδια όπλα αλλά και συσκευές κινητής τηλεφω-
νίας. Χθες το πρωί, λοιπόν, συνοδευόμενοι από δυνάμεις της
ΕΚΑΜ και ειδικά εκπαιδευμένο αστυνομικό σκύλο έκαναν

την έφοδο. Κατά τη διάρκεια της επιχείρησης, η οποία πραγ-
ματοποιήθηκε παρουσία εισαγγελέα, οι αστυνομικοί έκαναν
φύλλο και φτερό οκτώ κελιά όπου βρήκαν και κατάσχεσαν
τέσσερα κινητά τηλέφωνα, φορτιστές, καλώδια φόρτισης και
handsfree, ενώ ελέγχθηκαν και 19 έγκλειστοι, σε δύο από
τους οποίους βρέθηκαν δύο αυτοσχέδια μαχαίρια. Σύμφωνα
με πληροφορίες, παραπέμπονται στη Δικαιοσύνη συνολικά
τέσσερις κρατούμενοι, σε βάρος των οποίων σχηματίστηκε
δικογραφία για παράβαση του νόμου περί όπλων, η οποία θα
υποβληθεί στην αρμόδια Εισαγγελική Αρχή, ενώ τα κατασχε-
μένα αντικείμενα θα αποσταλούν στη Διεύθυνση Εγκληματο-
λογικών Ερευνών για εργαστηριακές εξετάσεις.

«Ντου» από την ΕΛΑΣ στα κελιά των φυλακών Κορυδαλλού-Βρήκαν μαχαίρια και κινητά

ΔΥΣΤΥΧΗΜΑ ΣΕ ΛΟΥΝΑ ΠΑΡΚ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗΣ

Η παύση της Χαλκιά
στο… επίκεντρο

της Αποκεντρωμένης
Διοίκησης

Μακεδονίας-Θράκης
Σ

ε φορτισμένη ατμόσφαιρα διεξήχθη
χθες το πρωί η συνεδρίαση του Πειθαρ-
χικού Συμβουλίου Αιρετών, στην οποία

παρουσιάστηκε η δήμαρχος Κασσάνδρας Ανα-
στασία Χαλκιά, προκειμένου να δώσει εξηγή-
σεις για το τραγικό δυστύχημα που σημειώθηκε
τον περασμένο Αύγουστο στο λούνα παρκ της
Χαλκιδικής. Το περιστατικό είχε ως αποτέλεσμα
να χάσει τη ζωή του ένας 19χρονος, γεγονός
που συγκλόνισε την τοπική κοινωνία και έφερε
στο προσκήνιο σοβαρά ζητήματα ευθυνών.

Εκτός από τη δήμαρχο, πειθαρχικός έλεγχος
ασκείται και στην αντιδήμαρχο Κασσάνδρας
Γερακίνα Μπενίση. Η παραπομπή των δύο αι-
ρετών έγινε κατόπιν αιτήματος της Αποκεντρω-
μένης Διοίκησης Μακεδονίας-Θράκης, με το
ερώτημα της αργίας. Η απόφαση του Συμβουλί-
ου, που αποτελείται από τρεις ανώτερους δικα-
στικούς λειτουργούς και δύο αιρετούς, αναμέ-
νεται εντός των επόμενων 24 ωρών.

Η ακρόαση της δημάρχου πραγματοποι-
ήθηκε σε μια κατάμεστη αίθουσα του Εφε-
τείου Θεσσαλονίκης, παρουσία φίλων και
συγγενών του θύματος. Κατά τη διάρκεια
της απολογίας της, η κ. Χαλκιά εξέφρασε τα
συλλυπητήριά της προς την οικογένεια του
19χρονου και υποστήριξε ότι δεν είχε ποτέ

ενημερωθεί για την επικινδυνότητα του
λούνα παρκ. 

Πώς δικαιολογήθηκε για 
το έγγραφο της Αστυνομίας

«Δεν υπάρχει περίπτωση ούτε μία στο τρι-
σεκατομμύριο να γνώριζα για τους κινδύνους
και να μην έκλεινα την επιχείρηση. Ξέρω τι
σημαίνει να χάνεις παιδί», ανέφερε χαρακτη-
ριστικά. Η δήμαρχος επικαλέστηκε ελλείψεις
στη στελέχωση των ελεγκτικών μηχανισμών
του δήμου, σημειώνοντας ότι η ΕΛΑΣ αποτελεί
τον μοναδικό φορέα που μπορεί να προχωρή-
σει σε ελέγχους τέτοιου είδους. Η δήλωσή της
προκάλεσε την έντονη αντίδραση του προ-
έδρου Εφετών, ο οποίος σχολίασε: «Εγώ, αν

ήμουν στη θέση σας, θα είχα παραιτηθεί».
Ιδιαίτερη μνεία έγινε σε έγγραφο που φέρε-

ται να απέστειλε η ΕΛΑΣ έναν μήνα πριν το δυ-
στύχημα, το οποίο ενημέρωνε ότι το λούνα
παρκ λειτουργούσε χωρίς άδεια. Η δήμαρχος
υποστήριξε ότι έλαβε γνώση του εγγράφου μό-
νο μετά το συμβάν, ενώ επεσήμανε ότι το έγ-
γραφο δεν κατέγραφε ρητά επικινδυνότητα.
«Το έγγραφο αυτό δεν ήταν κατεπείγον και πή-
γε στο αρμόδιο τμήμα για τις απαραίτητες ενέρ-
γειες», δήλωσε.

Πατέρας 19χρονου: 
«Λέει διαρκώς ψέματα»

Οι εξηγήσεις της δημάρχου δεν έπεισαν την
οικογένεια του θύματος. Ο πατέρας του 19χρο-
νου, Γιώργος Καμπαΐλης, δήλωσε: «Λέει διαρ-
κώς ψέματα, κατηγορώντας τις δύο αιρετές για
αμέλεια που οδήγησε στον θάνατο του γιου του.
Πήραμε το παιδί μας σε φέρετρο, έχουν ευθύ-
νες τις οποίες καλείται να αποδώσει η Ποινική
Δικαιοσύνη». Επίσης κάλεσε το Πειθαρχικό
Συμβούλιο να επιβάλει την ανώτατη ποινή. Δί-

πλα στον άτυχο πατέρα ήταν η μητέρα του
19χρονου, κρατώντας τη φωτογραφία του, αλλά
και συγγενείς και φίλοι του παιδιού.

Υπενθυμίζεται πως για την ίδια υπόθεση οι
δύο παραπάνω αιρετές ελέγχονται και ποινικά
για το αδίκημα της παράβασης καθήκοντος. Η
προκαταρκτική εξέταση που είναι σε εξέλιξη με
εντολή εισαγγελέα βρίσκεται στο τελικό στάδιο,
σύμφωνα με έγκυρες δικαστικές πηγές.

Μέχρι στιγμής έχουν αποδοθεί ποινικές ευ-
θύνες σε τέσσερα πρόσωπα: στον ιδιοκτήτη του
λούνα παρκ και τη σύζυγό του, στον χειριστή του
μοιραίου παιχνιδιού (Crazy dance) και στον μη-
χανικό που είχε προσκομίσει πιστοποιητικά
ελέγχου λειτουργίας. Ο πρώτος κρίθηκε προσω-
ρινά κρατούμενος μετά την απολογία του, τον
περασμένο Δεκέμβριο, ενώ οι υπόλοιποι τρεις
αφέθηκαν ελεύθεροι με περιοριστικούς όρους.
Διώκονται -ανάλογα με την περίπτωση- για αν-
θρωποκτονία με ενδεχόμενο δόλο, τετελεσμένη
και σε απόπειρα, κατά συναυτουργία και απλή
συνέργεια στις συγκεκριμένες πράξεις.

Δ. ΔΡ.

Η δήμαρχος
Κασσάνδρας
Αναστασία
Χαλκιά

«Δεν έχω καμία ευθύνη», δήλωσε η δήμαρχος Κασσάνδρας,
ενώ ο πρόεδρος Εφετών του Πειθαρχικού Συμβουλίου Αιρετών
της απάντησε: «Εγώ, αν ήμουν στη θέση σας, θα είχα παραιτηθεί»
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Φρίκη στη Φλώρινα: 13χρονος καταγγέλθηκε για ασέλγεια στο 6χρονο ξαδερφάκι του
«Πάγωσε» η τοπική κοινωνία της Φλώρινας από την

είδηση ότι ένας 13χρονος ασελγούσε επί περίπου έναν
χρόνο στο 6χρονο ξαδερφάκι του, σύμφωνα με την κα-
ταγγελία των γονιών του μικρού παιδιού. 

Οι γονείς πριν λίγες μέρες πήγαν στην Ασφάλεια του
ακριτικού νομού και κατήγγειλαν ότι το παιδί τους έχει
πέσει θύμα βιασμού. Υποστήριξαν ότι από το καλοκαίρι
του 2024 μέχρι και την πρώτη εβδομάδα του Ιανουαρίου

ο 13χρονος ξάδερφος του γιου τους κατάφερε να απομο-
νώσει το αγοράκι τουλάχιστον δύο φορές μέσα στο δω-
μάτιο του μικρού και να ασελγήσει πάνω του, παρά τη θέ-
λησή του και με άσκηση σωματικής βίας, παρά φύση και
με άλλες πράξεις γενετήσιου χαρακτήρα. 

Αμέσως διατάχθηκε η εξέταση των δύο ανήλικων από
ειδικό παιδοψυχολόγο, προκειμένου οι αστυνομικοί να
έχουν πλήρη εικόνα της κατάστασης μέσα από τις μαρ-

τυρίες των παιδιών. Παράλληλα διατάχθηκε ιατροδικα-
στική εξέταση για να διαπιστωθεί επιστημονικά το μέγε-
θος της κακοποίησης. 

Εις βάρος του 13χρονου σχηματίστηκε δικογραφία για
βιασμό και ασελγείς πράξεις και πλέον αντιμετωπίζει
βαρύτητες κατηγορίες για βιασμό, αλλά δεν έχει συλλη-
φθεί, καθώς έχουν παρέλθει τα χρονικά όρια του αυτο-
φώρου.

Έξι επιθέσεις τρόμου σε γυναίκες 
A

φαντος παραμένει ο αποκαλούμενος
«δράκος» του Περιστερίου, ο οποίος
έχει προκαλέσει ανησυχία με τις επι-

θέσεις του σε γυναίκες. Σύμφωνα με τις μαρτυ-
ρίες, ο δράστης καταδιώκει τα θύματά του με
κατεβασμένο παντελόνι, κρατώντας τα γεννη-
τικά του όργανα. Η πιο πρόσφατη επίθεση ση-
μειώθηκε τα ξημερώματα της Τρίτης (21/1) στην
Πετρούπολη, με θύμα μια 18χρονη κοπέλα.

Μιλώντας στην «Political»
κάτοικος του Περιστερίου
ανέφερε: «Οι περιπτώσεις
που ξέρω εγώ είναι τέσσερις,
που σημειώθηκαν στη γειτο-
νιά μας. Από τις αρχές του Σε-

πτέμβρη έως και τα μέσα του
Οκτώβρη. Από αυτά που είδα

νομίζω ότι πρόκειται για παραπάνω από ένα
άτομο που τα κάνουν αυτά. Τις τρεις πρώτες
φορές ήμουν στο σπίτι και άκουσα γυναικείες
φωνές να φωνάζουν “βοήθεια” και βγήκα στο
μπαλκόνι. Την τέταρτη φορά άκουσα πάλι μια
γυναίκα να φωνάζει “βοήθεια, πιάστε τον”, δεν
κατάλαβα τι έγινε, μετά από λίγα λεπτά πέρασε
από μπροστά μου τρέχοντας στα δύο μέτρα. Εί-
ναι ο ίδιος που φαίνεται στη φωτογραφία που
κυκλοφορεί. Πρέπει να ξέρει την περιοχή για
να ξεφεύγει τόσο εύκολα».

Δημογλίδου: «Έχουν αυξηθεί
οι περιπολίες στην περιοχή»

Οι αρχές εξετάζουν αν ο συγκεκριμένος
δράστης συνδέεται με δύο παρόμοιες επιθέ-
σεις που έγιναν το περασμένο καλοκαίρι. Ειδι-
κές αστυνομικές ομάδες συνεχίζουν τις περι-
πολίες τις ώρες που συνήθως δρουν οι επιδει-
ξίες, από τις 4 έως τις 6 τα ξημερώματα, ενώ
έχουν προχωρήσει σε αρκετές προσαγωγές
ανδρών που ταιριάζουν στις περιγραφές των
θυμάτων. Μέχρι στιγμής, ωστόσο, καμία από
τις έξι καταγγελίες για επιθέσεις σε Περιστέρι
και Πετρούπολη δεν έχει οδηγήσει σε ταυτο-
ποίηση του δράστη, ο οποίος περιγράφεται ως
μελαχρινός άνδρας με μούσι γύρω στα 35.

Η εκπρόσωπος τύπου της ΕΛΑΣ Κωνσταν-

τία Δημογλίδου, μιλώντας στην «Political» για
το θέμα, δήλωσε: 

«Πρόκειται για έξι περιστατικά που μιλούν
για τον ίδιο άνθρωπο, ο οποίος δεν έχει συλ-
ληφθεί ποτέ. Χθες συνέλαβαν κάποιον άλλο
για ένα περιστατικό σε περίπτερο στην περιο-
χή του Περιστερίου που όμως δεν έχει καμία
σχέση με τις υπόλοιπες έξι υποθέσεις. Για τις
υπόλοιπες λογικά μιλάμε για τον ίδιο άνθρω-
πο βάσει των περιγραφών των θυμάτων. Ήδη
έχουν αυξηθεί οι περιπολίες στην περιοχή,
έχει δοθεί η φωτογραφία του στους αστυνομι-
κούς και ήδη έχουν γίνει κάποιες προσαγω-
γές ατόμων με παρόμοια χαρακτηριστικά που
όμως τα θύματα δεν έχουν αναγνωρίσει ως
τον δράστη των περιπτώσεων». 

Πακιστανός παρενόχλησε
υπάλληλο περιπτέρου

Νέο περιστατικό σόκαρε την τοπική κοινω-
νία, όταν ένας 53χρονος άνδρας πακιστανι-
κής καταγωγής φέρεται να επιτέθηκε λεκτικά
και να επέδειξε τα γεννητικά του όργανα σε
υπάλληλο περιπτέρου στο Περιστέρι. Το συμ-
βάν συνέβη το βράδυ της Δευτέρας (21.10),
όταν ο άνδρας αρχικά αρνήθηκε να πληρώσει
για τα προϊόντα που αγόρασε και στη συνέ-
χεια, αφού έβγαλε τη ζώνη του, κατέβασε το
παντελόνι του, εκτοξεύοντας απειλές προς
την υπάλληλο. Η γυναίκα, σε κατάσταση σοκ,
κάλεσε τον φύλακα του περιπτέρου, ο οποίος
ενεργοποίησε τον συναγερμό. Οι αστυνομι-
κές αρχές έφτασαν γρήγορα στο σημείο και

συνέλαβαν τον δράστη. Κάτοικος που έτυχε
να πάει λίγα λεπτά νωρίτερα να αγοράσει τσι-
γάρα από το συγκεκριμένο περίπτερο περι-
γράφει σοκαρισμένη αυτά που είδε: «Ήταν
κάπου 21.00 με 21.30 το βράδυ, πήγα να πάρω
τσιγάρα από το περίπτερο, με έπιασε μια γυ-
ναίκα και μου λέει “μην περπατάτε μόνη σας
το βράδυ, είναι ένας τύπος που ενοχλεί τον
κόσμο”. Πήρα τα τσιγάρα και την ώρα που
γύρναγα στην πλατεία τον είδα να είναι καθι-
σμένος, είχε πιει πάρα πολύ και είχε μπροστά
του ένα μπουκάλι. Μετά από 20 λεπτά είδα
περιπολικά που ήρθαν και τον συνέλαβαν και
έμαθα αυτό που έκανε».

Όπως είναι φυσικό, οι κάτοικοι είναι ιδιαίτε-
ρα αναστατωμένοι με τα αυξημένα περιστατικά
παρενόχλησης, καθώς, εκτός του ότι πλέον αρ-
κετοί είναι αυτοί που φοβούνται να κυκλοφο-
ρήσουν τις βραδινές ώρες, ο δράστης εθεάθη
αρκετές φορές κοντά σε σχολικό συγκρότημα.
Οι έρευνες της αστυνομίας συνεχίζονται.

Σε συναγερμό οι αρχές για τη σύλληψή του - Το προφίλ του δράστη, 
τι λέει μάρτυρας στην «Political»

του Σωτήρη
Μπαρσάκη

«ΔΡΑΚΟΣ» ΤΟΥ ΠΕΡΙΣΤΕΡΙΟΥ 
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Πόσο τρομάζουν τα 5,2R στη Βόρεια Λέσβο - 
Τι λέει στην «Political» o σεισμολόγος 
Γεράσιμος Παπαδόπουλος

Π. Φάληρο: Πώς η ΕΛΑΣ έφτασε
στον Τούρκο που δολοφόνησε 
ιδιοκτήτη πρακτορείου του ΟΠΑΠ

Ραγδαίες είναι οι εξελίξεις στην υπόθεση της δολο-
φονίας του πράκτορα του ΟΠΑΠ στο Παλαιό Φάληρο.
Χθες το απόγευμα οι άνδρες της ΕΛΑΣ συνέλαβαν έναν
39χρονο Τούρκο υπήκοο, ο οποίος ομολόγησε τη δο-
λοφονία. Κίνητρό του, σύμφωνα με την Αστυνομία,
ήταν η ληστεία και με αυτό τον σκοπό εισέβαλε στο κα-
τάστημα το βράδυ της περασμένης Κυριακής.

Οι αστυνομικοί έφτασαν στον εντοπισμό και τη σύλ-
ληψή του αξιοποιώντας υλικό από κάμερες και άλλα
στοιχεία που εντόπισαν στον τόπο του εγκλήματος.
Στην κατοχή του βρέθηκε χρηματικό ποσό 7.000 ευρώ,
το οποίο θεωρείται ότι απέσπασε από το ταμείο του κα-
ταστήματος.

Ο ίδιος, ο οποίος βρίσκεται στην Ελλάδα με καθε-
στώς ασύλου, ομολόγησε κατά την ανάκρισή του τη δο-
λοφονία. Ισχυρίζεται ωστόσο ότι δεν είχε μπει για να
ληστέψει, αλλά ότι ήταν πελάτης, τσακώθηκε με τον
ιδιοκτήτη του καταστήματος που του επιτέθηκε με μα-
χαίρι και ρόπαλο και εκείνος του τα απέσπασε και τον
σκότωσε.

Ο
καναπές στο καμαρίνι του Πέτρου Φι-
λιππίδη, πάνω στον οποίο φέρεται να
έγινε η απόπειρα βιασμού της νεαρής

ηθοποιού, είχε πρωταγωνιστικό ρόλο στη
χθεσινή ακροαματική διαδικασία. Αφορμή
στάθηκε η κατάθεση του συζύγου της καταγ-
γέλλουσας, ο οποίος είναι γνωστός ορθοπεδι-
κός και περιέγραψε -δείχνοντας σε δικαστές
και ενόρκους- πώς εκδηλώθηκε η
επίθεση σύμφωνα με τις περιγρα-
φές της ηθοποιού.

Η υπεράσπιση του Πέτρου Φι-
λιππίδη έφτασε στο σημείο να πει
ότι θα φέρει παρόμοιο καναπέ μέ-
σα στη δικαστική αίθουσα προκει-
μένου, με κατ’ αντιπαράσταση εξέ-
ταση, να αμφισβητήσει όσα έδειξε
ο μάρτυρας.

Ο σύζυγος της ηθοποιού επανέλαβε στο δικαστή-
ριο την περιγραφή της καταγγέλλουσας λέγοντας:
«Στον καναπέ άρχισε η πάλη. Τη φιλούσε, την έγλει-
φε και είχε κατεβάσει το παντελόνι, έβγαλε την
μπλούζα του και μόλις κατάφερε να της ανοίξει τα
πόδια προσπάθησε να κάνει διείσδυση... Μου είπε
ότι κατάφερε να τον απωθήσει πολεμώντας. Πήγε
στην πόρτα, ούρλιαζε, αλλά η πόρτα ήταν κλειδωμέ-

νη. Εκείνος είχε καθίσει στο μπουντουάρ και
της είπε: “ Όπως φτιάχνω καριέρες, έτσι τις
καταστρέφω. Αν φύγεις, θα σε καταστρέ-
ψω”». Ο μάρτυρας αμφισβήτησε τον ισχυρι-
σμό της υπεράσπισης ότι όλα συνέβησαν με
τη συναίνεση της συζύγου του.

Κατά την έναρξη της ακροαματικής διαδι-
κασίας κατέθεσε ο τότε σύντροφος της ηθο-

ποιού, ο οποίος την είχε πάει στο
θέατρο τη μέρα της επίμαχης συ-
νάντησης με τον Πέτρο Φιλιππίδη.
Είπε ότι όταν γύρισε το βράδυ στο
σπίτι τη βρήκε κουκουλωμένη στο
κρεβάτι και υπέθεσε ότι ήταν άρ-
ρωστη. Τις επόμενες μέρες, όπως
κατέθεσε, η συμπεριφορά της κο-
πέλας άλλαξε, έγινε ψυχρή και
απόμακρη. Όσες φορές τη ρώτη-

σε, αρνήθηκε να του πει τι συμβαίνει, όπως είπε, και
μετά από 20 μέρες οδηγήθηκαν στον χωρισμό. Κατέ-
θεσε ότι έμαθε τι είχε συμβεί δύο χρόνια αργότερα,
όταν η πρώην σύντροφός του τού τηλεφώνησε και
του είπε: «Νιώθω πως σου χρωστάω μια εξήγηση για
την αλλοπρόσαλλη συμπεριφορά μου». Τότε του
αποκάλυψε ότι «ο κ. Φιλιππίδης με στρίμωξε με τη
βία στον καναπέ και προσπάθησε να με βιάσει».

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα

Ο «πόλεμος» πάνω στον καναπέ
και οι κατεστραμμένες καριέρες

ΔΙΚΗ ΦΙΛΙΠΠΙΔΗ

Τι κατέθεσαν ο σύζυγος
και ο πρώην σύντροφος

της νεαρής ηθοποιού 
που κατήγγειλε απόπειρα
βιασμού από τον γνωστό

σκηνοθέτη

Με χαμηλά μεγέθη σεισμών εξε-
λίσσεται η μετασεισμική ακολουθία
στη Βόρεια Λέσβο μετά τα 5,2 Ρίχτερ
που ταρακούνησαν τους κατοίκους
και τους έβγαλαν έντρομους έξω από

τα σπίτια τους την Τρίτη
το βράδυ.

Όπως δήλωσε στην
«Political» ο καθηγη-
τής Σεισμολογίας Γε-
ράσιμος Παπαδόπου-
λος, «το ρήγμα αυτό
εντοπίζεται στον θα-
λάσσιο χώρο ανάμεσα

στη Βόρεια Λέσβο και την απέναντι
τουρκική ακτή. Έχουν επακολουθή-
σει αρκετοί μετασεισμοί, αλλά με
σχετικά μικρά μεγέθη, με το μεγα-
λύτερο να είναι 2,7 Ρίχτερ. Η μετα-
σεισμική ακολουθία είναι αρκετά
ομαλή, αλλά υπάρχουν περιθώρια

για μεγαλύτερα μεγέθη μετασει-
σμών. Δηλαδή, μπορούμε να προ-
σεγγίσουμε τα μεγέθη των μετασει-
σμών και τα 4 και τα 4,5 Ρίχτερ θα εί-
ναι μέσα, αν συμβούν δηλαδή, θα εί-
ναι μέσα στα αναμενόμενα και φυ-
σιολογικά πλαίσια».

«Έπειτα από 48 ώρες θα υπάρχει
σαφής εικόνα για το φαινόμενο», εί-
πε στο Πρώτο Πρόγραμμα ο καθηγη-
τής Διαχείρισης Φυσικών Καταστρο-
φών και πρόεδρος του ΟΑΣΠ Ευθύ-
μιος Λέκκας, ενώ τόνισε ότι ερευνά-
ται η σχέση του σεισμού με τα ρήγ-
ματα που υπάρχουν στην περιοχή. Η
σεισμική δόνηση ήταν ιδιαίτερα αι-
σθητή στα γειτονικά νησιά Χίο και
Λήμνο, στην περιοχή της Θράκης,
στην Κω, στα απέναντι τουρκικά πα-
ράλια, στο Αϊβαλί και στο Τσανάκαλε.

Ο σεισμός, παρόλο που ανησύχη-

σε τον κόσμο, δεν προκάλεσε ιδιαί-
τερες ζημιές, παρά μόνο κάποιες κα-
τολισθήσεις βράχων στο οδικό δί-
κτυο από την Άργεννο προς το Βα-
φειό. Λόγω της πτώσης των βράχων
το οδικό δίκτυο έμεινε κλειστό για
αρκετές ώρες, ενώ παρόμοια προ-
βλήματα παρουσιάστηκαν και σε άλ-
λα σημεία του αγροτικού οδικού δι-
κτύου στη Λέσβο.

Επίσης, από χθες το πρωί ξεκίνη-
σαν και προληπτικοί έλεγχοι στα
σχολεία των Δημοτικών Ενοτήτων
Μήθυμνας, Μανταμάδου αλλά και
Πέτρας.

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com



Σ
το «σκαμνί» του Μονομελούς Πλημμελειοδικείου Θεσσα-
λονίκης κάθισε μια μητέρα μετά από καταγγελία για ξυλο-
δαρμό που υπέβαλε η έφηβη κόρη της στην αστυνομία. Η

κατηγορούμενη, η οποία δικάστηκε με την αυτόφωρη διαδικα-
σία, κρίθηκε ένοχη για σωματικές βλάβες που προκάλεσε στη
14χρονη και το δικαστήριο της επέβαλε ποινή φυλάκισης δέκα
μηνών με τριετή αναστολή. Όπως περιέγραψε η ανήλικη στην
κατάθεσή της, η οποία διαβάστηκε στο δικαστήριο, μετά από
έναν λεκτικό καβγά η κατηγορούμενη της επιτέθηκε και τη χτύ-
πησε στο κεφάλι. «Με έπιασε από τα μαλλιά και προσπάθησε να
με πνίξει», είπε συγκεκριμένα στους αστυνομικούς.

Από την πλευρά της η μητέρα της παραδέχτηκε στο δικαστή-
ριο ότι χτύπησε την κόρη της, όμως αρνήθηκε ότι την έπιασε
από τον λαιμό και επιχείρησε να την πνίξει. «Απλώς τη χτύπη-
σα με μια σφαλιάρα», είπε, προσπαθώντας να ελαφρύνει τη
θέση της, ενώ ισχυρίστηκε ότι και η 14χρονη της επιτέθηκε.

Σε ερώτηση όσον αφορά το γιατί χτύπησε την ανήλικη, η κα-
τηγορούμενη υποστήριξε ότι δεν συμφωνεί με τον ερωτικό δε-
σμό που διατηρεί με 16χρονο. «Έχει σχέση με έναν αλήτη. Δεν
είναι δυνατόν να μαζεύω την κόρη μου συνέχεια από τα αστυ-
νομικά τμήματα», ανέφερε. Η εισαγγελέας της έδρας ωστόσο
πρότεινε την ενοχή της.
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Τα credits Γιαννούλη 
σε Τζιτζικώστα

Δεν είναι συνηθισμένο και για αυτό έχει την
αξία του. Δημόσια, σε μια κοπή πίτας, ο Χρήστος
Γιαννούλης, βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ και πρώην
επικεφαλής της μείζονος αντιπολίτευσης στην
ΠΚΜ, έδωσε δημόσια μπράβο για τη συμβολή του
Απόστολου Τζιτζικώστα να αυξηθεί το πράσινο
στην ανάπλαση της ΔΕΘ. Και όσοι γνωρίζουν τον
Χρ. Γιαννούλη ξέρουν ότι είναι πάντα ειλικρινής.
Είτε γίνεται αρεστός, είτε όχι. 

«Το πρώτο μου φλουρί»

Και μια που μιλάμε για τον Τζιτζικώστα, να
πούμε ότι στάθηκε τυχερός. «Ελπίζω να μην το
στήσατε», αποκρίθηκε ο Ευρωπαίος Επίτροπος
όταν ο πρόεδρος της ΔΕΘ Τάσος Τζήκας ανακοί-
νωσε ότι το φλουρί έπεσε ανάμεσα στο κομμάτι
για τον Χριστό και την Παναγία και στο κομμάτι
του κ. Τζιτζικώστα. «Συνήθως δεν μου τυχαίνει
ποτέ το φλουρί. Αυτό είναι το πρώτο μου», σχο-
λίασε αφού του «ορκίστηκαν» ότι το κόψιμο των
κομματιών ήταν «καθαρό». 

Το αλαλούμ με τα ρέστα
στα εκδοτήρια του μετρό

Πηγαίνεις σε εκδοτήριο εισιτηρίων στο μετρό. Βά-
ζεις χαρτονόμισμα 10 ευρώ, παίρνεις εισιτήριο, κά-
ποια κέρματα για ρέστα και το υπόλοιπο που αντι-
στοιχεί στο ποσό των 5 ευρώ το παίρνεις σε πιστωτι-
κό μαζί με την απόδειξη. Προσκομίζεις την απόδειξη
σε κάποιο γκισέ σταθμού, μιας και δεν έχουν όλοι,
και εφόσον διαθέτουν πεντάευρα σου το επιστρέ-
φουν, σε κάθε άλλη περίπτωση σου λένε περάστε την
επόμενη ημέρα… αν είστε τυχεροί! Τουλάχιστον
έχουμε μετρό! 

Το ρεκόρ του Στ. Καλαφάτη
Τριάντα μία τηλεδιασκέψεις και 13 συναντήσεις

της Κοινοβουλευτικής Ομάδας με υπουργούς προ-
κάλεσε όπως μας είπε σε πρόσφατη συνάντηση
που είχε με δημοσιογράφους ο Σταύρος Καλαφά-
της τον τελευταίο περίπου ενάμιση χρόνο. Αριθ-
μός-ρεκόρ κάποιοι θα έλεγαν, ωστόσο μη βιάζε-
στε, γιατί ήδη έχει προγραμματίσει και συναντή-
σεις για τη νέα χρονιά, με πρώτη αυτήν με τον
υπουργό Εσωτερικών Θόδωρο Λιβάνιο. Όπως τό-
νισε, οι βουλευτές του κόμματος δεν πηγαίνουν
απλά στη Βουλή να ψηφίσουν νομοσχέδια, αλλά
είναι πλήρως ενημερωμένοι. 

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

Μητέρα έδειρε τη 14χρονη κόρη της γιατί διαφωνούσε
με τη σχέση της - «Πήγε να με πνίξει», είπε η ανήλικη

Η αλλεργία του Στέλιου Αγγελούδη στις… κορδέλες 
Αλλεργία στις… κορδέλες που κόβονται στα εγκαίνια των νέ-

ων χώρων φαίνεται πως έχει ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης Στέλιος
Αγγελούδης. Μια τακτική του παρελθόντος, με τους πολιτικούς
και τους δημάρχους που έκοβαν αβέρτα τις κορδέλες σε μικρά ή
μεγαλύτερα έργα και όπως φαίνεται δεν τον βρίσκει σύμφωνο.
«Αφήστε τις κορδέλες, θυμίζουν άλλες εποχές! Ας κάνουμε μό-

νο τα εγκαίνια», είπε ο κ. Αγγελούδης απευθυνόμενος στους αν-
θρώπους του Δήμου Θεσσαλονίκης κατά την εκδήλωση των εγ-
καινίων του νέου Κέντρου Ημερήσιας Φροντίδας Ηλικιωμένων
(ΚΗΦΗ) στην ανατολική πλευρά της πόλης. Μια τακτική που μας
βρίσκει σύμφωνους. Γιατί αξία δεν έχει η κορδέλα αλλά η νέα
δομή που δημιουργείται για χάρη των πολιτών! 

Επέμβαση του δήμου 
σε «αρρυθμίες» του μετρό

Οι παρεμβάσεις που έκανε η Ελληνι-
κό Μετρό ΑΕ στους χώρους γύρω από
τον σταθμό του μετρό στον Νέο Σιδηρο-
δρομικό Σταθμό φαίνεται πως δεν ικα-
νοποίησαν τον Δήμο Θεσσαλονίκης. Και
επειδή τα παράπονα ήταν πολλά για την
εικόνα που παρουσίαζαν τα παρτέρια
της οδού Μοναστηρίου, η αντιδημαρχία
Πρασίνου ανέλαβε δράση. Φύτεψε δε-
κάδες πολύχρωμα λουλούδια και πρα-
σινάδα, βάζοντας έτσι τη δική της «πινε-
λιά», όπως ανέφερε ο αρμόδιος αντιδή-
μαρχος Βασίλης Διαμαντάκης. Δημοσί-
ευσε, μάλιστα, και τις απαραίτητες φω-
τογραφίες για τα πειστήρια. Πώς ήταν
και πώς έγινε ο χώρος!

Τελικά δεν ήταν λίγοι εκείνοι που παρευ-
ρέθηκαν στην τελετή ορκωμοσίας του νέου
Αμερικανού προέδρου Ντόναλντ Τραμπ.
Μεταξύ αυτών και ο πρώην βουλευτής Κα-
βάλας της ΝΔ Γιώργος Καλαντζής, που διε-
τέλεσε και υπουργός Μακεδονίας-Θράκης.
Μάλιστα υπάρχει και φωτογραφικό ντο-
κουμέντο αναρτημένο στο διαδίκτυο από
την παρουσία του στη δεξίωση που έδωσε η
ελληνοαμερικανική κοινότητα στην Ουά-
σιγκτον, προς τιμήν της νέας πρέσβεως των
ΗΠΑ στην Αθήνα Κίμπερλι Γκίλφοϊλ.

Η φωτογραφία πρώην βουλευτή της ΝΔ 
με την πρέσβειρα των ΗΠΑ 

Μια ατάκα της Μελίνας Δερμεντζοπού-
λου για το αποτέλεσμα των επόμενων αυ-
τοδιοικητικών εκλογών, που θα διεξαχ-
θούν το 2028, προκάλεσε αίσθηση στη
διάρκεια της εκδήλωσης των εγκαινίων
του νέου Κέντρου Ημερήσιας Φροντίδας
Ηλικιωμένων (ΚΗΦΗ) στην ανατολική
Θεσσαλονίκη. Η αντιπεριφερειάρχης
Υγείας και Κοινωνικής Πολιτικής, στη
σύντομη ομιλία της, στάθηκε στην εξασφαλισμένη χρηματοδότηση της δομής έως το 2029
από την Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας. Γυρνώντας ξαφνικά προς τον δήμαρχο Θεσ-
σαλονίκης Στέλιο Αγγελούδη, που εγκαινίασε τον χώρο, του είπε: «Ο δήμαρχος διεκδίκη-
σε τη δομή και την πέτυχε. Και μετά το 2029, έχοντας ανανεώσει τη λαϊκή του εντολή, θα
πάμε σε εκ νέου σε εξασφαλισμένη χρηματοδότηση του ΚΗΦΗ για πολλά χρόνια ακόμη»,
με τον κ. Αγγελούδη να χαμογελά αιφνιδιασμένος. 

Βλέπει τον νικητή  των επόμενων εκλογών
η Δερμεντζοπούλου; 
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Σύσσωμο το ΔΣ
Γλυφάδας τίμησε 
τον Στάθη Γεωργούλα

Σε συγκινησιακά φορτισμένο κλίμα
συνεδρίασε εκτάκτως το Δημοτικό
Συμβούλιο Γλυφάδας, με μοναδικό θέ-
μα την απόδοση τιμών στον εκλιπόντα
Στάθη Γεωργούλα, αρχηγό της μείζο-
νος αντιπολίτευσης στον δήμο. Για την
πρόωρη απώλεια του εκλεκτού συνα-
δέλφου τους μίλησαν με θερμά λόγια ο
δήμαρχος Γλυφάδας Γιώργος Παπανι-
κολάου, ο πρώην δήμαρχος Γλυφάδας
Κώστας Κόκκορης, η πρόεδρος του
Δημοτικού Συμβουλίου Δαφνούλα Χα-
ρίση-Μπίλια, νυν και πρώην δημοτικοί
σύμβουλοι, καθώς και ο πρόεδρος των
εργαζομένων του Δήμου Γλυφάδας
Κώστας Παπαδόπουλος. Ο Στάθης Γε-
ωργούλας, που ήταν υποψήφιος δή-
μαρχος στις εκλογές του 2023, στην
πολύχρονη διαδρομή του στα κοινά της
πόλης είχε διατελέσει μεταξύ άλλων
αναπληρωτής δήμαρχος, αντιδήμαρ-
χος Πόλης, Κοινωνικής Προστασίας
και Αλληλεγγύης, αντιδήμαρχος Οικο-
νομικών, εντεταλμένος για τη Δημοτική
Αστυνομία Γλυφάδας.

Με τον αραμπά… 
για τη μνήμη 
του Μίκη

Τη μεγάλη καθυστέρηση στον προ-
γραμματισμό των εκδηλώσεων του
Δήμου Πειραιά στη μνήμη του Μίκη
Θεοδωράκη αναδεικνύει ο επικεφα-
λής του συνδυασμού «ΑλλάΖΟΥΜΕ τον
Πειραιά» Γιώργος Γαβρίλης. Όπως
σκωπτικά αναρωτιέται ο κ. Γαβρίλης,
«τελικά θα τιμήσουμε τον Μίκη ή όχι;»,
εγκαλώντας τη δημοτική αρχή ότι δεν
παίρνει καμία απόφαση για το θέμα.
Όπως σημειώνει ο κ. Γαβρίλης: «Επα-
ναφέρουμε το θέμα και ας προλάβου-
με τον συμβολισμό των ημερομηνιών,
έστω και τώρα! Αλλιώς δεν θα είμαστε
ικανοί και ικανές να προωθήσουμε
ακόμα και ένα θέμα που μας ενώνει».
Όσο να πεις, μια κωλυσιεργία στο θέμα
υπάρχει. Όμως το αποτύπωμα του
σπουδαίου Έλληνα μουσικοσυνθέτη
στο μεγάλο λιμάνι δεν επιτρέπει τέτοια
βραδύτητα στη λήψη αποφάσεων!

Δύο Ωνάσεια Σχολεία στον Δήμο Αχαρνών
Σε Δημόσια Ωνάσεια Σχολεία αναβαθμίζονται το

3ο Γυμνάσιο και το 7ο Λύκειο Αχαρνών. Τα εντασ-

σόμενα στο καινοτόμο αυτό πρόγραμμα σχολεία θα

αποκτήσουν ιδιαίτερα χαρακτηριστικά που θα πε-

ριλαμβάνουν μεταξύ άλλων έμφαση στις ξένες

γλώσσες, την πληροφορική, τις τέχνες και τον πολι-

τισμό όπως και ενισχυτική διδασκαλία για την προ-

ετοιμασία των μαθητών στις πανελλαδικές εξετά-

σεις. Η σχετική σύμβαση υπογράφηκε την περα-

σμένη Δευτέρα και προβλέπει το επίπεδο της εκ-

παιδευτικής διδασκαλίας και την κτηριακή αναβάθμιση των σχολείων να αναλαμβάνον-

ται από το Ίδρυμα Ωνάση. Ο δήμαρχος Αχαρνών Σπύρος Βρεττός ευχαρίστησε τον

υπουργό Παιδείας Κυριάκο Πιερρακάκη για τη σημαντική συμβολή του να συμπεριλη-

φθούν δύο σχολεία των Αχαρνών στο εν λόγω καινοτόμο πρόγραμμα.

Μ
ια ακόμη μεγά-
λη δράση ανα-
δάσωσης πραγ-

ματοποιήθηκε με επιτυ-
χία στον Δήμο Βάρης-
Βούλας-Βουλιαγμένης,
στην περιοχή Πανοράμα-
τος Βούλας. Η δράση
συνδιοργανώθηκε από
τον Σύνδεσμο Προστα-
σίας και Ανάπτυξης
Υμηττού (ΣΠΑΥ), το «Όλοι
Μαζί Μπορούμε» και τον
Δήμο Βάρης-Βούλας-
Βουλιαγμένης. Συμμε-
τείχαν ενεργά ο πρόεδρος του ΣΠΑΥ και δήμαρχος Παιανίας Ισίδωρος Μάδης, ο δήμαρχος Βά-
ρης-Βούλας-Βουλιαγμένης Γρηγόρης Κωνσταντέλλος, ο αντιπρόεδρος του ΣΠΑΥ και δήμαρχος
Αγίας Παρασκευής Γιάννης Μυλωνάκης και ο Σεβασμιώτατος Μητροπολίτης Γλυφάδας, Ελληνι-
κού, Βούλας, Βουλιαγμένης και Βάρης Αντώνιος, οι οποίοι τόνισαν τη σημασία της προστασίας
του περιβάλλοντος και της αναδάσωσης στον Υμηττό, με 2.000 επιπλέον δένδρα. Ο κ. Μάδης δή-
λωσε ότι η συνεργασία όλων «συμβάλλει στην προστασία του Υμηττού, του μοναδικού αυτού
πνεύμονα πρασίνου της Αττικής», ενώ ο κ. Κωνσταντέλλος εξέφρασε την ιδιαίτερη χαρά του, κα-
θώς στην εν λόγω δράση συμμετείχαν «παιδιά που στην καρδιά και στο μυαλό τους ξέρουν πώς
πρέπει να συμπεριφέρονται στο περιβάλλον που ζουν».

Τρέχουν τα νερά… στο δημαρχείο
Καισαριανής
Την έντονη αντίδραση των δημοτών της Καισαριανής έχει προκα-
λέσει η διαρροή νερού στην οδό Βρυούλων μπροστά στην πλαϊνή
είσοδο του δημαρχείου, με τον δρόμο να γεμίζει νερά και μικρές
«λιμνούλες» να εμποδίζουν την ασφαλή διάβαση στο πεζοδρόμιο.
Τα social media πήραν φωτιά από αγανακτισμένους πολίτες που
σημείωναν με νόημα ότι αν δεν προλαμβάνονται τέτοια φαινόμενα
μπροστά στην πόρτα του δημαρχείου, τότε δεν υπάρχει καμία ελπί-
δα για τις υπόλοιπες περιοχές του Δήμου Καισαριανής σε περίπτω-
ση που χτυπήσει μια ισχυρή νεροποντή την περιοχή. Στη δε ανα-
κοίνωση του δήμου που αναφέρει ότι η αποκατάσταση της βλάβης
αποτελεί αποκλειστικά αρμοδιότητα της ΕΥΔΑΠ, τα σχόλια συνο-
ψίζονταν στην απλή διαπίστωση: «Η μπάλα στην εξέδρα, ξανά».

Δούκας - Σακοράφα έδωσαν το έναυσμα 
για τον 13ο Ημιμαραθώνιο Αθήνας

Στην τελική ευθεία για τη διεξαγωγή του
13ου Ημιμαραθώνιου μπαίνει η Αθήνα, με
στόχο η νέα διαδρομή να αναδείξει τα σπου-
δαία ιστορικά και πολιτιστικά μνημεία της
πρωτεύουσας. Προς τούτο, πραγματοποι-
ήθηκε ειδική συνάντηση του δημάρχου
Αθηναίων Χάρη Δούκα και της προέδρου
του ΣΕΓΑΣ Σοφίας Σακοράφα στο Δημαρ-
χιακό Μέγαρο Αθηναίων, όπου αποφασί-
στηκαν οι κοινές δράσεις της διοργάνωσης.
Οι δύο πλευρές συνέκλιναν στην αλλαγή
διαδρομής, με στόχο να εξαιρεθούν ανηφορικά σημεία και ταυτόχρονα να αναδειχτεί ο πολιτισμι-
κός πλούτος της πόλης της Παλλάδας Αθηνάς. Υπενθυμίζεται ότι ο 13ος Ημιμαραθώνιος θα διε-
ξαχθεί την Κυριακή 9 Μαρτίου και οι αιτήσεις συμμετοχής κατατίθενται έως τις 20 Φεβρουαρίου.

Δενδροφύτευση από ΣΠΑΥ και Δήμο Βάρης-
Βούλας-Βουλιαγμένης στον Υμηττό

Άνοιξαν δεκαοκτώ παιδικές
χαρές στον Άγιο Δημήτριο

Ανοίγουν σταδιακά οι παιδικές χαρές στον
Άγιο Δημήτριο που είχαν σφραγιστεί ύστερα
από σχετική οδηγία του υπουργείου Εσωτερι-
κών, λόγω εμπλοκής της εταιρείας που τις είχε
πιστοποιήσει στην υπόθεση του τραγικού θανά-
του του 19χρονου Γιάννη Καμπαϊλή στο λούνα
παρκ στο Πευκοχώρι Χαλκιδικής, τον περασμέ-
νο Αύγουστο. Συγκεκριμένα, έχει παρασχεθεί
το αναγκαίο σήμα πιστοποίησης σε 18 παιδικές
χαρές, από τον Νοέμβριο του 2024, που προ-
έκυψε το πρόβλημα, μέχρι και σήμερα, μετά τις
απαιτούμενες εργασίες και ενέργειες της οι-
κείας δημοτικής αρχής. Πέραν των δεκαοκτώ
ήδη πιστοποιημένων παιδικών χαρών, που ήδη
λειτουργούν, ολοκληρώνεται η ανάπλαση σε
τρεις ακόμη, οι οποίες αναμένεται να λάβουν
άμεσα την ανανέωση του σήματος πιστοποί-
ησης από την αρμόδια υπηρεσία του υπουργεί-
ου Εσωτερικών.

ΥΠΕΣ: 156 εκατομμύρια
στους δήμους - 1η δόση
ΚΑΠ 2025

Συνολικό ποσό 156.000.000 ευρώ κατανέ-
μεται σε όλους τους δήμους της Ελλάδας, με
απόφαση του υπουργού Εσωτερικών Θεό-
δωρου Λιβάνιου. Το συγκεκριμένο ποσό
αποδίδεται ως πρώτη τακτική επιχορήγηση
έτους 2025, προκειμένου να καλυφθούν οι
λειτουργικές και λοιπές γενικές δαπάνες των
δήμων. Σημειώνεται πως προτεραιότητα θα
δοθεί στις δαπάνες μισθοδοσίας του προσω-
πικού τους. Το αποδοτέο ποσό ύψους
153.017.000 ευρώ αποδίδεται στους δικαιού-
χους δήμους με χρηματική εντολή του
υπουργείου Εσωτερικών προς το Ταμείο Πα-
ρακαταθηκών και Δανείων.



Ε
ξτρα μπόνους αναμένεται να λά-
βουν αρκετές χιλιάδες δημόσιοι
υπάλληλοι, οι οποίοι έχουν μικρή

προσωπική διαφορά και χαμηλές αποδο-
χές σε σχέση με άλλους υπαλλήλους του

ιδίου κλιμακίου.
Το θέμα άνοιξε ο υφυπουργός

Εθνικής Οικονομίας και Οικονομι-
κών Θάνος Πετραλιάς απαντώντας
σε σχετική ερώτηση στη Βουλή,
όπου επισήμανε ότι στόχος της κυ-
βέρνησης είναι η άρση των στρεβλώ-
σεων και αδικιών που υπάρχουν σή-
μερα. Η εξαιρετική πορεία των δημό-

σιων οικονομικών ανοίγει τον δρόμο ώστε
η κυβέρνηση να προωθήσει σχετική ρύθ-
μιση που σηματοδοτεί την άρση των αδι-
κιών που υπάρχουν σήμερα στο μισθολό-
γιο των δημόσιων υπαλλήλων. Επιπλέον,
πρέπει να σημειωθεί ότι αυτή η κίνηση
προϊδεάζει και για ανάλογες... εκπλήξεις
στο μέλλον, ανάλογα με την πορεία εκτέλε-
σης του προϋπολογισμού.

Σύμφωνα με το σχέδιο του υπουργείου
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, το
σχετικό σχέδιο περιλαμβάνει αυξήσεις
ανάλογα με το μισθολογικό κλιμάκιο έτσι
ώστε να μην ισχύουν οι σημερινές επιβα-
ρύνσεις λόγω του υφιστάμενου καθεστώ-
τος που αφορά όσους έχουν ανοικτούς...
λογαριασμούς λόγω προσωπικής διαφο-
ράς. Ο κ. Πετραλιάς, προκειμένου να απο-
δείξει τις διαφορές και τις αδικίες του υφι-
στάμενου συστήματος, έδωσε συγκεκρι-
μένα παραδείγματα αποδοχών δημόσιων
υπαλλήλων. Ειδικότερα:

1. Δύο υπάλληλοι της Επιτροπής Επο-
πτείας και Ελέγχου Παιγνίων που βρί-
σκονται στο 13ο μισθολογικό κλιμάκιο με
25 έτη υπηρεσίας λαμβάνουν βασικό μι-
σθό 1.870 ευρώ. Ο ένας έχει προσωπική
διαφορά 225 ευρώ, ο άλλος 608 ευρώ, με
αποτέλεσμα οι συνολικές αποδοχές του
πρώτου να είναι 2.095 ευρώ και του δεύ-
τερου 2.478 ευρώ.

2. Δύο υπάλληλοι του υπουργείου Ψη-

φιακής Διακυβέρνησης στο 10ο μισθολο-
γικό κλιμάκιο με 19 έτη υπηρεσίας έχουν
βασικό μισθό 1.693 ευρώ. Ο πρώτος έχει
προσωπική διαφορά 203 ευρώ και ο δεύ-
τερος 999 ευρώ, με αποτέλεσμα οι συνολι-
κές αποδοχές του πρώτου να είναι 1.896
ευρώ και του δεύτερου 2.692 ευρώ, δηλα-
δή 42% υψηλότερες!

3. Δύο υπάλληλοι του υπουργείου
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, ο

ένας με 7 έτη υπηρεσίας στο 4ο μισθολογι-
κό κλιμάκιο έχει 1.339 ευρώ βασικό μισθό
και 486 ευρώ προσωπική διαφορά, σύνο-
λο 1.825 ευρώ. Ο δεύτερος με 23 έτη υπη-
ρεσίας έχει βασικό μισθό 1.811 ευρώ και
προσωπική διαφορά 92 ευρώ. Δηλαδή, ο
υπάλληλος με 7 έτη υπηρεσίας και ο υπάλ-
ληλος με 23 έτη υπηρεσίας έχουν τον ίδιο
μισθό, κάτι που αποτελεί μια σοβαρή στρέ-
βλωση.
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Μπόνους σε δημόσιους υπαλλήλους
με μικρή προσωπική διαφορά

Προαναγγελία από τον υφυπουργό Εθνικής Οικονομίας
και Οικονομικών Θάνο Πετραλιά στη Βουλή - Αναλυτικά παραδείγματα

Πάει για ρεκόρ 
στο Λονδίνο 
το Rebrain Greece
της ΔΥΠΑ

Για νέο ρεκόρ στη συμμετοχή επιχειρήσεων και ενδιαφερόμενων για εργασία προϊδεάζει η
πρώτη εκδήλωση της δράσης Rebrain Greece, που θα διεξαχθεί στις 29 Μαρτίου στο Λονδίνο από
το υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και τη Δημόσια Υπηρεσία Απασχόλησης. Σκο-
πός της νέας αυτής πρωτοβουλίας είναι η διασύνδεση Ελλήνων εργαζομένων υψηλής εξειδίκευ-
σης που διαβιούν και εργάζονται στη Μεγάλη Βρετανία με επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται
στην Ελλάδα και αναζητούν εξειδικευμένο προσωπικό. Η σημαντική επιτυχία που σημείωσαν οι
εκδηλώσεις για την προσέλκυση και τον επαναπατρισμό Ελλήνων του εξωτερικού στο Άμστερν-
ταμ τον περασμένο Νοέμβριο, καθώς και η Ημέρα Καριέρας της ΔΥΠΑ στο Ντίσελντορφ τον Δε-
κέμβριο, με συμμετοχή περισσότερων από 2.700 ενδιαφερόμενων, οδήγησαν το υπουργείο Εργα-
σίας στην απόφαση για διπλασιασμό των συμμετεχουσών εταιρειών σε σχέση με την τελευταία
εκδήλωση Rebrain Greece. 

Διπλό μπλόκο στη φοροδιαφυγή
με τη... βούλα της Κομισιόν

Το «πράσινο φως» άναψε στην Ελλάδα η Ευρωπαϊκή Επιτροπή
σχετικά με την καθολική εφαρμογή της ηλεκτρονικής τιμολόγη-
σης, η οποία, σε συνδυασμό με το οριστικό τέλος στις εικονικές
δαπάνες που εγγράφουν οι επιχειρήσεις, θα συντελέσει στη δρα-
στική αύξηση των κερδών των επιχειρήσεων, οδηγώντας σε ση-
μαντική αύξηση των εσόδων από τον ΦΠΑ και τον Φόρο Εισοδή-
ματος. Η καθολική επέκταση των ηλεκτρονικών τιμολογίων στην
αγορά θα ολοκληρωθεί έως τον Ιούνιο, ενώ το οικονομικό επιτε-
λείο της κυβέρνησης εκτιμά ότι με τις ρυθμίσεις αυτές θα υπάρ-
ξει δραστική αντιμετώπιση της φορολογικής απάτης και της φο-
ροδιαφυγής. Σημειώνεται ότι το μέτρο της ηλεκτρονικής τιμολό-
γησης δεν θα επηρεάσει τις εταιρείες που δεν έχουν εγκατάστα-
ση στην Ελλάδα, ασχέτως αν είναι εγγεγραμμένες στη χώρα σχε-
τικά με το καθεστώς ΦΠΑ.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Τ
ην πορεία των επενδύσεων ύψους
3 δισ. ευρώ που έχει δρομολογή-
σει και υλοποιεί στην Ελλάδα ο

Όμιλος ΟΤΕ παρουσίασε στον πρωθυ-
πουργό ο διευθύνων σύμβουλος (CEO)
του Ομίλου Telekom Τιμόθεος Χέτζες, ο

οποίος και τον επισκέφθηκε στο
Μέγαρο Μαξίμου. Κατά τη διάρκεια
της συνάντησης ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης ενημερώθηκε για τις λεπτο-
μέρειες των έργων που ήδη υλοποι-
εί και αναμένεται να υλοποιήσει
στην Ελλάδα έως το 2027 μέσω του
ΟΤΕ η γερμανική εταιρεία Telekom,

η οποία σε πρώτη φάση δίνει έμφαση
στην επέκταση του δικτύου οπτικών ινών,
αλλά και του δικτύου 5G.

Ο κ. Χέτζες επαναβεβαίωσε τη δέσμευ-
ση του Ομίλου Telekom να συνεχίσει να
επενδύει στη χώρα μας και εξέφρασε την
ικανοποίησή του για την καλή συνεργασία
που έχει ο όμιλος με την κυβέρνηση, ενώ
στο πλαίσιο της συνάντησης εξετάστηκε η
ευρύτερη πορεία ψηφιοποίησης της Ελ-
λάδας και η ανάπτυξη των υποδομών που
είναι απαραίτητες για τις τηλεπικοινωνια-
κές ανάγκες της σύγχρονης οικονομίας
υψηλής τεχνολογίας. Κατά τη διάρκεια
της συνάντησης συζητήθηκαν επίσης
πρωτοβουλίες που έχει αναλάβει η κυ-
βέρνηση για την επέκταση των ευρυζωνι-
κών συνδέσεων υψηλών ταχυτήτων,
όπως είναι το Gigabit Voucher για νοικο-
κυριά και μικρομεσαίες επιχειρήσεις.

Όπως τόνισε ο κ. Χέτζες απευθυνόμε-

νος στον πρωθυπουργό, στην Ελλάδα
πλέον είμαστε πιο μπροστά από τη Γερ-
μανία στον τομέα της ψηφιοποίησης, ενώ
ο Κυριάκος Μητσοτάκης εξήγησε ότι η
κυβέρνηση παρακολουθεί πολύ προσε-
κτικά το επενδυτικό σχέδιο του ΟΤΕ. Τό-
νισε επίσης ότι η νέα διοικητική ομάδα
που έχει αναλάβει την εταιρεία -με επι-
κεφαλής τον διευθύνοντα σύμβουλο του
Ομίλου ΟΤΕ Κώστα Νεμπή- έχει εξαιρε-
τική επικοινωνία με τις ελληνικές αρχές,
με τον πρωθυπουργό να εκφράζει ιδιαί-
τερο ενδιαφέρουν για τα θέματα συνδε-
σιμότητας και κυρίως για το πρόγραμμα
«Fiber to the Home», μέσω του οποίου η
Ελλάδα αναμένεται να ανέλθει σε 2,5
χρόνια στην πρώτη κατηγορία των ευρω-

παϊκών χωρών σε ό,τι αφορά τη συνδεσι-
μότητα.

Η ανταγωνιστικότητα στην Ευρώπη
Ο πρωθυπουργός αναφέρθηκε επίσης

στα θέματα ανταγωνιστικότητας και κυ-
ρίως στην κατακερματισμένη αγορά τηλε-
πικοινωνιών στην Ευρώπη, κάτι που είχε
συζητήσει και χθες και κατά τη διάρκεια
εκδήλωσης στο Καβούρι με την παρουσία
του προέδρου του Ιδρύματος Jacques
Delors, Ενρίκο Λέτα. Σε αυτό το πλαίσιο
και αναφερόμενος στην ανάγκη να γίνουν
πιο ανταγωνιστικές οι ευρωπαϊκές τηλε-
πικοινωνιακές επιχειρήσεις, ο πρωθυ-
πουργός τόνισε ότι οι συζητήσεις στο Ευ-
ρωπαϊκό Συμβούλιο για τη δημιουργία

πραγματικών πρωταγωνιστών στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση είναι σήμερα πιο επίκαι-
ρες από ποτέ. Από την πλευρά του ο κ. Χέ-
τζες τόνισε απευθυνόμενος προς τον
πρωθυπουργό ότι ο ίδιος είναι ένας από
τους «πρεσβευτές» της χώρας μας στο
εξωτερικό, καθώς οπουδήποτε και αν
βρίσκεται λέει σε πιθανούς επενδυτές να
κοιτάξουν την Ελλάδα για το ενδεχόμενο
τοποθέτησης χρημάτων. Όπως εξήγησε, η
χώρα μας έχει αλλάξει σε μία σειρά θεμά-
των και κυρίως στην ψηφιοποίηση στην
οποία πρωταγωνιστούμε στην Ευρώπη.
Μάλιστα ο κ. Χέτζες εξήγησε ότι η χώρα
μας, παρά την έλλειψη σε ψηφιακές δε-
ξιότητες, κατάφερε πάρα πολύ γρήγορα
να ψηφιοποιηθεί, κάτι που είναι προϋπό-
θεση για την ευημερία της επόμενης γε-
νιάς. Και συμπλήρωσε: «Εάν δεν έχεις
ψηφιακή οικονομία, δεν θα έχεις ούτε αν-
ταγωνιστικό περιβάλλον».

Στη σύσκεψη έλαβαν μέρος μεταξύ άλ-
λων από πλευράς κυβέρνησης ο υπουργός
Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημήτρης Πα-
παστεργίου, ο υπουργός Επικρατείας Άκης
Σκέρτσος και ο υφυπουργός Ψηφιακής
Διακυβέρνησης Κωνσταντίνος Κυρανάκης.

Συμμετείχαν επίσης η επικεφαλής της
Telekom για την Ευρώπη Ντομινίκ Λίροϊ,
ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος
του Ομίλου ΟΤΕ Κώστας Νεμπής και η νο-
μική σύμβουλος - chief officer Νομικών &
Ρυθμιστικών Θεμάτων, Public Affairs &
Εταιρικής Διακυβέρνησης Ομίλου ΟΤΕ,
Ειρήνη Νικολαΐδη.Ο
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Ολοκληρώθηκε η συνάντηση Μητσοτάκη με τον CEO 
της Telekom Τιμόθεο Χέτζες στο Μαξίμου - Η Ελλάδα βρίσκεται

μπροστά και από τη Γερμανία στο επίπεδο ψηφιοποίησης,
σύμφωνα με τον διευθύνοντα σύμβουλο του ομίλου

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Επενδύσεις 3 δισ. 
στις τηλεπικοινωνίες 

από τον ΟΤΕ έως το 2027
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Με 1,4 δισεκατομμύριο διεθνείς τουριστικές αφίξεις
σε παγκόσμιο επίπεδο το 2024 σηματοδότησε την ανά-
καμψη του διεθνούς τουρισμού μετά τη χειρότερη
καμπή στην ιστορία του εξαιτίας της υγειονομικής κρί-
σης. Πολλοί δημοφιλείς προορισμοί υποδέχτηκαν πε-
ρισσότερους τουρίστες το 2024 απ’ ό,τι υποδέχονταν
πριν από την πανδημία, ενώ οι δαπάνες των επισκε-
πτών συνέχισαν επίσης να αυξάνονται έντονα.

Σύμφωνα με το πρόσφατο Βαρόμετρο Τουρισμού
από τον Παγκόσμιο Οργανισμό Τουρισμού, 1,4 δισεκα-
τομμύριο τουρίστες ταξίδεψαν διεθνώς το 2024 υπο-

δηλώνοντας την πλήρη ανάκαμψη στα προ-πανδημικά
επίπεδα σε ποσοστό 99%. Από το 2023 η αύξηση έφτα-
σε το 11% ή σε απόλυτους αριθμούς καταγράφηκαν 140
εκατομμύρια περισσότερες διεθνείς αφίξεις τουρι-
στών.

Οι διεθνείς αφίξεις τουριστών αναμένεται να αυξη-
θούν κατά 3% έως 5% το 2025 σε σύγκριση με το 2024,
με την προϋπόθεση ότι θα συνεχιστούν η ανάκαμψη
της Ασίας και του Ειρηνικού και η σταθερή ανάπτυξη
στις περισσότερες υπόλοιπες περιοχές, με την προ-
οπτική πως οι παγκόσμιες οικονομικές συνθήκες θα

παραμείνουν ευνοϊκές, ο πληθωρισμός θα συνεχίσει
να υποχωρεί και οι γεωπολιτικές συγκρούσεις δεν θα
κλιμακωθούν.

Ο τελευταίος Δείκτης Τουριστικής Εμπιστοσύνης
του ΟΗΕ επιβεβαιώνει αυτές τις θετικές προσδοκίες.
Περίπου το 64% της Ομάδας Εμπειρογνωμόνων Τουρι-
σμού του ΟΗΕ βλέπει «καλύτερες» ή «πολύ καλύτε-
ρες» προοπτικές για το 2025 σε σύγκριση με το 2024.
Περίπου το 26% αναμένει παρόμοιες επιδόσεις στον
προορισμό τους, ενώ μόνο το 9% πιστεύει ότι το 2025 θα
είναι «χειρότερο» ή «πολύ χειρότερο» από πέρυσι.

Το 2024 σηματοδότησε την επιστροφή στην προ πανδημίας εποχή για τον παγκόσμιο τουρισμό

Η
εμπέδωση της ασφαλούς
οδηγικής συμπεριφοράς απο-
τελεί βασικό μέλημα της ελ-

ληνικής πολιτείας και προς αυτή την
κατεύθυνση προχωρά και η αναθεώ-
ρηση του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας
(ΚΟΚ). Η οδική ασφάλεια δεν διασφα-

λίζεται μόνο από τον ΚΟΚ και το
αρμόδιο υπουργείο εξετάζει ένα
συνολικό πλέγμα πολιτικών δρά-
σεων ώστε η οδική και κυκλοφο-
ριακή αγωγή να ενταχθεί ως βασι-
κό μάθημα στα σχολεία.

«Εμείς ως υπουργείο Μεταφο-
ρών προτείνουμε να αναβαθμιστεί
και να γίνει βασικό μάθημα η οδική

και κυκλοφοριακή αγωγή», ανέφερε ο
υφυπουργός Μεταφορών Βασίλης Οι-
κονόμου σε συνέντευξη που παραχώ-
ρησε στο Αθηναϊκό-Μακεδονικό Πρα-
κτορείο Ειδήσεων (ΑΠΕ-ΜΠΕ).

Σύμφωνα με τα πρόσφατα στατιστικά
στοιχεία, το 74% των τροχαίων συμβάν-
των που σημειώνονται εντός του αστι-
κού ιστού καταγράφει νεκρούς και σο-
βαρά τραυματίες και η μείωση των
ορίων ταχύτητας εντός των πόλεων
αποτελεί έναν βασικό παράγοντα, ο
οποίος θα συμβάλει στην αύξηση της
οδικής ασφάλειας. Προς αυτή την κα-
τεύθυνση θα συνδράμουν και όλες οι
αλλαγές που έχουν συμπεριληφθεί

στον αναθεωρημένο νέο Κώδικα Οδι-
κής Κυκλοφορίας, ο οποίος προβλέπει
τη μείωση της ανώτατης ταχύτητας εν-
τός του αστικού ιστού και σε οδούς
ήπιας κυκλοφορίας στα 30 χλμ./ώρα.

Αυστηρότερες ποινές
«Δεν κατεβάζουμε το όριο για να κυ-

νηγάμε τον κόσμο. Ο κώδικας είναι κα-
νόνας ζωής. Εμείς βασιστήκαμε σε με-
λέτες ότι αν ρίξουμε λίγο την ταχύτητα

μέσα στην πόλη θα γλιτώσουμε πολλές
ανθρώπινες ζωές», σημειώνει εμφατι-
κά ο υφυπουργός Μεταφορών Βασίλης
Οικονόμου σε συνέντευξη που παρα-
χώρησε στο Αθηναϊκό-Μακεδονικό
Πρακτορείο Ειδήσεων (ΑΠΕ-ΜΠΕ).

Τα στοιχεία που βλέπουν το φως της
δημοσιότητας προκαλούν το κοινό αί-
σθημα καθώς το 2023 120 πεζοί έχα-
σαν τη ζωή τους μέσα στις πόλεις, από
αυτούς το 70% ήταν άτομα άνω των 65

ετών που επιχειρούσαν να διασχίσουν
τον δρόμο.

«Τέτοιες καταστάσεις δεν είναι απο-
δεκτές και εμείς θα κάνουμε ό,τι περ-
νάει από το χέρι μας να τις αποτρέψου-
με», τονίζει ο κ. Οικονόμου. Υπενθυμί-
ζεται πως ο νέος ΚΟΚ αναθεωρείται
έπειτα από 18 ολόκληρα χρόνια και
προσαρμόζεται στα σύγχρονα δεδομέ-
να. Είναι ένας κώδικας ο οποίος εξορ-
θολογεί το κυρωτικό πλαίσιο για να γί-
νεται πιο κατανοητό στον μέσο οδηγό,
πεζό, ποδηλάτη και μετακινούμενο
στους δρόμους των πόλεων.

Ο νέος ΚΟΚ προβλέπει αυστηρότε-
ρες ποινές για επαναλαμβανόμενες
παραβάσεις και αντικοινωνικές συμ-
περιφορές και προβλέπει αφαίρεση
του διπλώματος οδήγησης για 7 έτη και
επανέκδοσή του κατόπιν εξετάσεων
ώστε να προάγει τον σεβασμό στους
κανόνες.

ΒΑΣΙΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ

«Η κυκλοφοριακή 
αγωγή να γίνει 
βασικό μάθημα 

στα σχολεία»

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Όλα όσα είπε ο υφυπουργός
Μεταφορών για τον 
νέο ΚΟΚ: «Δεν κατεβάζουμε
το όριο για να κυνηγάμε 
τον κόσμο. Ο κώδικας 
είναι κανόνας ζωής»
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Η
αστάθεια αλλά και οι υψηλές

τιμές που παρατηρούνται

στην αγορά της ηλεκτρικής

ενέργειας αναγκάζουν την Ευρωπαϊκή

Ένωση στη λήψη μέτρων για τις ευάλω-

τες κοινωνικές ομάδες και τους κατα-

ναλωτές που πλήττονται από τη λεγό-

μενη ενεργειακή φτώχεια και

τους οποίους προφυλάσσει από

τις αναγκαστικές αποσυνδέσεις

ηλεκτρικού ρεύματος.

Με την από το καλοκαίρι του

2024 οδηγία 2024/1711, η Ευρω-

παϊκή Ένωση προχώρησε σε

τροποποίηση δύο σημαντικών

κανονιστικών πλαισίων που αφο-

ρούν τη βελτίωση του σχεδιασμού της

αγοράς ηλεκτρικής ενέργειας, την

οποία τα κράτη-μέλη θα πρέπει να

υιοθετήσουν.
Έτσι, βάσει αυτής, τα κράτη-μέλη θα

πρέπει να διασφαλίζουν ότι οι ευάλω-
τοι πελάτες και οι πελάτες που πλήτ-
τονται από την ενεργειακή φτώχεια
προστατεύονται πλήρως από αποσυν-
δέσεις ηλεκτρικής ενέργειας. Έχουν
μάλιστα στη διάθεσή τους πολλαπλά
εργαλεία και ορθές πρακτικές που πε-
ριλαμβάνουν, μεταξύ άλλων, απαγο-
ρεύσεις αποσύνδεσης καθ’ όλη τη
διάρκεια του έτους ή εποχικές απαγο-
ρεύσεις αποσύνδεσης, πρόληψη του
χρέους και βιώσιμες λύσεις για τη στή-
ριξη των πελατών που αντιμετωπίζουν
δυσκολίες στην εξόφληση των οικείων

λογαριασμών ενέργειας.
Σύμφωνα λοιπόν με το άρθρο 28α

της οδηγίας, τα κράτη-μέλη θα πρέπει
να απαγορεύουν τις αποσυνδέσεις
ρεύματος για τους ευάλωτους κατανα-
λωτές. Συγκεκριμένα αναφέρεται:

• Τα κράτη-μέλη διασφαλίζουν ότι οι
ευάλωτοι πελάτες και οι πελάτες που
πλήττονται από την ενεργειακή φτώ-
χεια προστατεύονται πλήρως από τις
αποσυνδέσεις ηλεκτρικής ενέργειας,
λαμβάνοντας τα κατάλληλα μέτρα,
συμπεριλαμβανομένων της απαγόρευ-
σης των αποσυνδέσεων και άλλων ισο-
δύναμων ενεργειών. 

• Τα κράτη-μέλη παρέχουν την προ-
στασία αυτή ως μέρος της πολιτικής
τους όσον αφορά τους ευάλωτους πε-
λάτες.

• Άλλο ένα στοιχείο της οδηγίας είναι
το ότι οι πάροχοι είναι υποχρεωμένοι
να μη διακόπτουν τη σύνδεση κατανα-
λωτών, οι οποίοι έχουν διαφορές μαζί
τους και έχουν υποβάλει σχετική κα-
ταγγελία σε αρμόδια αρχή.

Όπως περιγράφεται στην Οδηγία:
• Τα κράτη-μέλη διασφαλίζουν ότι οι

προμηθευτές δεν καταγγέλλουν συμ-
βάσεις και δεν προβαίνουν σε αποσύν-
δεση πελατών για τους λόγους για τους
οποίους οι πελάτες έχουν υποβάλει

καταγγελία, ή για λόγους που υπόκειν-
ται σε μηχανισμό εξωδικαστικής επί-
λυσης διαφορών. Η εν λόγω καταγγε-
λία ή η χρήση ενός τέτοιου μηχανισμού
δεν θίγει τα συμβατικά δικαιώματα και
υποχρεώσεις των μερών. Τα κράτη-μέ-
λη δύνανται να λαμβάνουν τα κατάλλη-
λα μέτρα για την αποφυγή κατάχρησης
της διαδικασίας.

Ποια μέτρα πρέπει να ληφθούν
Η ευρωπαϊκή οδηγία δεσμεύει τα

κράτη-μέλη στη λήψη κατάλληλων μέ-
τρων, ώστε να αποφεύγεται η αποσύν-
δεση από τους πελάτες. Τα μέτρα αυτά
περιλαμβάνουν:

α) Προώθηση προαιρετικών κωδί-
κων για προμηθευτές και πελάτες σχε-
τικά με την πρόληψη και τη διαχείριση
περιπτώσεων πελατών με καθυστε-
ρούμενες οφειλές οι εν λόγω ρυθμί-
σεις μπορεί να αφορούν τη στήριξη πε-
λατών στη διαχείριση της χρήσης και
του κόστους ενέργειας, συμπεριλαμ-
βανομένων της επισήμανσης ασυνήθι-
στα υψηλών εκτινάξεων ή χρήσης
ενέργειας κατά τη χειμερινή και τη θε-
ρινή περίοδο, της προσφοράς κατάλ-
ληλων σχεδίων ευέλικτων πληρωμών,
μέτρων για την παροχή συμβουλών
σχετικά με οφειλές, αυτοανάγνωσης

της κατανάλωσης στον μετρητή από τον
πελάτη και βελτιωμένης επικοινωνίας
με τους πελάτες και τους οργανισμούς
υποστήριξης.

β) Προώθηση της εκπαίδευσης και
της ευαισθητοποίησης των πελατών
σχετικά με τα δικαιώματά τους όσον
αφορά τη διαχείριση του χρέους τους.

γ) Πρόσβαση σε χρηματοδότηση,
κουπόνια ή επιδοτήσεις για τη στήριξη
της πληρωμής λογαριασμών.

δ) Ενθάρρυνση και διευκόλυνση της
παροχής ενδείξεων του μετρητή ανά
τρίμηνο ή, κατά περίπτωση, για συντο-
μότερες περιόδους χρέωσης, όταν
εφαρμόζεται σύστημα τακτικής αυτοα-
νάγνωσης της κατανάλωσης από τον
τελικό πελάτη για την εκπλήρωση των
υποχρεώσεων του παραρτήματος I ση-
μείο 2 στοιχεία α) και β) σε σχέση με τη
συχνότητα τιμολόγησης και την παρο-
χή πληροφοριών τιμολόγησης.

Στο γενικότερο πλαίσιο για την προ-
στασία των καταναλωτών, η οδηγία ορί-
ζει ότι τα κράτη-μέλη πρέπει να δια-
σφαλίζουν ότι οι τελικοί πελάτες έχουν
ολοκληρωμένη ενημέρωση από τους
προμηθευτές σχετικά με τις ευκαιρίες,
το κόστος και τους κινδύνους των αντί-
στοιχων ειδών συμβάσεων παροχής
ηλεκτρικής ενέργειας και οι προμη-
θευτές υποχρεούνται να ενημερώνουν
καταλλήλως τους τελικούς πελάτες,
επίσης σχετικά με την ανάγκη εγκατά-
στασης κατάλληλου μετρητή ηλεκτρι-
κής ενέργειας. 

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr
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Τι αναφέρει η νέα οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
για τους προστατευτικούς κανόνες που πρέπει να καθιερώσουν

τα κράτη-μέλη στους ευάλωτους καταναλωτές

Σε ποιους απαγορεύεται 
να κοπεί το ρεύμα 
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Aktor: Απέκτησε 
τον αποκλειστικό έλεγχο 
της ΜΙΛΟΡΑ

Προχωρά το mega deal της Aktor στα ακίνητα,

με την Επιτροπή Ανταγωνισμού να ανακοινώνει

πως η εταιρεία απέκτησε τον έλεγχο του συνόλου

της επιχείρησης ΜΙΛΟΡΑ και, μέσω αυτής, χαρ-

τοφυλακίου ακινήτων συνολικής αξίας περίπου

600 εκατ. ευρώ, τα οποία αποφέρουν ετήσιο ει-

σόδημα από μισθώματα περίπου 41,5 εκατ. ευ-

ρώ, ιδιοκτησίας της Prodea Investments. Σημει-

ώνεται ότι η ΜΙΛΟΡΑ δραστηριοποιείται στον

κλάδο επενδύσεων σε ακίνητη περιουσία και,

συγκεκριμένα, στην απόκτηση, ανάπτυξη, δια-

χείριση και εκμετάλλευση ακινήτων.

Intracom Defense:
Πρόεδρος ο Μιχάλης Τσαμάζ

Πρόεδρο της Intracom Defence τον Μιχάλη
Τσαμάζ και αύξηση του μετοχικού της κεφα-
λαίου κατά 20% ενέκρινε το Διοικητικό Συμ-
βούλιο της εταιρείας με στόχο την περαιτέρω
ενίσχυση της δυναμικής αναπτυξιακής της πο-
ρείας μετά και την εξαγορά της από την Ιsrael
Aerospace Industries (IAI) τον Ιούνιο του 2023.
Με τη νέα αλλαγή κεφαλής, η Intracom De-
fense προχωρά τη μετάβασή της στη νέα εποχή
της αμυντικής βιομηχανίας.

Alter Ego Media:
Υπερκάλυψη 12 φορές 
στη Δημόσια Προσφορά

Ισχυρό επενδυτικό ενδιαφέρον τόσο από ξέ-

νους διαχειριστές όσο και από το εγχώριο retail

εκδηλώθηκε για τη Δημόσια Προσφορά της Al-

ter Ego Media με την υπερκάλυψη να φτάνει τις

12 φορές, ενώ η τιμή κλεισίματος θα προσεγγί-

σει τα 4 ευρώ για την έκδοση 14.249.000 κοινών

ονομαστικών μετοχών (με καταβολή μετρητών

και κατάργηση του δικαιώματος προτίμησης

των υφιστάμενων μετόχων). Με βάση τα παρα-

πάνω η εταιρεία του Βαγγέλη Μαρινάκη θα αντ-

λήσει περίπου 57 εκατ. ευρώ.

Helleniq Energy: 
Στο Υπερταμείο το 31,18%
που κατείχε το ΤΑΙΠΕΔ

Στο Υπερταμείο περιήλθε το ποσοστό
31,18% του μετοχικού κεφαλαίου και των δι-
καιωμάτων ψήφου της Helleniq Energy, που
κατεχόταν άμεσα από το ΤΑΙΠΕΔ, έπειτα από
τη συγχώνευση διά απορρόφησης του ΤΑΙ-
ΠΕΔ από την ΕΕΣΥΠ (Ελληνική Εταιρεία Συμ-
μετοχών και Περιουσίας). Όπως αναφέρεται
σε σχετική ανακοίνωση, μοναδικός μέτοχος
(100%) της ΕΕΣΥΠ είναι το Ελληνικό Δημόσιο
και, συνεπώς, το συνολικό ποσοστό του μετο-
χικού κεφαλαίου και των δικαιωμάτων ψή-
φου της εταιρείας που ελέγχεται από αυτό δεν
μεταβάλλεται. Ο
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Η Alpha Bank καινοτομεί διαθέτοντας πρώτη ένα unlimited πακέτο με απεριόρι-

στες δωρεάν συναλλαγές και μηδενική συνδρομή για πιστωτική και χρεωστική κάρτα.

Με μηνιαίο κόστος μόλις 5 ευρώ, το myAlpha Benefit Unlimited καλύπτει όλες τις πι-

θανές συναλλακτικές ανάγκες των πελατών της. Το νέο πακέτο myAlpha Benefit-Un-

limited (που αντικαθιστά το πακέτο Premium) προσφέρει απεριόριστες συναλλαγές

με μηνιαίο κόστος 5 ευρώ. Το πακέτο myAlpha Benefit Advanced αναβαθμίζεται ως

προς το περιεχόμενό του και παρέχεται με μειωμένο κόστος στα 3 ευρώ τον μήνα.

Alpha Bank: Απεριόριστες δωρεάν συναλλαγές και μηδενική
συνδρομή για τα πακέτα Unlimited και Advanced

Αύξηση πωλήσεων κατά 6,3%, ενί-
σχυση των εξαγωγών και ισχυρή
διψήφια ανάπτυξη των επώνυμων
προϊόντων παρουσίασε η Παπου-
τσάνης ΑΒΕΕ το 2024, σύμφωνα με
σχετική ανακοίνωση. Συγκεκρι-
μένα, ο κύκλος εργασιών ανήλθε
σε 66,2 εκατ. ευρώ (έναντι 62,3
εκατ. ευρώ την αντίστοιχη περίοδο
του 2023), σημειώνοντας αύξηση κατά 6,3%, με την αξία
των εξαγωγών να αντιπροσωπεύει το 55% του συνολικού

κύκλου εργασιών. Για το 2025, η
εταιρεία προβλέπει διψήφια ανά-
πτυξη του κύκλου εργασιών, τόσο
ως αποτέλεσμα της επέκτασης των
υφιστάμενων και της έναρξης ση-
μαντικών νέων συνεργασιών, όσο
και χάρη στην περαιτέρω ενίσχυση
των πωλήσεων των επωνύμων προ-
ϊόντων, με δυναμική επέκταση σε

νέες κατηγορίες και κανάλια, τόσο σε τοπικό όσο και σε
διεθνές επίπεδο.

Η
Metlen Energy & Metals

προχωρά σε μια στρατη-

γική συνεργασία με την

Ελληνική Αρχή Γεωλογικών και

Μεταλλευτικών Ερευνών (ΕΑΓ-

ΜΕ) με στόχο την ενίσχυση της

ασφάλειας τροφοδοσίας του ιστο-

ρικού εργοστασίου Αλουμίνιον

της Ελλάδος και τη βιώσιμη ανά-

πτυξη των επενδύσεων στον κλά-

δο του αλουμινίου και της αλουμί-

νας. Η ΕΑΓΜΕ, με την εμπειρία

της στην έρευνα και τον εντοπι-

σμό στρατηγικών ορυκτών, και η

Metlen, η οποία είναι καθιερωμέ-

νη ηγέτιδα στην έρευνα και εκμε-

τάλλευση κρίσιμων πρώτων υλών στην ελληνική αγορά, έχουν ως

κοινό στόχο την ενίσχυση της καινοτομίας και τη συνεχιζόμενη

ανάπτυξη νέων τεχνολογιών και μεθόδων που θα υποστηρίξουν

την παραγωγή και την αξιοποίηση των πρώτων υλών. Ειδικότερα,

στο πλαίσιο της συνεργασίας, θα διεξάγονται συνεργατικά έργα

έρευνας για κοιτάσματα βωξίτη, αξιοποιώντας την ανταλλαγή τε-

χνογνωσίας και πόρων μεταξύ των δύο φορέων.

Η συνεργασία της Metlen με την ΕΑΓΜΕ φέρνει παράλληλα μια

καινοτόμο προσέγγιση στην εξορυκτική έρευνα στην Ελλάδα, συν-

δυάζοντας την τεχνογνωσία της Metlen με την επιστημονική κα-

τάρτιση της ΕΑΓΜΕ. Μέσω αυτής της συνεργασίας, αξιοποιούνται

καινοτόμες τεχνολογίες, όπως η τεχνητή νοημοσύνη (AI), για τη

βελτιστοποίηση των ερευνητικών γεωτρήσεων και τον εντοπισμό

κρίσιμων ορυκτών πρώτων υλών, όπως ο βωξίτης. Η χρήση έξυ-

πνων αλγορίθμων επιτρέπει την ακριβέστερη και ταχύτερη ανάλυ-

ση γεωλογικών δεδομένων, μειώνοντας το περιβαλλοντικό αποτύ-

πωμα με στοχευμένες επεμβάσεις, περιορίζοντας τις άσκοπες γε-

ωτρήσεις και μειώνοντας το κόστος εξόρυξης, ενώ ταυτόχρονα

βελτιστοποιεί τη χρήση των φυσικών και ενεργειακών πόρων.

Σημειώνεται ότι το Αλουμίνιον της Ελλάδος έχει εξελιχθεί στη

μοναδική, πλήρως καθετοποιημένη μονάδα παραγωγής βωξίτη,

αλουμίνας και πρωτόχυτου αλουμινίου στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Η

πρόσφατη στρατηγική επένδυση ύψους 295,5 εκατ. ευρώ από τη

Metlen ενισχύει τη δραστηριότητα της εταιρείας, με τη δημιουργία

μίας επιπλέον γραμμής παραγωγής για βωξίτη, αλουμίνα και γάλ-

λιο. Με παραγωγική δυναμικότητα 2 εκατ. τόνων βωξίτη και 50 τό-

νων γαλλίου ετησίως, η επένδυση αυτή αναμένεται να καλύψει

πλήρως τις ανάγκες της Ευρώπης για γάλλιο, αλλά και να εξαλεί-

ψει την εξάρτηση από εισαγωγές από την Κίνα, ενισχύοντας τη

στρατηγική αυτονομία της ηπείρου.

Metlen: Συνεργασία με ΕΑΓΜΕ με στόχο την καινοτομία
και ανάπτυξη στην έρευνα κρίσιμων πρώτων υλών

Παπουτσάνης: Αύξηση πωλήσεων και ενίσχυση των εξαγωγών το 2024
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Σ
τη «μάχη» της Ευρώπης ρίχνονται, έπειτα από
αρκετό καιρό, οι ελληνικές ομάδες και συγκε-
κριμένα ο Ολυμπιακός και ο ΠΑΟΚ. Αμφότεροι

αγωνίζονται στη League Phase του Europa League,
έχουν διαγράψει ωστόσο διαφορετικές πορείες. Παρ’
όλα αυτά, ο στόχος είναι κοινός, να βρεθούν στην επό-
μενη φάση είτε απευθείας από την οκτάδα, πράγμα
που διεκδικεί ο Ολυμπιακός, είτε με τον ενδιάμεσο
γύρο που θα προηγηθεί, πράγμα που διεκδικεί ο ΠΑΟΚ.

Απόψε, πρώτοι χρονικά θα μπουν στη «μάχη» οι «ερυθρό-
λευκοι», που έχουν ταξιδέψει στην Πορτογαλία για να αντι-
μετωπίσουν στις 19.45 (ΑΝΤ1, COSMOTE TV SPORTS) την
Πόρτο. Οι «Δράκοι» πάντα είναι ένας εξαιρετικά δύσκολος
αντίπαλος στην έδρα τους, ωστόσο στην παρούσα φάση
έχουν αντιμετωπίσει προβλήματα και αυτά θέλει να εκμεταλ-
λευτεί ο Ολυμπιακός, έτσι ώστε να πάρει θετικό αποτέλεσμα
που θα του δώσει ακόμα περισσότερες πιθανότητες για να
τερματίσει στην πρώτη οκτάδα του Europa League.

Οι Πειραιώτες έχουν ταξιδέψει χωρίς προβλήματα και ο
Χοσέ Λουίς Μεντιλίμπαρ καλείται να διαχειριστεί το ρόστερ

του, καθώς την Κυριακή ακολουθεί ντέρμπι… φωτιά
με αντίπαλο τον Παναθηναϊκό στο «Γεώργιος Καραϊ-
σκάκης». Στον αντίποδα η Πόρτο θα παραταχθεί με
υπηρεσιακό προπονητή, καθώς υπάρχουν αρκετά και
σοβαρά εσωτερικά προβλήματα στην ομάδα, λόγω
των αποτελεσμάτων της κυρίως στο πρωτάθλημα. Σε
κάθε περίπτωση, ο Ολυμπιακός θέλει ένα θετικό απο-
τέλεσμα, έτσι ώστε να φέρει ακόμα πιο κοντά την

οκτάδα και την απευθείας «πρόκριση» στους «16» της διορ-
γάνωσης.

Στην Τούμπα στις 22.00 (COSMOTE TV SPORTS), ο ΠΑΟΚ
δίνει έναν ακόμα τελικό, αυτήν τη φορά απέναντι στη Σλάβια
Πράγας. Οι πρωταθλητές Ελλάδας θέλουν πάση θυσία τη νί-

κη, έτσι ώστε να παραμείνουν στο κόλπο της πρόκρισης, στη
νοκ-άουτ φάση που οδηγεί από εκεί στους «16», καθώς σε
διαφορετική περίπτωση θα απομένουν πια μόνο μαθηματι-
κές ελπίδες. 

Οι Τσέχοι, πάντως, έχουν φτάσει στη Θεσσαλονίκη από την
Τρίτη φορώντας μάσκες και με σοβαρές απουσίες λόγω ίω-
σης που έχει… θερίσει σχεδόν τη μισή ομάδα. Παράλληλα, η
χειμερινή διακοπή στην Τσεχία δεν βοηθά τη Σλάβια να έχει
ρυθμό, καθώς η ομάδα της Πράγας έχει να δώσει επίσημο
παιχνίδι από τις 16 Δεκεμβρίου. Όλα αυτά, ο ΠΑΟΚ καλείται
και πρέπει να τα εκμεταλλευτεί, έτσι ώστε να πάρει τη νίκη
και να μείνει «ζωντανός» στη «μάχη» της πρόκρισης.

Μετά και τα αποψινά ματς, θα απομένει ακόμα μία αγωνι-
στική, την επόμενη εβδομάδα στις 30 Ιανουαρίου, ενώ μία
μέρα μετά, στις 31 Ιανουαρίου, είναι προγραμματισμένη να
διεξαχθεί η κλήρωση για τη νοκ-άουτ φάση της διοργάνω-
σης. Σε αυτή την κληρωτίδα, Ολυμπιακός και ΠΑΟΚ οφεί-
λουν να βρίσκονται έτσι ώστε να έχουν ευρωπαϊκή συνέχεια,
αυξάνοντας και τη συγκομιδή βαθμών για το ελληνικό ποδό-
σφαιρο συνολικά. 

Ολυμπιακός και ΠΑΟΚ επιστρέφουν στο Europa
League και καλούνται να πάρουν θετικά αποτελέσματα,

για την απευθείας πρόκριση οι «ερυθρόλευκοι» 
και για την ευρωπαϊκή συνέχεια οι «ασπρόμαυροι»

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Ώρα Ευρώπης 
και πρόκρισης



Εκτός εαυτού ο Αμορίμ
Εκτός εαυτού ήταν ο Ρούμπεν Αμορίμ, μετά τη

νέα ήττα της Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ, αυτήν τη
φορά από την Μπράιτον εντός έδρας (1-3). Ο
Πορτογάλος κόουτς ήταν έξαλλος με την απόδο-
ση των παικτών του και στα αποδυτήρια, αφού
τους άσκησε δριμεία κριτική, ξέσπασε τα νεύρα
του, σπάζοντας μια μεγάλη τηλεόραση, ενώ στη
συνέχεια κλότσησε μια καρέκλα και αποχώρησε
βρίζοντας!

«Βόμβα» με Βέρμπιτς

Μεταγραφή-έκπληξη για τον Λεβαδειακό, ο
οποίος απέκτησε τον Μπέντζαμιν Βέρμπιτς. Ο
Σλόβενος εξτρέμ είχε μείνει ελεύθερος πριν από
λίγο καιρό από τον Παναθηναϊκό και οι Βοιωτοί
τον έπεισαν να συνεχίσει την καριέρα του στην
ομάδα της Λιβαδειάς. Ο Βέρμπιτς είναι 61 φορές
διεθνής με τη Σλοβενία και έχει πετύχει 6 γκολ.

Ανατροπή με τον Μεϊτέ
Στον ΠΑΟΚ θα καταλήξει τελικά ο Σουαλιό

Μεϊτέ, που μέχρι πρότινος φαινόταν «κλεισμέ-
νος» από τον Παναθηναϊκό. Η ολική ανατροπή
έγινε καθώς ο παίκτης ήθελε να επιστρέψει στον
«δικέφαλο του Βορρά», οι «πράσινοι» ξεκαθάρι-
σαν πως δεν μπαίνουν σε «πλειστηριασμό» και
σε παιχνίδια μάνατζερ, κι έτσι ο Μεϊτέ επιστρέφει
στην Τούμπα. 

Θέλει Καμπιάσο ο Πεπ
Μετά τους Κουσάνοφ, Ρέις και Μαρμούς, η

Μάντσεστερ Σίτι συνεχίζει τις κινήσεις της στη
χειμερινή μεταγραφική αγορά, καθώς ο Πεπ
Γκουαρντιόλα ψάχνει πάντα για νέο αριστερό
μπακ. Η προσοχή έχει στραφεί στον Αντρέα Καμ-
πιάσο. Ο Ιταλός μπακ έχει συμβόλαιο με τη Γιου-
βέντους, η οποία ζητά 80 εκατ. ευρώ για να τον
παραχωρήσει. 

Κορυφαία σφυρίχτρα 
στο Φάληρο

Τον διαιτητή του περσινού τελικού του Cham-
pions League, Σλάβκο Βίντσιτς, «επιστράτευ-
σε» η ΚΕΔ για το ντέρμπι της Κυριακής ανάμεσα
σε Ολυμπιακό και Παναθηναϊκό στο «Γεώργιος
Καραϊσκάκης». Ο Σλοβένος διαιτητής θα έχει
βοηθούς τους συμπατριώτες του Αντράζ Κόβα-
τσιτς, Τομάζ Κλάντσνικ, 4ος ο Φωτιάς και στο
VAR οι Άλεν Μπόροσακ και Παπαδόπουλος.
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Δεν έφτανε 
ο μυθικός 
Παυλίδης

Ω
ρες αγωνίας για τον Μίμη Δο-
μάζο, από χθες το πρωί. Ο
«Στρατηγός» του Παναθηναϊ-

κού και του ελληνικού ποδοσφαίρου
διακομίστηκε στο νοσοκομείο «Ερυ-
θρός Σταυρός» έπειτα από συγκοπτικό
επεισόδιο, με τους γιατρούς να κατα-
φέρνουν να τον επαναφέρουν. Ο Μί-
μης Δομάζος χθες είχε τα γενέθλιά
του, συμπληρώνοντας 83 χρόνια ζωής.

Ο «Στρατηγός» υπήρξε, κατά πολ-
λούς, ο καλύτερος Έλληνας ποδο-
σφαιριστής όλων των εποχών. Αρχη-
γός της ομάδας του Παναθηναϊκού,
που πήγε στον τελικό του Κυπέλλου
Πρωταθλητριών με αντίπαλο τον
Άγιαξ το 1971 στο «Γουέμπλεϊ», κατέ-

κτησε 10 πρωταθλήματα, το ένα με την
ΑΕΚ, 3 Κύπελλα και ένα βαλκανικό
Κύπελλο. « Έγραψε» πάνω από 500
συμμετοχές με τους «πράσινους» και
είναι μία από τις μεγαλύτερες προσω-

πικότητες του ελληνικού ποδοσφαί-
ρου διαχρονικά. Τώρα δίνει τη δική
του μάχη, καθώς τα πρώτα 24ωρα με-
τά από τέτοια περιπέτεια είναι πάντα
κρίσιμα. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Η μάχη του «Στρατηγού»

Μυθική εμφάνιση έκανε ο Βαγγέλης Παυλίδης, σκοράροντας τρεις
φορές σε 35 λεπτά απέναντι στην Μπαρτσελόνα για λογαριασμό της Μπενφίκα. 
Οι Καταλανοί, ωστόσο, πήραν νίκη 5-4 απέναντι στην ομάδα του Έλληνα φορ.



ΣΣυνέντευξη στη Δήμητρα Δάρδα

Ο
καταξιωμένος αγιογράφος και
ζωγράφος Γιώργος Μακρυ-
γιάννης ετοιμάζεται για την

έκθεση «Art Awards 2025» στο Πολε-
μικό Μουσείο με τη συμμετοχή Ελλή-
νων και ξένων επιφανών καλλιτε-
χνών, λαμβάνοντας μέρος με το ιδιαί-
τερο έργο του «Sanatorium». Με μια
θεία ηρεμία στον λόγο του, ο βραβευ-
μένος εικαστικός μίλησε για τη δια-
δρομή του στην Τέχνη, τα μηνύματα
των έργων του, τη λατρεία στη φωτο-
γραφία, τις κατασκευές και τις προ-
κλήσεις της έμπνευσης.

Η πρώτη σας παιδική ζωγραφιά
ήταν μια αγιογραφία;

Ναι και ήμουν μόλις οκτώ χρόνων.
Απεικόνιζε την Παναγία με τον Χριστό
και τους αγγέλους, χρωματισμένη με
ξυλομπογιές.

Υπήρξε αφορμή για αυτή την
αναπαράσταση;

Δεν υπήρξε συγκεκριμένο γεγονός,
απλά υπήρχαν πολλά περιοδικά θρη-
σκευτικού περιεχομένου στο σπίτι και
εικονίτσες αγίων, λόγω του ότι η για-
γιά μου ήταν νεωκόρος και εγώ πή-
γαινα κατηχητικό.

Τότε αποφασίσατε πως η Τέχνη
είναι ο προσωπικός σας καλλιτε-
χνικός μονόδρομος;

Το συνειδητοποίησα αργότερα, αλλά
όλα όσα έκανα από μικρός, το να ζω-
γραφίζω, να δημιουργώ κατασκευές,
πράγματα που έβλεπα να τα αντιγράφω
στο χαρτί ή σε τρισδιάστατη μορφή, με
οδήγησαν στην Τέχνη. Αισθανόμουν
όμορφα με όλη αυτή τη διαδικασία και
συνεχίζεται μέχρι και σήμερα.

Οι αγιογράφοι πορεύονται με τη
χάρη του Θεού;

Για να ασχοληθείς με την αγιογραφία
πρέπει να υπάρχει κάποιο είδος πίστης
κατά τη δική μου γνώμη, όχι ότι είναι
απαραίτητο φυσικά. Προσωπικά όταν
αγιογραφώ με ηρεμεί και με γαληνεύει.

Στην έκδοση «Ζωγράφοι & αγιο-
γράφοι του παρόντος - Ανερχό-
μενοι μεγάλοι ζωγράφοι του
μέλλοντος» γίνεται αναφορά στο
όνομα και τα έργα σας.

Είναι μια μεγάλη και σημαντική επι-

βράβευση για τη διαδρομή μου ως
καλλιτέχνη, καθώς έχει ταξιδέψει στο
Βερολίνο, το μεγαλύτερο πολιτιστικό
κέντρο της Ευρώπης με έμφαση στη
σύγχρονη Τέχνη.

Οι πίνακες αποτελούν προσωπι-
κή σας εξομολόγηση;

Όλα τα έργα που υπογράφω έχουν
κάτι από μένα, δεν μπορεί να μην
αποτυπωθούν άλλωστε ο ψυχισμός
και οι ανησυχίες ενός καλλιτέχνη στις
δημιουργίες του. Μου αρέσει να περ-
νάω μηνύματα ακόμα και όταν αυτά
δεν γίνονται αντιληπτά από όλους,
αναφορικά με τις ανθρώπινες σχέ-
σεις, το πώς αποτυπώνονται στην κοι-
νωνία μας, για το παγκόσμιο πολιτικό
σύστημα και το πώς το βιώνουμε όλοι
μας στον πλανήτη.

Διακρίνεστε για τη ρεαλιστική
απεικόνιση και αισθητική λεπτό-
τητα στις προσωπογραφίες και
τα γυμνά πορτρέτα. Είναι η μεγα-
λύτερη πρόκληση για έναν ζω-
γράφο;

Αρνούμαι να με καθορίζει ο ρεαλι-
σμός, παρότι έχω αποτυπώσει αρκετά
ρεαλιστικά πορτρέτα και γυμνά, ειδι-
κά το τελευταίο με εκφράζει πάρα πο-
λύ. Αλλά ναι, διαθέτει μια ξεχωριστή
γοητεία, ωστόσο για έναν ζωγράφο
όλα αποτελούν μια πρόκληση.

Η σημαντικότερη κριτική που
δεχτήκατε για έργο σας;

Έχω λάβει αρκετές, αλλά η πιο συγκι-
νητική ήταν από ένα μικρό παιδί!

Οι καλλιτέχνες βλέπετε τον κό-
σμο με άλλα μάτια;

Έχουμε μια άλλη οπτική γωνία για την

καθημερινότητα και όσα συμβαίνουν
γύρω μας, τα αντιλαμβανόμαστε αλλιώς.

Επηρεάζει και τα άλλα ενδιαφέ-
ροντά σας, τη μουσική, τη φωτο-
γραφία και τις καλλιτεχνικές κα-
τασκευές;

Φυσικά, η φωτογραφία είναι πηγή έμ-
πνευσής μου, αγαπώ τα κλικ της στιγ-
μής. Οι κατασκευές μου έχουν μεγά-
λο εύρος: από ένα κέρινο γλυπτό μέ-
χρι ένα τραπέζι ή ένα φωτιστικό, μια
μακέτα ενός βενζινάδικου που βρί-
σκεται απέναντι από το σπίτι μου, αλ-
λά είμαι περήφανος για ένα ιστιοφόρο
από σπίρτα, εμπνευσμένο από μια ει-
κόνα εγκυκλοπαίδειας με φώτα και
τιμόνι που γύριζε, ειδική παραγγελία
από πελάτη. Έφτιαξα βήμα βήμα ένα
μπουζούκι κι ο δάσκαλος της μουσι-

κής μού είπε πως έχει πάρα πολύ κα-
λή απόδοση σε ήχο.

Ετοιμάζεστε για την έκθεση «Art
Awards 2025» στο Πολεμικό
Μουσείο. Τι θα παρουσιάσετε;

Είμαι πολύ ενθουσιασμένος για την
παρουσία μου στο «Hellas…the land
of Light» από τις 10 έως τις 12 Μαρτί-
ου, σε διοργάνωση της ΜΚΟ «Dream
team» που προσφέρει κοινωνικό έρ-
γο. Θα συμμετάχω με ένα ιδιαίτερα
αγαπημένο έργο μου που φέρει τον
τίτλο «Sanatorium», εμπνευσμένο
από το εγκαταλελειμμένο Σανατόριο
της Πάρνηθας. Μιλά για την απελευ-
θέρωση των βασανισμένων ψυχών -
ζωντανών και νεκρών- με το περιστέ-
ρι να συμβολίζει το φως, την ελπίδα,
την ειρήνη, τη λύτρωση και την αγάπη. 
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Γιώργος Μακρυγιάννης

«Για τον ζωγράφο 
όλα είναι πρόκληση»

Ο καταξιωμένος αγιογράφος και ζωγράφος μίλησε 
για τη διαδρομή του στην Τέχνη, 

τα μηνύματα των έργων του, τη λατρεία στη φωτογραφία,
τις κατασκευές και τις προκλήσεις της έμπνευσης
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Κουρκούλης -
Ηλιάδη: 

Η επιτυχία της
αθηναϊκής νύχτας

Μ
οναδικές βραδιές στο ανανεωμένο «Lux
Stage Athens» με τους Νίκο Κουρκούλη και
Αγγελική Ηλιάδη σ’ ένα πλούσιο θεαματικό

πρόγραμμα, πρώτο στην προτίμηση celebrities, πρω-
ταγωνιστών του θεάματος και επιχειρηματιών.

Νίκος 
Κουρκούλης
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Αγγελική Ηλιάδη Διονύσης Γεωργίδης, Φανή Χαλκιά, Γιάννης Αϊβάζης Άννα Ζηρδέλη, Ποσειδώνας Γιαννόπουλος, Δημήτρης Σαράντος

Κώστας Φραγκολιάς Τίνα Αλαμάνου Βρισηίδα Ανδριώτου

Αμάντα Μανωλάκου, Φανή Χαλκιά Αντύπας, Πηγή Δεβετζή Μπάγια Αντωνοπούλου, Νίκος Κώτσης



Υ
ψηλό είναι το ψυχολογικό κόστος των επα-
ναλαμβανόμενων αποβολών στις γυναίκες
και στους συντρόφους τους. Η απροσδόκητη

απώλεια του εμβρύου μπορεί να οδηγήσει τις επί-
δοξες μητέρες σε έντονη θλίψη, η οποία είναι πιθα-
νόν να εξελιχθεί σε ψυχικές διαταραχές, όπως σε
κατάθλιψη, άγχος και σε διαταραχή μετατραυματι-
κού στρες. «Η απώλεια μιας εγκυμοσύνης είναι ένα
συγκλονιστικό γεγονός για το ζευγάρι και όταν επα-
ναλαμβάνεται μετατρέπεται σε τραυματική εμπει-
ρία», επισημαίνει ο μαιευτήρας - χειρουργός γυναι-
κολόγος, δρ Ηλίας Μεταξάς. 

«Οι γυναίκες που έχουν βιώσει περισσότερες
από μία αποβολές απογοητεύονται και, παρά την
επιθυμία τους να αποκτήσουν απογόνους, είναι
επιφυλακτικές για το μέλλον, συχνά φοβισμένες. 

Σε πολλές η εμπειρία προκαλεί μετατραυματικό
στρες, ιδίως σε εκείνες που δεν έχουν άλλο παιδί,
προηγούμενη απώλεια εγκυμοσύνης ή την ανάλο-
γη υποστήριξη. Τις απαντήσεις για τους λόγους που
μια γυναίκα αποβάλλει κατ’ εξακολούθηση κα-
λούνται να δώσουν οι επιστήμονες αναπαραγωγι-
κής ιατρικής και μέχρι σήμερα έχει διαπιστωθεί ότι
σε αυτούς περιλαμβάνονται γενετικές ανωμαλίες,
ανωμαλίες της μήτρας, κληρονομική και επίκτητη
θρομβοφιλία, ενδοκρινολογικές και μεταβολικές
διαταραχές, λοιμώξεις, περιβαλλοντικοί και συμ-
περιφορικοί παράγοντες. Όμως, στο 50% των περι-
πτώσεων η αιτιολογία είναι άγνωστη», προσθέτει.

Το ποσοστό των γυναικών που χάνουν κατ’ εξα-
κολούθηση τα έμβρυα που κυοφορούν είναι δύ-
σκολο να εκτιμηθεί, διότι υπάρχει ποικιλία ορισμών

και κριτηρίων. Η Ευρωπαϊκή Εταιρεία Ανθρώπινης
Αναπαραγωγής και Εμβρυολογίας και η Αμερικανι-
κή Εταιρεία Αναπαραγωγικής Ιατρικής ορίζουν την
υποτροπιάζουσα απώλεια εγκυμοσύνης ως την
απώλεια δύο ή περισσοτέρων διαδοχικών κυήσεων
πριν από τις 24 εβδομάδες κύησης, ενώ το Βασιλικό
Κολέγιο Μαιευτήρων και Γυναικολόγων τριών ή πε-
ρισσοτέρων. Υπολογίζεται ότι το ποσοστό ανέρχεται
στο 2,5% των γυναικών που προσπαθούν να συλλά-
βουν, κατά μέσο όρο. Η ηλικία είναι καθοριστική
των πιθανοτήτων για πολλαπλές αποβολές. 

Για παράδειγμα, ο κίνδυνος που αντιμετωπίζουν
οι γυναίκες μεταξύ 20-24 ετών είναι 0,13%, ενώ στις
γυναίκες 40-44 ετών αυτός εκατονταπλασιάζεται
(13,3%). «Η διαγνωστική προσέγγιση έχει ιδιαίτερη
σημασία, γιατί τα αίτια που μπορούν να οδηγήσουν
σε αποβολές είναι πολλά. Το ιστορικό, η κλινική
εξέταση, η γυναικολογική εξέταση και το ενδοκολ-
πικό υπερηχογράφημα των γεννητικών οργάνων
δίνουν πολλές πληροφορίες για να κατευθύνουμε
την έρευνά μας. Ο έλεγχος για τις θρομβοφιλίες,
που αναφέραμε πιο πάνω, ο καρυοτυπικός έλεγχος
των χρωμοσωμάτων του ζεύγους, η ανάλυση του
σπέρματος όσoν αφορά τον κατακερματισμό του D-
NA και τον οξειδωτικό δείκτη, ο έλεγχος του μικρο-
βιώματος της ενδομητρικής κοιλότητας, η υστερο-
σαλπιγγογραφία επίσης μας βοηθούν», τονίζει ο κ.
Μεταξάς.
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kpapakosto@yahoo.gr

Η ηλικία είναι καθοριστική των πιθανοτήτων
για πολλαπλές αποβολές

Διαγνωστική
υστεροσκόπηση

«Τέλος, ιδιαίτερη σημασία δίνουμε στη δια-

γνωστική υστεροσκόπηση. Είναι μια απλή και

οικονομική εξέταση που επιτρέπει την άμεση

απεικόνιση της κοιλότητας της μήτρας (ενδο-

μήτριο). Επιλέγεται για τη διερεύνηση και

αποκατάσταση της ανατομίας της, τη διάγνωση

και τη θεραπεία συγγενών ανατομικών παθο-

λογιών της, την αξιολόγηση της ανεξήγητης

υπογονιμότητας και των επαναλαμβανόμενων

αποβολών, καθώς και τη διαχείρισή τους. Επι-

τρέπει την άμεση αντιμετώπιση πολυπόδων,

ινομυωμάτων, διαφράγματος και συμφύσεων

(ουλώδους ιστού που σχηματίζεται μέσα στη

μήτρα από μόλυνση ή προηγούμενη χειρουρ-

γική επέμβαση), παράγοντες που συνδέονται

με τον κίνδυνο απώλειας της εγκυμοσύνης.

Μια παλαιότερη μελέτη έδειξε ότι ο επιπολα-

σμός των ανωμαλιών της μήτρας σε ασθενείς

με επαναλαμβανόμενες αποβολές ξεπερνά το

50%, με τη διαφραγματική (διθάλαμο) μήτρα να

είναι η πιο συχνή.

Είναι ένα χρήσιμο εργαλείο στη διάγνωση

και θεραπεία των αιτιών που προκαλούν επανα-

λαμβανόμενες αποβολές, που μπορεί να χρη-

σιμοποιηθεί με ασφάλεια, υπό αναισθησία ή

χωρίς», αναφέρει ο ειδικός.

Δρ Ηλίας Μεταξάς, μαιευτήρας -
χειρουργός γυναικολόγος 

Ποιες οι επιπτώσεις;
ΕΠΑΝΑΛΑΜΒΑΝΟΜΕΝΕΣ ΑΠΟΒΟΛΕΣ: 



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Για εσάς τους Κριούς η μέρα κρύβει κά-
ποιους κινδύνους, ιδίως αν είστε σε τα-
ξίδι, οδηγείτε ή πρέπει να υπογράψετε
κάποια συμβόλαια. Το πρωί θα υπάρξει
θετική εξέλιξη στα συναισθηματικά σας.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Είναι μέρα έντονων καταστάσεων, ιδίως
αν έχουν να κάνουν με διαφορές που
έχετε με τα αγαπημένα σας πρόσωπα.
Πολύ πιθανό να απαλλαγείτε από ένα
άτομο που δεν σας ταίριαζε καθόλου. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους Διδύμους, η μέρα σας θα
είναι γεμάτη απρόοπτα, τόσο στην εργα-
σία όσο και σε καταστάσεις που αφο-
ρούν τα οικονομικά σας. Αν πρέπει να
σκεφτείτε τα επόμενα επαγγελματικά
σας βήματα, φροντίστε να μην είστε βια-
στικοί και να πάρετε σαν δεδομένο ότι
μπορεί να υπάρξουν ανατροπές.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Για εσάς τους Καρκίνους είναι μέρα που
χρειάζεται προσοχή, ιδίως αν ανήκετε
στο δεύτερο δεκαήμερο. Φροντίστε να
κάνετε καλές διαπραγματεύσεις με
τους άλλους, αλλά μη φτάνετε τα πράγ-
ματα στα άκρα.

Λέων
(23/7-22/8)
Είναι μέρα έντονης ανησυχίας, τόσο
επαγγελματικής όσο και συναισθηματι-
κής. Μη φοβηθείτε να πείτε τη δική σας
αλήθεια, ακόμη και αν σας κρίνουν για
αυτό. 

Παρθένος
(23/8-22/9)
Τα συναισθήματά σας βρίσκονται στο
κόκκινο, ιδίως αν ανήκετε στο δεύτερο
δεκαήμερο. Είναι πολλά πράγματα που
σας έχουν προβληματίσει, ακόμη και
στον φιλικό σας κύκλο.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Για εσάς τους Ζυγούς, η μέρα αυτή δεν

θα είναι η πιο εύκολη της εβδομάδας

και καλό είναι να αφήσετε τους άλλους

να δείξουν αυτό που πραγματικά πρε-

σβεύουν και ποιος είναι ο ρόλος τους

στη δική σας ζωή. 

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Αν πρέπει σήμερα να κάνετε κάποια

συμβόλαια, να έρθετε σε επαφή με

τους άλλους και να ταξιδέψετε, φροντί-

στε να είστε προετοιμασμένοι για αντι-

δράσεις που μπορεί να μην είναι φυ-

σιολογικές και νορμάλ. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Είναι καλό σήμερα να μην αναλώνεστε,

να έχετε ένα μέτρο σύγκρισης και να

μην επιθυμείτε παραπάνω υλικά αγα-

θά από εκείνα που μπορεί να αντέξει το

δικό σας πορτοφόλι αλλά και του συν-

τρόφου σας. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Η αντίθεση Ερμή - Άρη σάς αφορά άμεσα

και σίγουρα δεν είναι η καλύτερη στιγμή

για να κάνετε συμφωνίες και συζητήσεις

με τα αγαπημένα σας πρόσωπα. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Για εσάς τους Υδροχόους, έντονες κα-

ταστάσεις μπορεί να συμβούν στα

επαγγελματικά σας, αλλά όλο αυτό πο-

λύ πιθανό να χαλάσει την ψυχική σας

ηρεμία. Φροντίστε να μην ασχοληθείτε

με παλιές καταστάσεις, που μάλλον θα

σας προκαλέσουν πονοκέφαλο.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Για εσάς τους Ιχθύς, συναισθηματικές

αναστατώσεις θα υπάρξουν σήμερα

και αφήστε στην άκρη τα παράπονα και

τις αδικίες που νιώθετε και θέλετε να

τις μεταδώσετε, γιατί απλά κανείς δεν

θα σας καταλάβει.
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Σήμερα συνεχίζει να υπάρχει ένα πέπλο
έντονων εσωτερικών αλλαγών, τάση να
βρίσκουμε ανεπάρκεια σε κάποια θέματα

που μας αφορούν και να διαπληκτιζόμαστε με
τους άλλους, πολλές φορές χωρίς ιδιαίτερα
σοβαρό λόγο.


